
دبیر تخصصی جشنواره موسیقی نواحی استان کرمان:
جشنوارهاستانیموسیقیباعثاحیایموسیقینواحیکرمانمیشود

دومین جشنواره موسیقی نواحی استان کرمان قرار 
است 22 تیرماه در شهرستان بافت برگزار شود. فواد 
توحیدی، دبیر تخصصی این جشنواره با اعلام این 
خبر گفت: »23 گروه موسیقی در این جشنواره اجرا 

خواهند داشت«.
وی توضیح داد: »از شهداد گروه نقاره زنی داریم، از 
بم گروه ساز و دهل را داریم، از ریگان در جشنواره 
حضور دارند، دو گروه از منوجان شرکت می کنند، 
دو گروه از قلعه گنج با یک گروه رقصنده که به آن ها 
چاپی می گویند دعوت شده اند، از جیرفت یک گروه 
نبان و یک گروه ساز و دهل و رقص  های محلی  نی ا
ز شهربابک یک گروه کَرنا و سرنا و  رند، ا حضور دا
ننده شرکت می کنند  یره و خوا نقاره و یک گروه دا
ا  یرۀ آن منطقه سبک مخصوص به خودش ر که دا

دارد«.
 توحیدی ادامه داد: »از شهرستان بافت چند گروه 
بر، ارزوئیه، سیرجان،  داریم و از شهرستان های را
ره  بردسیر و شهر کرمان نیز گروه هایی در جشنوا

شرکت می کنند«.
وی خاطرنشان کرد: »همچنین یک نوازندۀ سوتک 
از شهداد و یک نوازندۀ سفیدمهره از بم نیز اجرای 

تک نفره خواهند داشت«.
هر سال گروه های جدید

 در جشنواره موسیقی نواحی استان 
حضور خواهند یافت

ره موسیقی نواحی  ا دبیر تخصصی دومین جشنو
ر  ه در گفت وگو با خبرنگا ستان کرمان 18 تیرما ا
ه  ر ا جشنو »دومین  کرد:  بیان  کرمان،  فردای 
ر  ا برگز بافت  در  ستان کرمان  ا نواحی  موسیقی 
می شود زیرا تنوع بومی زیادی دارد و هر کدام از 
این ها موسیقی، گویش اشعار و سازبندی خودشان 

را دارند«.
ز روز چهارشنبه  ره ا وی با بیان این که این جشنوا
22 تیرماه آغاز می شود و جمعه 24 تیرماه اختتامیۀ 
آن برگزار خواهد شد، گفت: »آقای الله یاری رئیس 
مرکز موسیقی، آقای صدری مشاور وزیر ارشاد و 
ره موسیقی نواحی کشور  آقای مرآتی دبیر جشنوا

در این جشنواره حضور خواهند داشت«.
جشنواره استانی موسیقی باعث احیای 

موسیقی نواحی کرمان می شود
وی ادامه داد: »دبیر جشنواره ملی موسیقی نواحی 
نی، به کرمان سفر  ره استا برای شرکت در جشنوا
ری  برگزا طی  ند  ر ا د فرصت  یشان  ا و  می کنند 
رۀ ملی  ا برای جشنوا ره، گروه های خوب ر جشنوا
ه  بان ما آ یل  ا و ا می کنم  فکر  که  نواحی  موسیقی 

امسال برگزار می شود، انتخاب کنند«.
توحیدی گفت: »جشنواره استانی موسیقی نواحی 
یرادی که  در اکثر استان ها برگزار می شود و یک ا
همیشه به کرمان می گرفتند و حتی چند بار تهدید 
ره موسیقی  ا ین بود که می گفتند جشنو کردند، ا

ر  ند در کرمان برگزا نواحی کشور به شرطی می توا
ره نواحی استان را هم داشته  شود که شما جشنوا
باشید که ما نتوانستیم طی این سال ها آن را برگزار 

کنیم«.
ری  وی خاطرنشان کرد: »در حال حاضر برگزا
جشنواره موسیقی نواحی استان اتفاق میمونی است 
و به نظر من این جشنواره برای کرمان خیلی مفیدتر 
ین  یران است، زیرا ا ره موسیقی نواحی ا ز جشنوا ا
موضوع را به گروه های موسیقی و هنرمندان تلقین 
ا می بینیم و درک می کنیم،  می کند که ما آن ها ر
ین که یک جنب وجوش در موسیقی نواحی  ضمن ا
کرمان اتفاق می افتد و باعث احیای موسیقی نواحی 

استان می شود«.
سعی کردیم از هر شهرستان بهترین

 گروه دعوت شود
وی دربارۀ کیفیت کار گروه های موسیقی منتخب 
در جشنواره موسیقی نواحی استان، گفت: »گروه ها 
را خودم انتخاب کردم، اصلا فرصت این که فراخوان 
 95 بگویم  نم  ا به جرات می تو ما  ا  ، نبود بدهیم 
درصد گروه های استان را می شناسم و بر اساس 
پژوهش ها، می دانم در هر شهرستان چه گروه هایی 

وجود دارند.
نتخاب کردم و سال   به همین دلیل این تعداد را ا
هند شد. سعی  نتخاب خوا د دیگری ا ینده تعدا آ
ه  ر ا ین جشنو ستان در ا می کنم همۀ گروه های ا

حضور داشته باشند«.
ره موسیقی نواحی  ا دبیر تخصصی دومین جشنو
ر گروه های  د: »کیفیت کا مه دا دا ستان کرمان ا ا
ره ها  ا ین جشنو لی است. به نظر من ا منتخب عا
حتما هم نباید درجه یک باشند. سعی کردیم از هر 

شهرستان بهترین گروه دعوت شود«.
ره  نلاین جشنوا مکان پخش آ ین که ا وی با بیان ا
فراهم نشده است، توضیح داد: »برای ثبت کارها، 
مکانی را در نظر گرفته ایم و گروه ها علاوه بر اجرایی 
که روی سِن دارند در یک فضای آرام تر اجرا خواهند 
ز  داشت و کارها به صورت حرفه ای ضبط، و پس ا

جشنواره، منتشر می شود«.
ری  ی برگزا مه ریزی برا نا ه به بر ر شا توحیدی با ا
موسیقی  ره  ا جشنو در  تخصصی  نشست های 
ر شد  »قرا نواحی استان کرمان، خاطرنشان کرد :
رک دیده شود  در شهر بافت یک محل سنتی تدا
بحث های  لب  قا در  نه ای  صمیما نشست های  تا 
پژوهشی و یا اجراهای خصوصی، در حاشیۀ برپایی 

جشنواره با هنرمندان برگزار شود«.
در  نفر   10 ز  ا است  ر  ا قر گفت: »همچنین  وی 
ره تجلیل کنیم که 5 نفر  ا میۀ جشنو ختتا سم ا مرا
از آن ها از بزرگان موسیقی نواحی کرمان هستند«. 
ره موسیقی نواحی  ا دبیر تخصصی دومین جشنو
استان کرمان افزود: »یک فیلم هم از درگذشتگان 
موسیقی نواحی کرمان در حال آماده سازی است که 

روز اختتامیه پخش می شود«. 

فیلم اجراها بعد از جشنواره منتشر 
می شود

وی دربارۀ امکانات بافت از لحاظ میزبانی، اقامت، 
مکان های برگزاری و اجرای موسیقی، بیان کرد: 
»یک هتل  توسط فولاد در حال ساخت است که 
ر است آن  تعدادی سوییت آن جا آماده شده و قرا
ز نظر  گر ا ر دهند و ا سوییت ها را در اختیار ما قرا
ز تعدادی بوم گردی برای  مکان در مضیقه بودیم ا

پذیرایی و اقامت  استفاده می کنیم«.
توحیدی تاکید کرد :»البته برای سال اول مشکلات 
خیلی زیاد خواهد بود. در کرمان هم سال های اول 
ره ملی موسیقی نواحی، مشکلات  برگزاری جشنوا
ما به مرور این ها رفع خواهند شد.  زیادی داشتیم ا
ز  ینده خیلی جلوتر ا من مطمئن هستم ما سال آ
هیم بود«. توحیدی همچنین با بیان  مسال خوا ا
این که متاسفانه دبیرخانه جشنواره موسیقی نواحی 
م  گرا ینستا یت یا صفحۀ رسمی ا ستان کرمان سا ا
ره  رد، گفت: »امسال امکان پخش زنده جشنوا ندا
ز طریق  ا ا ها ر جرا نم ا ا لبته می تو هم نیست ا فرا

صفحۀ اینستاگرام شخصی ام پخش کنم«.
وی یادآور شد: »زمان برگزاری جشنواره موسیقی 
نواحی کشور، اجرای گروه ها از صفحۀ اینستاگرامی 
نده  ن به صورت ز یرا ا نواحی  ره موسیقی  ا جشنو
پخش شد که خیلی موفق نبود؛ بعد که اجراها را به 
صورت پسُت منتشر کردیم بازدید زیادی داشتند و 
تا چند هزار نفر بیننده داشت زیرا گاهی پخش زنده 

کیفیت لازم را ندارد«.
دبیرخانه جشنواره ملی نواحی در کرمان 

کاری انجام نداده است
وی در ادامه، درخصوص پانزدهمین جشنواره ملی 
موسیقی نواحی که امسال برگزار می شود نیز گفت: 
نتخاب  ره مجددا آقای دکتر مرآتی ا »دبیر جشنوا
ری نیز تشکیل شد و  شدند. شورای سیاست گذا
برای اولین بار با حضور آقای دکتر حمید عسکری، 
ری  در شورای سیاست گذا ینده  نما یک  کرمان 
جشنواره موسیقی نواحی کشور دارد. شورای علمی 
و داوری هم به زودی اعلام می شود«. توحیدی با 
بیان این که همه چیز بر اساس روال پیش می رود، 
ریکی که می بینم،  خاطرنشان کرد: »تنها نقطۀ تا
دبیرخانه کرمان است که مرتب اعلام می کنند پول 
نداریم، در حالی که همۀ کارها با پول جلو نمی رود. 
در جشنواره موسیقی نواحی استان با وجود این که 
نجام شده  ما کارها ا م ا هنوز پولی دریافت نکرده ا
است، می توان از طریق تعاملات کارها را پیش برد«.
ره ملی نواحی  نه جشنوا ین که دبیرخا وی با بیان ا
ده است، گفت: »فقط  م ندا نجا در کرمان کاری ا
چند جلسه تشکیل شده که تعدادی در زمان آقای 
د کرمان بود و یک  رشا بق ا ده مدیرکل سا علیزا
جلسه نیز با حضور آقای روحی برگزار شده است. 
ره  نه حتی یک سایت هم برای جشنوا ما متاسفا ا

طراحی و راه اندازی نشده است«. 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 رییس کل دادگستری استان کرمان:

دادگاه آخرین راه کار رفع اختلاف است

2

دستگاهقضاییبهماجرایتعطیلی
معدنکرومیتمنوجانواردشود

 دکتر تارم امام جمعه جیرفت درخواست کرد

 مدیرکل راه و شهرسازی کرمان:

پروژه مسکن مددجویان بهزیستی 
 کرمان پس از ۱۰ سال وقفه فعال شد

برگزاری چهار جشنواره 
 تا قبل از ماه محرم 

رئیــس میراث فرهنگــی زرند گفت: جشــنواره ی 
گیاهان داروئــی گرگاک، بادام روســتای درخیز، 

جشنواره ی کماچ مهرآباد و جشــنواره شترسواری ســیریز برگزار می شود. محمد 
اسلامی با اشاره به برنامه ریزی 34 جشنواره در سال 1401 در شهرستان زرند گفت: 
زرند شهر جشــنواره های کشور است و عملا این جشــنواره ها به خوبی جای خود را 
بین شــهروندان باز کرده به طوری که این جشنواره ها بنا درخواست های مردمی در 

تقویم جشنواره های زرند گنجانده شده است.

مدیــرکل پشــتیبانی امور دام کرمــان گفت: هزار 
و 100 تــن مــرغ در ســردخانه های این اســتان 

ذخیره سازی شده که با توجه به رصد شرایط بازار توزیع می شود.
 احمد مســعودی افزود: بخشی از مرغ ذخیره شــده در کرمان از محل مازاد تولید 
داخل این اســتان و بخش دیگری نیز از خارج از کرمان تهیه می شود که در صورت 

کمبود این محصول با مجوز ســتاد تنظیم بازار توزیع خواهد شد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان با اشاره تبعات اجتماعی 
حاصل از توقف پروژه بیلوکارا مربوط به مددجویان بهزیســتی 

گفت: عملیات اجرایی ایــن پروژه پس از نزدیک به 10 ســال وقفه به صورت مجدد 
آغاز شد.

 به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رســانی اداره کل راه و شهرسازی استان کرمان، 
علی حاجی زاده در بازدید از پروژه های مسکن مهر شهرستان کرمان افزود: از پروژه 
ســه جانبه بیلو کارا مددجویان بهزیســتی این شهرستان بازدید شــد که عملیات 

اجرایی این طرح 10 سال بر زمین مانده بود.

۱۱۰۰ تن مرغ در کرمان 
ذخیره سازی شد
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گلخانه داران جنوب 
گواهی سلامت صادرات 
محصولات دریافت کنند

رییــس ســازمان 
ی  ز ر و کشــا د جها

جنــوب کرمــان گفــت: گلخانــه داران هفت 
شهرســتان جنوبــی این اســتان نســبت به 
دریافــت کد شناســه و گواهی ســلامت برای 
صــادرات محصــولات گلخانه ای اقــدام کنند 
زیرا صادرات محصولات فاقد شناســه و گواهی 
 ســلامت به هیچ عنــوان امکانپذیر نیســت.

احمد احمدپور افزود: طبق دستورالعمل و شیوه 
نامه های ابلاغی، صــادرات هرگونه محصول در 
سال زراعی جدید صرفا از واحد های گلخانه ای 
دارای کد شناســه ) QR Code ( و گواهی 
سلامت پذیرفته می شود از این رو گلخانه داران 

نسبت به اخذ این موارد اقدام کنند.

افزایش ۶۰ درصدی کشف 
کالای قاچاق در بم

یــش ۶0  فزا ز ا نتظامــی بــم ا فرمانــده ا
درصــدی کشــف انــواع کالای قاچــاق و 
فزایــش 55 درصــدی کشــف ســوخت  ا
قاچــاق از ابتــدای ســال تاکنــون نســبت 
 بــه مــدت مشــابه ســال قبــل خبــر داد. 
بــه گــزارش پایگاه خبــری پلیــس کرمان، 
سرهنگ یوســف ســلیمانی افزود: از ابتدای 
امسال تاکنون در راستای مبارزه با قاچاق کالا 
و مفســدان اقتصادی، مامــوران اداره مبارزه 
با قاچاق کالا پلیس آگاهی بــا همکاری دیگر 

عوامل انتظامــی، خودروهای حامل 
 بار قاچــاق زیادی را توقیــف کردند.

دخل و خرج شهرداری 
کوهبنان مناسب نیست

شهردار کوهبنان گفت: شهرداری کوهبنان از نظر 
درآمد و بودجه در وضعیت مناسبی نیست که این 

مهم باعث کندی پیشــرفت پروژه های 
عمرانی شده است.

صفحه 2
را بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید
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ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه 8  بخوانید 

توقفاطلاعرسانیروزانه،کاهشرعایتپروتکلهایبهداشتی
وبرگزاریتجمعات،رنگقرمزرابهنقشهکروناییکرمانبازگرداند

جانگرفتنجانگرفتنکروناکرونادراستانکرماندراستانکرمان

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: دادگاه برای احقاق حق 
و اعمال قانون ضروری است، اما نباید به عنوان اولین راهکار مورد 
توجه قرار گیرد. حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم حمیدی در 
آیین تکریم و معارفه روسای سابق و جدید دادگاه بخش ساردوئیه 
گفت: باید از ظرفیت های صلح و سازش از جمله شورا های حل 
اختلاف استفاده شود و رسیدگی قضایی آخرین مرحله باشد. 

او می گوید: امروز به ایجاد صلح و سازش که در فرهنگ دینی ما 
نهادینه شده است، بیش از هر زمان دیگری نیاز داریم تا از حجم 
ورود پرونده ها به دستگاه قضایی کاسته شود. حمیدی گفت: باید به 
نحوی رفتار کنیم که زندگی ما اسلامی و دینی و به دور از تخلف، 
جرم و آسیب باشد، زیرا زندگی با صفا، صمیمیت و دوستی، مصداق 
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افزایش ۶۰ درصدی کشف 
کالای قاچاق در بم

فرمانده انتظامی بــم از افزایش ۶0 درصدی کشــف انواع کالای 
قاچاق و افزایش 55 درصدی کشف سوخت قاچاق از ابتدای سال 

تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد. 
به گزارش پایگاه خبری پلیس کرمان، سرهنگ یوسف سلیمانی 
افزود: از ابتدای امســال تاکنون در راستای مبارزه با قاچاق کالا و 
مفسدان اقتصادی، ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا پلیس آگاهی 
با همکاری دیگر عوامل انتظامی، خودروهــای حامل بار قاچاق 

زیادی را توقیف کردند.
اوبا اشــاره به اینکه در این مدت 111 دســتگاه خودروی حامل 
قاچاق توقیف شده است، ادامه داد: در این رابطه انواع کالای قاچاق 
به ارزش 121 میلیارد و 500 میلیون ریال کشف و 125 متهم به 

مراجع مربوطه معرفی شدند.
فرمانده انتظامی بم با اشاره به کشف 83 هزار و 5۶0 لیتر سوخت 
قاچاق در این عملیات ها، گفت: از ابتدای ســال تاکنون نسبت به 
مدت مشابه سال قبل 55 درصد افزایش کشف انواع سوخت قاچاق 

در بم را شاهد بوده ایم.
سرهنگ سلیمانی با اشاره به کشف 32 تن و 450 کیلوگرم انواع 
چوب قاچاق به ارزش 1۶ میلیارد ریال از ابتدای سال تاکنون در این 
شهرستان، تصریح کرد: این مورد نیز نسبت به مدت مشابه سال 

قبل 248 درصد افزایش داشته است.
او در پایان مبارزه با مفســدان اقتصادی و قاچاقچیان کالا را یکی 
از مهمترین برنامه های پلیس برشمرد و خاطرنشان کرد: پلیس با 
اشــراف اطلاعاتی و با قاطعیت با افراد سودجو و فرصت طلبی که 

بخواهند اقتصاد کشور را دچار خدشه کنند برخورد خواهد کرد.

گلخانه داران جنوب گواهی 
سلامت صادرات محصولات 

دریافت کنند
رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان گفت: گلخانه داران هفت 
شهرستان جنوبی این استان نسبت به دریافت کد شناسه و گواهی 
سلامت برای صادرات محصولات گلخانه ای اقدام کنند زیرا صادرات 
محصولات فاقد شناسه و گواهی سلامت به هیچ عنوان امکانپذیر نیست.

احمد احمدپور افزود: طبق دستورالعمل و شــیوه نامه های ابلاغی، 
صادرات هرگونه محصول در ســال زراعی جدید صرفا از واحد های 
گلخانه ای دارای کد شناسه ) QR Code ( و گواهی سلامت پذیرفته 

می شود از این رو گلخانه داران نسبت به اخذ این موارد اقدام کنند.
او اظهار داشــت: به منظور جلوگیری از ایجاد مشــکل در صادرات 
محصولات گلخانه ای باید تمام واحدهای تولیدی از ابتدای سال زراعی 
جدید نسبت به دریافت کد شناسه QR اقدام و متعاقب آن گواهی 
سلامت محصول دریافت کنند. رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب 
کرمان گفت: در راستای نظارت بر تولید محصول سالم در گلخانه های 
منطقه جنوب کرمان تعداد بیش از 150 کارشناس کنترل کیفیت 
آموزش دیده اند. احمدپور افزود: همه گلخانه داران منطقه جنوب کرمان 
موظف هستند از زمان عملیات خاک ورزی و شروع کشت در گلخانه ها 
نسبت به ثبت درخواست برای تولید محصول سالم در سامانه پنجره 
واحد وزارت جهاد کشاورزی اقدام و با کارشناسان مربوط قرارداد منعقد 
کنند. او ادامه داد: همه مراحل کشت از ابتدا تا انتهای فصل برداشت 
تحت نظارت کارشناسان کنترل کیفیت بوده و در صورتی که هر یک از 
مراحل تحت نظارت کارشناسان کنترل کیفیت صورت نگیرد، گواهی 
مربوطه صادر نمی شود. احمدپور از اعلام آمادگی همکاری سازمان جهاد 
کشاورزی در زمینه صدور گواهی محصولات سالم خبر داد و گفت: لازمه 
صدور گواهی سلامت محصول اخذ کد شناسه از طریق سامانه نظام 
مهندسی کشاورزی )سانکا( است. او افزود: با توجه به هوشمند بودن 
این سامانه امکان صدور کد شناسه در زمان برداشت محصول امکان 
پذیر نیست. رییس سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان اظهار داشت: 
چنانچه در زمینه اخذ گواهی سلامت محصول کوتاهی صورت گیرد، 
سازمان جهاد کشاورزی هیچ گونه مسئولیتی را بر عهده نخواهد گرفت.

هر چند طی روزهای اخیر شاهد افزایش روند 
ابتلاء به کرونا در اســتان های مختلف کشور 
هســتیم اما تنها چهار شهرســتان در کشور 
هم اکنون در وضعیت قرمز هستند که سهم 
کرمان 2 شهرســتان اســت! 14 شهرستان 
نیز در وضعیت نارنجی قرار دارند که ســهم 
استان کرمان چهار شهرستان است و از 142 
شهرســتان زرد کرونایی کشــور نیز کرمان 
ســهمی 11 تایی را به خــود اختصاص داده 
اســت و رنگ آبی نیز در کرمان کمرنگ تر از 

قبل شده است.
یکــی از دغدغه هــای اصلی ایــن روزهای 
انسان ها در هر کجای این کره خاکی بیماری 
کووید-19 یا کرونا به شمار می رود. به همین 
دلیل هر چه شــناخت بیشتری نسبت به این 
بیماری داشته باشید، بهتر قادر خواهید بود 
با آن کنار بیاییــد. علاوه بر ایــن ممانعت از 
ورود این ویروس خطرناک و کشنده در بدن 
نیز از طریق افزایش آگاهی شــما درباره آن 
امکان پذیــر خواهد بود. یکــی از مواردی که 
درباره کووید-19 بیشتر مورد توجه قرار گرفته 
اســت، علائم کرونا بیان می شــود. البته این 
موضوع نیز از اهمیت بالایی برخوردار است که 
بر اساس تحقیقات انجام شده، داشتن علائم 
نمی تواند بیانگر ابتلا به کرونا باشد و تنها راه 
اطمینان از ابتلا، آزمایش اســت. بدون شک 
در شــرایط کنونی و روند صعودی گسترش 
ویروس، تســت کرونا در منزل راهی مناسب 
برای انجام آزمایش باشد. مجموعه هومکا این 
خدمت را با بالاترین میزان دقت و کیفیت در 

اختیار متقاضیان گرامی قرار خواهد داد.
به طوری که اگر از علائم و نشــانه های کرونا 
اطلاعات کافی داشته باشــید، خیلی سریع 
متوجه درگیری با آن خواهید شد و برای رفع 
آن تلاش می کنید. بیشتر افراد به دلیل آگاهی 
دیرتر از موعد درباره ابتلا به این بیماری جان 
خود را از دســت داده اند. بی تردیــد ابتلا به 
این بیمــاری عوارضی را نیز بــه همراه دارد. 
در صورتی که عواقب ابتلا بــه کووید-19 را 
بشناسید، دیگر با نگرانی های بی دلیل خود بر 

شدت بیماری نمی افزایید.
علائم و شدت بیماری زایی امیکرون

امیکرون ســویه ای از کروناست که با سرعت 

سرایت بالا در طی چند هفته کل جهان را در 
نوردید. این ســویه با جهش های فراوان خود 
به شــکلی متفاوت تر از دلتا ظاهر شده است 
به طوری که حتی از مقاومت ایجاد شــده با 
سه دوز واکسن نیز عبور کرده و افراد را مبتلا 
می کند. خوشبختانه در افرادی که هر سه دوز 
واکسن خود را تزریق کرده اند شدت بیماری 
وخیم نیست و با انجام مراقبت های لازم، کمتر 
از یک هفته علائم به ســوی بهبودی می رود. 
اما در افرادی که واکســن تزریق نکرده اند و 
یا اینکه دچار بیماری های زمینه ای هســتند 
بیماری شــدیدتر اســت و گاهی مبتلایان 
به دلیل وخامت شــرایط جســمانی بستری 

می شوند.
کمتر از ۱۰ درصد مردم 

ماسک می زنند
این درحالی اســت که از چندی قبل اطلاع 
رســانی روزانه در خصوص میزان مبتلایان 
به کرونا در کرمــان متوقف شــده و آمار به 
صورت هفتگی اطلاع رســانی می شــود که 
همین کاهش اطلاع رسانی به بی تفاوتی مردم 
نسبت به این بیماری منجر می شود. از سوی 
دیگر استفاده از ماســک در استان کرمان به 
شدت کاهش یافته اســت و طبق مشاهدات 
خبرنــگار مهر به کمتر از 10 درصد رســیده 
است. متأسفانه همزمان با افزایش آمار کرونا 
تجمعات مختلف در حال برپایی است و کرمان 
شلوغ تر از همیشه شده است. عدم استفاده از 
ماسک حتی به مدیران استان نیز سرایت کرده 
و این توهم در بین مردم افزایش یافته است که 
کرونا تمام شده و حتی به استفاده کنندگان 
از ماسک با تعجب نگاه می شود. رعایت فاصله 
گذاری در استان کرمان نیز به کلی فراموش 
شده است، برگزاری دور همی ها، جشن های 
عروسی، مراســم های مختلف، شلوغی بیش 
از اندازه بازار و عدم رعایــت پروتکل ها حتی 
استفاده از ماسک در بین اصناف کاملًا مشهود 

است.
افزایش ابتلاء به کرونا چشمگیر است

هر چند که با تزریق واکســن وضعیت شیوع 
کرونا در چند ماه اخیر کنترل شــد اما سهل 
انگاری و ساده اندیشی در خصوص مهار این 
بیماری آمارهای ابتلاء را صعودی کرده است 
و روند افزایشــی ابتلاء در بخش ســرپایی و 
بســتری در کرمان ادامه دارد. با وجود تاکید 

مســئولان به تزریق دز یادآور کرونا اما وقتی 
به مراکز واکسیناســیون در کرمان که حالا 
ســاعات کاری آنها محدود تر از گذشته شده 
است مراجعه کنید خبری از تزریق دز یادآور 
نیســت و فقط به افراد بالای 70 سال واکسن 

یادآور تزریق می شود.
2۵۰هزار کرمانی واکسن تزریق 

نکرده اند
این در حالی اســت که طبق گفته مدیر گروه 
مبــارزه بــا بیماری های معاونت بهداشــتی 
دانشگاه علوم پزشــکی کرمان تقویت ایمنی 
بدن و تزریق واکســن می تواند منجر به مهار 
موج احتمالی کرونا شــود. سعید صحبتی در 
این خصوص می گوید: از مــردم می خواهیم 
برای تکمیل روند واکسیناســیون همکاری 
لازم را داشته باشند. وی افزود: نیمی از افراد 
واجد شرایط در استان کرمان دز سوم واکسن 
خود را دریافت نکرده اند و به همین دلیل نیز 
تاکید ما روی تکمیل واکسن است. صحبتی 
ادامه داد: 250 نفر در استان کرمان هنوز هیچ 
دز واکسنی را دریافت نکرده اند و همین تعداد 
جمعیت هم فقط یک دز تزریق کرده اند. وی 
افزود: افرادی که سه دز واکســن را دریافت 
کرده اند و شش ماه از این زمان گذشته باید دز 

یادآور را تزریق کنند.
اجرای مصوبات ستاد مقابله با کرونا 

الزامی است
رحمان جلالــی معاون اســتاندار کرمان نیز 
در گفتگو بــا مهر بر رعایت نکات بهداشــتی 

مطابق با دستور العمل های ســتاد مقابله با 
کرونا در استان کرمان تاکید کرد. وی از مردم 
خواست ضمن اســتفاده از ماسک، نسبت به 
تزریق واکسن در کوتاه ترین زمان ممکن اقدام 
کنند. وی رعایت دستور العمل ها و مصوبات 
ســتاد مقابله با کرونا را برای همه دستگاه ها 
ضروری دانســت و خواســتار نظارت در این 
زمینه شد. اما کافی است به سطح شهر کرمان 
گذری داشــته باشــید، خیابان های مملو از 
جمعیت شهر کرمان هنوز هم شاهد مردمی 
هستند که بدون ماسک در مغازه های مملو از 
جمعیت در حال عبور و مرور هستند. برگزاری 
جشــنواره های مختلف در دستور کار است و 
به هر کــدام گذر کنید از غرفــه دار تا بازدید 
کننده و گاه مســئولان محلــی اعتقادی به 
زدن ماســک ندارند. رعایــت فاصله گذاری 
اجتماعی نیز به کلی فراموش شده و در تنها 
مکان هایی که استفاده از ماسک اجباری است 
بیمارستان ها و برخی از مراکز درمانی است.
برگزاری امتحانات حضوری در دانشگاه ها نیز 
در حالی انجام شــد که حتی برخی مراقبان 
از ماسک اســتفاده نمی کردند و تعداد زیادی 
از دانشجویان نیز ماســک بر چهره نداشتند. 
مسافران در گوشــه و کنار شهر حضور دارند 
و جشن های عروسی و… بدون رعایت فاصله 
گذاری و استفاده از ماســک برگزار می شود 
و نظارت ها نه انجام می شــود و نه مردم دیگر 
حساســیت های لازم را دارنــد، در صورتیکه 
استفاده از ماسک کم هزینه اما پر بهره ترین 

راه برای مقابله با کرونا است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان با اشاره تبعات 
اجتماعی حاصل از توقف پروژه بیلوکارا مربوط به 
مددجویان بهزیستی گفت: عملیات اجرایی این 
پروژه پس از نزدیک به 10 ســال وقفه به صورت 

مجدد آغاز شد.
به گزارش روز شنبه ایرنا از اداره ارتباطات و اطلاع 
رسانی اداره کل راه و شهرســازی استان کرمان، 
علی حاجی زاده در بازدید از پروژه های مسکن مهر 
شهرستان کرمان افزود: همچنین از پروژه سه جانبه 
بیلو کارا مددجویان بهزیستی این شهرستان بازدید 
شد که عملیات اجرایی این طرح 10 سال بر زمین 
مانده بود. او اظهار داشت: عملیات اجرایی این پروژه 
از امروز شنبه پس از 10 سال وقفه آغاز شد و فرایند 
تکمیل این طرح به صورت مجدد شروع به کار کرد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان در ادامه افزود: 
پروژه بیلوکارا با تزریق نقدینگی و کمک های سازمان 
ملی زمین و مسکن، استانداری کرمان و سازمان 

بهزیستی اکنون فعال شده است.

او ادامه داد: همچنین پیمانکار پروژه نسبت به تجهیز 
دوباره کارگاه و آغاز عملیات اجرایی ملتزم شده و 
کارگاه نیز فعال شده است. حاجی زاده با اشاره به 
توجه ویژه دولت سیزدهم به طرح های نیمه تمام 
تاکید کرد: آغاز به کار پروژه بیلو کارا خبر مسرت 
بخشی است که موجب شادمانی مددجویان این 

نهاد شد.
او ابراز داشــت: این پروژه با 192 واحد و پیشرفت 
فیزیکی 30  درصد به دلیل نداشتن اعتبار کافی در 
عرصه نقدینگی و تامین نشدن سهم آورده از سوی 
متقاضیان تعطیل شده بود که با پیشنهاد اداره کل 
راه و شهرسازی استان کرمان و دستور صریح وزیر راه 
و شهرسازی و پیگیری های استانداری نقدینگی لازم 

برای تجهیز و آغاز به کار کارگاه احصاء شد.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان کرمان تاکید 
کرد: آغاز بــه کار این پــروژه در طرح مســکن 
موجب خرسندی مددجویانی شــد که تا کنون 
با پیگیری های مکرر نتوانســته بودند برای حل 

مشکل خود قدمی بردارند لذا این طرح با مساعدت 
و پیگیری مدیران پروژه در مــدت 24 ماه به بهره 
برداری خواهد رســید. او به توصیه های معاونت 
مسکن و شهرسازی نیز اشاره کرد و گفت: بر اساس 
توصیه معاون وزیر، اولویت واگذاری برای کسانی 
عنوان شده که نسبت به سهم آورده خود در اسرع 
وقت اقدام کنند و از مدیران بهزیستی خواست تا 
نسبت به ساماندهی و اولویت بندی متقاضیان در 
رتبه بندی در زمان تحویل واحدهای مســکونی 

اقدام کنند.
مسکن مهر کرمان وارد فاز

 تجاری  سازی شد
مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان با همراهی 
محمدمهدی بلوردی عضو هیات مدیره سازمان 
ملی زمین و مســکن همچنین از پروژه مجتمع 
تجاری -سایت مسکن مهر- واقع در شهرک مطهری 
کرمان بازدید کرد . حاجی زاده در این بازدید گفت: 

این پروژه تجاری در راستای ارائه خدمات روبنایی 
برای متقاضیان مسکن مهر ســاکن این منطقه 
اجرایی شده است. او یادآور شد: نزدیک به 30 هزار 
نفر در پروژه های مسکن مهر شهر کرمان در محدوده 
شهرک مطهری ساماندهی شده اند و پروژه یاد شده 

نیز در همین محدوده احداث خواهد شد.
حاجی زاده اذعان کرد: هدف از احداث این مجموعه 
تجاری،  تسهیل و دسترسی مناسب مردم ساکن در 
مجموعه مسکونی مهر واقع در شهرک مطهری به 

واحدها و مجتمع های تجاری بوده است.
او تاکید کرد: این پروژه تجاری با متراژ 17 هزار و 401 
متر اجرایی می شود که دارای ۶ هزار و 700 متر زیر 

زمین و تعداد 195 عدد پارکینگ مسقف است. 
مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان ادامه داد: 
تعداد واحدهای تجاری مستقر در طبقه همکف 
28 عدد و برای طبقه اول 12 واحد طراحی شــده 
که شامل سالن بازی کودک و سالن بازی بزرگسال، 

رستوران و کافی شاپ است.

جانگرفتنکرونادرکرمان
 توقف اطلاع رسانی روزانه، کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی و برگزاری تجمعات، رنگ قرمز را به نقشه 

کرونایی کرمان بازگرداند.

مدیرکل راه و شهرسازی کرمان:

پروژهمسکنمددجویانبهزیستیکرمانپساز۱۰سالوقفهفعالشد

گزارش
مهر

اولویت  اصلی زندان توانمندسازی 
مددجویان است

مدیر کل زندان های اســتان کرمان گفت: یکــی از اقدامات موثر و 
اولویت های سازمان زندان ها حرفه آموزی و توانمندسازی مددجویان 

در زندان ها است.
سید مجتبی حسینی، مدیر کل اداره زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی 
امروز در جمع اصحاب رسانه گفت: سازمان زندان ها و اقدامات تامینی 
و تربیتی کشور در دو زمینه امنیتی و تربیتی فعالیت می کند و در اصل 
وظیفه زندان ها اصلاح و تربیت مددجویان است که خطایی مرتکب 
شده اند و در زندان به سر می برند تا با اصلاح و تربیت آن ها در زمینه های 

مختلف بازگشت سعادتمندانه آن ها به جامعه فراهم شود.
او می گوید: درزندان بــرای مددجویان برنامه های فرهنگی، تربیتی، 
آموزشی، فنی و حرفه ای تحصیلی، بهداشت و درمان، مددکاری، اشتغال 

و حرفه آموزی برگزار می شود.
به گفته حسینی مرکز مراقبت از خروج نیز پیگیر کار زندانیان بعد از 
آزادی وجود دارد و امروز برنامه های گسترده ای پیش بینی شده است 
تا مددجو در زمان حبس برای تعالی جسم و روح کسب مهارت کند و 
با صیقل دادن روح و پرورش جسم فرصت را در زمان حبس غنیمت 

برشمرد.
مدیر کل زندان های استان کرمان گفت: در سال 1401 ده اولویت برای 
زندان ها پیش بینی شده اســت که محوریت اول آن اشتعال و حرفه 
آموزی است. او می گوید: زندان برای توانمندسازی زندانیان و پرکردن 
اوقات فراغتشان و همچنین کمک به خانواده های آن ها برنامه ریزی های 

گسترده و خوبی انجام می دهد.
به گفته حسینی یکی از دلایل بازگشت مجدد زندانیان و ارتکاب جرم 
مجدد آن ها نداشتن شغل و حرفه و اعتبار اجتماعی است. مدیر کل 
زندان های اســتان کرمان گفت: در مجازات جایگزین حبس و پابند 
الکترونیکی در استان در یک سال گذشته جهش خوبی داشته ایم و 
358 زندانی با پابند تحت مراقبت هستند و زندگی خود را در محدوده 

مشخص شده ادامه می دهند.
او می گوید: ۶0 رشته آموزشی فنی و حرفه ای در سال گذشته در قالب 
240 دوره آموزشی در زندان های استان کرمان برگزار شده و 4 هزار و 
873 مددجو در این دوره ها شرکت کرده اند که 3 هزار و 200 نفر هم در 

آزمون ها قبول شده اند.
به گفته مدیر کل زندان های استان کرمان از مددجویان در بخش های 
مختلف زندان استفاده می کنیم و به آن ها مسؤولیت می دهیم و اشتغال 
زندان شامل اشتغال کارگاهی، اعزام به کار و اشتغال نشسته است و 

دستمزد را به میزان نوع کار و تناسب کارکرد دریافت می کنند.

مدیرکل پشتیبانی امور دام کرمان گفت: هزار و 100 تن مرغ در 
سردخانه های این استان ذخیره سازی شده که با توجه به رصد 

شرایط بازار توزیع می شود.
احمد مسعودی افزود: بخشی از مرغ ذخیره شده در کرمان از محل 
مازاد تولید داخل این استان و بخش دیگری نیز از خارج از کرمان 
تهیه می شود که در صورت کمبود این محصول با مجوز ستاد 

تنظیم بازار توزیع خواهد شد.
او با تاکید بر اینکه 270 تن مرغ مازاد از ابتدای سال جاری تاکنون 
توسط جهاد کشاورزی استان کرمان خریداری و در سردخانه 
ذخیره شده است اظهار داشت: قیمت مرغ گرم هم اکنون 59 هزار 

و 700 تومان است.
مدیرکل پشتیبانی امور دام کرمان با اشاره به برنامه ریزی برای 
خرید دام مازاد دامداران در کرمان گفت: در این طرح گوشت قرمز 
مازاد به شکل منجمد از طریق اتحادیه ها به صورت قراردادی از 

دامداران خریداری و ذخیره سازی می شود.
مسعودی ادامه داد: در بحث خریداری گوشت قرمز مازاد، دامداران 
دام خود را تحویل کشتارگاه می دهند که پس از کشتار و بسته 

بندی با قیمت مصوب توسط دولت خریداری می شود.
او تصریح کرد: زیرساخت های مورد نیاز صنعت بسته بندی در 
استان کرمان وجود ندارد که درصدد یافتن راهکار برای رفع این 

مشکل هستیم.
او با بیان اینکه در 2 بخش گوشت قرمز و مرغ هیچگونه کمبودی 
در کرمان وجود ندارد تاکید کرد: قیمت هر کیلو گوشت گوسفند 
و گوساله در قصابی ها و مراکز عرضه مواد خام دامی طبق ستاد 

تنظیم بازار هم اکنون 185 هزار تومان است.
مدیرکل پشتیبانی امور دام استان کرمان افزود: حدود 25 درصد از 
نیاز نهادهای دامی استانی توسط این اداره بین دامداران و مرغداران 
توزیع می شود و در سه ماه ابتدای سال جاری 50 هزار تن نهاده در 

این راستا توزیع شده است.
او افزود: نیاز استان کرمان به نهاده های دامی در طول سال 500 
هزار تن است که بخشی از آن توسط بخش خصوصی تامین 
می شود و در حال حاضر اختصاص نهاده ها به واحدهای تولیدی 

مرغ و گوشت بدون مشکل ادامه دارد.

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: دادگاه برای احقاق حق و 
اعمال قانون ضروری است، اما نباید به عنوان اولین راهکار مورد توجه 
قرار گیرد. حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم حمیدی در آیین تکریم 
و معارفه روسای سابق و جدید دادگاه بخش ساردوئیه  افزود:  باید از 
ظرفیت های صلح و سازش از جمله شورا های حل اختلاف استفاده 

شود و رسیدگی قضایی آخرین مرحله باشد.
او می گوید: امروز به ایجاد صلح و سازش که در فرهنگ دینی ما 
نهادینه شده است، بیش از هر زمان دیگری نیاز داریم تا از حجم ورود 

پرونده ها به دستگاه قضایی کاسته شود.
حمیدی گفت: باید به نحوی رفتار کنیم که زندگی ما اسلامی و دینی 
و به دور از تخلف، جرم و آسیب باشد، زیرا زندگی با صفا، صمیمیت و 

دوستی، مصداق قدرشناسی از نعمت های خداوند است.
رییس کل دادگستری استان گفت: خداوند جامعه ای را می پسندد 
که افراد جامعه با هم صمیمی بوده و افراد نسبت به یکدیگر ایثار 
و گذشت داشته باشند و اگر این گونه زندگی کنیم به معنای 
شکرگذاری از نعمت های خداوندی است. حجت الاسلام و 
المسلمین حمیدی می گوید: با فاصله گرفتن از سبک زندگی، دینی، 
اسلامی و ایرانی؛ شکرگزاری از نعمت های خداوند انجام نمی شود و 
آمار موجود پرونده های مراجع نظامی و انتظامی را باید نگاه کرد تا 
بدانیم آیا زیبنده زندگی اسلامی است. او با اشاره به اینکه در سه ماهه 
اول امسال بالغ بر 550 پرونده در دادگاه عمومی ساردوئیه شکل 
گرفته است، گفت: بیش از 90 درصد این پرونده ها رسیدگی شده و 
احکام قانونی لازم صادر و اجرایی شده است. رییس کل دادگستری 
استان کرمان بر توسعه احساس مسئولیت در حوزه های مختلف 
تاکید کرد و گفت: مردم و مسئولان باید بستر های جرم زا و آسیب زا 
را شناسایی کرده در راستای رفع آن ها اقدام کنند. به گفته حجت 
الاسلام و المسلمین حمیدی، بخشی از پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی باید توسط خانواده ها، روحانیت و ائمه جماعات، فعالان 
اجتماعی، معلمان انجام شود. بلند نظر فرماندار شهرستان جیرفت 
در این مراسم نیز گفت: قوه قضاییه مسئول تحقق بخشیدن به عدالت 
و گسترش عدالت است و باید با گفتمان سازی و تلاش شبانه روزی 
و خدمت به مردم نقش خود را به عنوان پناهگاه مظلومان، محقق 
سازد. او می گوید: استفاده از ظرفیت معتمدان محلی، روحانیون و 
شورا ها برای پیشگیری از بروز از اختلافات و پیشگیری از وقوع جرم 

و آسیب های اجتماعی ضروری است.

مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
کرمان بیان کــرد: با اســتفاده از ظرفیت 
موسیقی نواحی می توان بخشی مهمی از 
ادبیات شــفاهی و همچنین فضلیت های 

مختلف را به نسل  های آینده منتقل کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی استان کرمان، محسن روحی، 
مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان 
کرمان در جلسه با امام جمعه بافت، فرماندار 

شهرستان، رئیس اداره شهرســتان و جمعی از هنرمندان عرصه موسیقی نواحی ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان به ویژه سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بیان کرد: حوزه 
موسیقی نیازمند دو عنصر هویت و معرفت است و این دو عنصر در موسیقی نواحی وجود دارد.

او ادامه داد: با استفاده از ظرفیت موسیقی نواحی می توان بخشی مهمی از ادبیات شفاهی و 
همچنین فضلیت های مختلف را در قالب سوگواره ها ، شادمانه ها و آیین ها به نسل  های آینده 

منتقل کرد.
روحی با ابراز خرسندی از اینکه استان پهناور کرمان میزبان برگزاری جشنواره موسیقی نواحی 
کشور است، بیان کرد: شهرستان بافت به دلیل وجود عشایر و تنوع در حوزه موسیقی میزبان 

موسیقی نواحی استان است.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان با اشاره به اهمیت تداوم برگزاری جشنواره 
موسیقی نواحی، تصریح کرد: امیدواریم که با حمایت شرکت فولاد اولین مکتب خانه موسیقی 
نواحی برای انتقال این هنر ارزشمند به نسل های آینده در شهرستان بافت تاسیس و به الگویی 

در کشور تبدیل شود.

مرکز پاسخگویی یکپارچه سازمان صمت 
استان کرمان با حضور جمعی از مسئولان 
افتتاح شد. ســامانه پاسخگویی یک پارچه 
ســازمان صمت با حضور جلالــی معاون 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار، 
سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری، مدیرکل دفتر بازرسی و امور 
حقوقی اســتانداری و جمعی از مسئولین 

سازمان صمت استان افتتاح شد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان در این مراسم با تاکید بر رسیدگی به 
شکایات مردمی گفت: طبق وعده ای که به همشهریان داده بودیم سامانه پاسخگویی یکپارچه 

نسبت به بازار کالا های اساسی، میوه و تره بار و آرد و نان در سازمان صمت راه اندازی شد.
جلالی با تاکید بر اینکه شعار این طرح نظارت با مردم و برای مردم است گفت: نحوه عملکرد 
این سامانه به این شکل است که تعدادی تیم های واکنش سریع برای نظارت بر بازار در نظر 
گرفته شده لذا سامانه 124 برای شکایات مردمی در نظر گرفته شده که شکایات در این سامانه 
ثبت و بلافاصله به تیم های واکنش سریع انتقال داده و این تیم ها نسبت به بررسی شکایات 
مردم اقدام خواهند کرد و اگر موضوع قضایی باشد از طریق تعزیرات حکومتی، متخلفان 

اعمال قانون می شوند.
جلالی در ادامه گفت: این سامانه فعلا به صورت پایلوت در شهر کرمان اجرا خواهد شد و 
قرار است بعد از یک ماه طرح آزمایشی و رفع نواقص احتمالی در سراسر استان پیاده شود 
تا دغدغه ای را که مردم به 5 پدیده احتکار، قاچاق، تقلب، گرانفروشی و کم فروشی دارند 

برطرف شود.

اســتاندار کرمــان بــا بیــان اینکه 
توســعه صنعتی و ایجاد اشتغال جزو 
الویت های استان اســت تاکید کرد: 
طبق تاکیدات رئیس جمهور به هیچ 
وجه محیط زیســت را فدای رشد و 

توسعه نخواهیم کرد.
دکتر محمدمهــدی فداکار در دیدار 
معاون محیط زیست دریایی و تالاب 
سازمان محیط زیست کشور، منطقه 

ویژه تالاب جازموریان را یک ظرفیت برای مردم آن منطقه دانست و اظهار 
داشت: در جهت بهبود شاخص های زیســت محیطی استان در حوزه محیط 
زیســت طبیعی و انســانی و تقویت گونه های شــاخص؛ در بحث برخورد و 
مبارزه با آلودگی های آب، خاک و هوا در کنار سازمان محیط زیست هستیم. 
او با بیان اینکه توسعه صنعتی و ایجاد اشــتغال جزو الویت های استان است 
تاکید کرد: طبق تاکیدات رئیس جمهور به هیچ وجه محیط زیست را فدای 

رشد و توسعه نخواهیم کرد.
اســتاندار کرمان در ادامه بــا تاکید بــر اینکه حفاظت از محیط زیســت از 
اولویت های اساســی استان اســت افزود: تعامل خوب با ســازمان حفاظت 
محیط زیســت و رفع مشــکلات زیرســاختی و زیربنایی اداره کل حفاظت 
محیط زیســت در اســتان باید پایدار بماند تا این اداره کل بــا تجهیزات و 
اســتفاده از دانش روز، رســالت خود را در حفظ و صیانت از تنوع زیســتی 

استان ایفا نماید.

موسیقی  نواحی؛ ظرفیتی ارزشمند 
در انتقال ادبیات شفاهی

افتتاح مرکز پاسخگویی یک پارچه 
سازمان صمت استان

توسعه صنعتی اولویت استان
 اما نه به قیمت از بین رفتن محیط زیست

۱۱۰۰ تن مرغ در کرمان 
ذخیره سازی شد

رییس کل دادگستری استان کرمان:

دادگاه آخرین راه کار  رفع 
اختلاف است

خبر

هر
  م

س:
عک

کاغذ استان
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خبرخبر

رئیس اتاق تعاون ایران خاطرنشــان کرد: به 
نظر می رسد اگر واحدهای تولیدی نتوانند در 
ماه های آینده نقدینگی خود را ارتقا بدهند بدون 
تردید شاهد افزایش بیکاری خواهیم بود از این رو 
باید برای حل این معضل باید فکر عاجل کنیم. 
بهمن عبداللهی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به 
کاهش چشم گیر نقدینگی واحدهای تولیدی، 
گفت: واحدهای تولیدی بعد از عادلانه شدن 
یارانه ها با مشکل کمبود نقدینگی جدی مواجه 
شدند؛ چرا که بعد از جراحی اقتصادی قیمت ها 
رشــد قابل توجهی کرد این در حالیست که 
نقدینگی واحدها افزایش نداشت. وی با بیان 
اینکه بانک ها توانایی تامین منابع مالی بنگاه ها 
را ندارد، تصریح کرد: بخــش قابل توجهی از 
تولیدکنندگان به ویژه تولیدکنندگان پوشاک 
با چالش های جدی مواجه شدند از این رو لازم 
است که نظام بانکی و سایر مسئولان مربوط در 
این زمینه اقدام جدی انجام دهند چرا که عدم 

نقدینگی باعث رکود در کار و تولید شده است.
رئیس اتاق تعاون کشور با اشاره به تبعات رکود 
تولید، گفت: به نظر می رســد اگر واحدهای 
تولیدی نتوانند در ماه هــای آینده نقدینگی 
خود را ارتقا بدهند بدون تردید شاهد افزایش 
بیکاری تعداد قابل توجهی از نیروهای انسانی 
خواهیم بود؛ از این رو باید برای حل این معضل 

فکر عاجل شود.
عبداللهی نبود نقدینگی واحدهای تولیدی را 
معضل اصلی بنگاه ها دانست و افزود: نظام بانکی 
باید برای عبور از این بحران عکس العمل های 

مناسبی نشان دهند.
وی تصریح کرد: من به عنوان عضو شورای پول 
و اعتبار از وضعیتی که بانک ها در آن قرار دارند 
آگاه هستم. به می رســد دولت باید مستقیم 
در این زمینه ورود کنــد و بدهی های خود را 
با بانک ها تسویه کند تا اینگونه سرمایه مالی 
بانک ها افزایش پیدا کند تا آنها نیز امکان اعطای 

تسهیلات بیشتر را به متقاضیان داشته باشند.
رئیس اتاق تعاون با اشاره به مکلف شدن بانک ها 
به فروش دارایی های غیر جــاری و منجمد، 
اذعان کرد: فروش این دارایی ها امکان افزایش 

نقدینگی بانک ها را فراهم می کند.

اطلاعات خانه های 
خالی تا پایان تیر منتشر 

می شود
براســاس اعلام ســازمان امور مالیاتی، 
اطلاعات کل خانه های خالی شناســایی 
شده در سال 1400 به این سازمان ارسال 
شده است و بعد از ارزش گذاری و محاسبه 
مالیات این واحدهای مســکونی تا پایان 
تیرماه، اطلاعات آن هــا در درگاه مالیاتی 

منتشر خواهد شد.
به گزارش ایسنا، در راستای اجرای قانون 
مالیات خانه های خالی، در سال گذشته 
اطلاعات 5۶8 هزار واحد مسکونی خالی 
از ســکنه مربوط به 9 ماهه سال 1400 
برای اخذ مالیات به سازمان امور مالیاتی 

ارسال شد.
در این زمینــه، آخرین اعلام ســازمان 
مالیاتی در اوایل اردیبهشــت ماه امسال 
به ایسنا حاکی از آن است که از خانه های 
خالی معرفی شده حدود 10 میلیارد تومان 
مالیات اخذ شده و در دو ماهه سال جاری 
نیز، 2 میلیــون و 300 هزار تومان درآمد 

عاید این سازمان شده است.
در این بین، با توجه به کامل اجرا نشــدن 
قانون در ســال گذشــته، باید اطلاعات 
12 ماهه سال گذشته از خانه های خالی 
شناسایی شده به ســازمان امور مالیاتی 
برای اخذ مالیات ارســال شود که در این 
راســتا، وزیر راه و شهرســازی از گزارش 
حدود 400 هزار خانــه جدید خالی خبر 

داده است.
عــلاوه برایــن، محمــودزاده -معــاون 
ساختمان و مسکن این وزارتخانه نیز اعلام 
کرده که 120 هزار واحد مسکونی خالی 
شناسایی و به ســازمان مالیاتی معرفی 

شده است.
اکنون ســازمان امور مالیاتی به ایســنا 
اعلام کرد که اطلاعات جدیدی از وزارت 
راه و شهرســازی درباره خانه های خالی 
ارسال شده اســت اما باید تا پایان تیرماه 
منتظر ماند که این واحدهای مســکونی 
ارزش گذاری و مالیات آن ها محاسبه شود 
تا اطلاعات مالیاتی آن ها به صورت دقیق 

منتشر شود.
در این بین، اطلاعات مربــوط به مالیات 
خانه های خالی نیز تا پایان تیرماه امسال 
باید در درگاه مالیاتی به اطلاع مشمولان 
برســد و آن ها نیز تا پایان مردادماه سال 
جاری فرصــت دارند که مالیــات خود را 
بپردازند. اگر مشمولان مالیات خانه های 
خالی تا پایان مردادماه امسال، مالیات را 
نپردازند، از سوی ســازمان امور مالیاتی 
برای آن هــا برگه مطالبــه مالیات صادر 

خواهد شد.

 در حالی که براساس قانون بودجه سال 1400 
کلیه ورودی به دستگاه های کارتخوان فعالان 
اقتصادی باید به عنوان درآمدهای مشمول 
مالیات در نظر گرفته شود، اخیرا اعلام شده که 
درآمدهای مشمول مالیات در مشاغلی مانند 
دفاتر اسناد رسمی به طور چشم گیری کاهش 

یافته است.
به گزارش تسنیم، اخیرا و براساس پیگیری هایی 
که از سوی صنف سردفتران انجام شد، مقرر 
شده تا تنها 40 درصد از ۶0 درصد درآمدهای 
آنها )حق التحریر دفترخانه( در تبصره ماده 100 
مشمول مالیات شود. در توضیح این مسئله گفته 
شد که بخشی از وجوه ورودی به دستگاه های 
کارتخوان تعبیه شده در دفترخانه ها، مربوط به 
وجوه دولتی و یا سهم کانون سردفتران جهت 
بیمه و بازنشستگی، حق الزحمه دفتریاران و سهم 
پاداش کارکنان است که آنها باید خود به صورت 

جداگانه اظهارنامه ارائه کنند.
علی خندانی رئیس کانون سردفتران و دفتریاران 
از پیگیری های اداری و حقوقی این کانون 
خبرداد و گفت: با حضور در جلسات متعدد و 
رایزنی و مکاتبات با وزیر امور اقتصادی و دارایی و 
رئیس سازمان امور مالیاتی کارکرد خالص دفاتر 
اسناد رسمی پس از کسورات قانونی 40 درصد از 
درآمد دفاتر در سامانه مالیاتی )فرم تعیین مالیات 
مقطوع سال 1400( ثبت گردید و ملاک گردش 

تراکنش دستگاه کارتخوان حذف شد.
همچنین مبنای محاسبه مالیات دفاتر که در 
روزهای گذشته غالبا سه برابر مالیات سال 

گذشته بود تغییر یافت و مبنای محاسبه با ضریب 
قابل توجهی داده آمایی شد که حداقل سابقه 
تاریخی در طول تشکیل کمیسیون ضرایب 
موضوع ماده 154 که در حال حاضر نسخ گردیده 
و سود فعالیت اعلامی توسط سازمان امور مالیاتی 

نداشته است.
به گزارش تسنیم، دو ابهام جدی در خصوص 
درآمدهای سردفتران وجود دارد که باید به 
آنها پاسخ داده شود. اول اینکه آیا سردفتران 
بجز دستگاه های کارتخوان تعیین شده، به 
منظور دریافت وجوه بیشتر از مراجعه کنندگان 
از دستگاه های متفرقه استفاده می کنند یا خیر؟ 
ابهام دوم نیز این است که آیا هزینه های مربوط 
دفتریاران و کارکنان را سردفتران پرداخت 
می کنند یا اینکه این درآمدها در نهایت به خود 

آنها خواهد رسید؟
همچنین این سوال مطرح می شود که اگر 
سازمان امور مالیاتی این هزینه ها را پذیرفته 

است، چرا به جای کاهش ضرایب مربوط به 
محاسبه مالیات و سود سردفتران و وکلا اقدام 

به کاهش درآمدهای مشمول آنها کرده است.
در کنار موضوع سردفتران درآمد مشمول مالیات 
وکلا نیز ۶0 درصد تعیین شده است که این 
مسئله نیز با ابهامات متعددی روبه رو است. ضمن 
اینکه مشاغل آهنگری، تراشکاری، صافکاری، 
قیرپاشی و نقاشی قسمت های مختلف خودرو 
نیز به دو حالت تقسیم شده است. در حالت اول 
30 درصد از اجرت و در حالت دوم 30 درصد از 
اجرت و 21 درصد از فروش لوازم مشمول مالیات 

خواهد شد.
جدول درآمدهای مشمول مالیات برخی اصناف 

به شرح زیر است:
با توجه به این موارد به نظر می رسد که باید 
در خصوص شیوه محاسبه مالیات ها بازنگری 
صورت بگیرد و کاهش ضرایب مالیاتی جایگزین 

کاهش درآمد مشمول مالیات شود.

رئیس اتحادیه نان های حجیم و نیمه حجیم گفت: 
واحدهای صنفی نانوایان فانتزی بعد از اصلاح نظام 
یارانه ای نتوانستند خود را با شرایط وقف بدهند؛ 
از این رو بسیاری از واحدها در حالت نیمه تعطیل 
هستند چرا که حجم قابل توجهی از فروش خود را 

با افزایش نرخ نان فانتزی از دست داده اند.
محمد جواد کرمی در گفت وگو با ایلنا، با اشاره 
به کاهش بیش از 50 درصدی مصرف نان باگت، 
افزود: واحدهای صنفی نانوایان فانتزی بعد از 
اصلاح نظام یارانه ای نتوانستند خود را با شرایط 
وقف بدهند؛ از این رو بسیاری از واحدها در حالت 
نیمه تعطیل هستند چرا که حجم قابل توجهی از 
فروش خود را با افزایش نرخ نان فانتزی از دست 

داده اند.
وی با بیان اینکه رقابت در صنف نانوایان از بین رفته 
است، خاطرنشان کرد: واکنش مصرف کنندگان 
نسبت به خرید نان فانتزی منفی شده است؛ چرا 
که قیمت آرد نان های حجیم افزایش 10 برابری را 

تجربه کرده است.
این فعال صنفی با اشاره به الزام یکسان  سازی در 
نرخ آرد نانوایان، گفت: میزان مصرف نان فانتزی 
در جهان به دلیل پخت سالم و بهداشتی بودن 
نسبت به دیگر نان ها در حال افزایش است این در 
حالیست که در ایران تصمیمات نادرست در این 
حوزه میزان مصرف نان فانتزی را کاهشی می دهد.
رئیس اتحادیه نان های حجیم و نیمه حجیم ادامه 
داد: این ذهنیت در بین برخی مسئولان ایجاد شده 
است که نان فانتزی را قشر مرفه جامعه خریداری 
و مصرف می کنند. من در مواجهه با این تفکر این 

پرسش را طرح می کنم که آیا ساندویچ فلافل 
خوراک مردم ثروتمند است؟ شواهد و قرائن حاکی 
از این مهم است که مصرف نان حجیم بیشتر در 

دهک های پایین جامعه مرسوم است.
به گفته وی؛ نان های باگت، بربری، بروچن و 
همبرگر از سوی قشر متوسط و ضعیف جامعه 
مصرف می شود. کرمی با اشاره به ایجاد صنف های 
طولانی در نانو ایان سنتی، تصریح کرد: پیش از 
آزادسازی نرخ آرد صنف و صنعت مردم به راحتی 
از نانوایان فانتزی خریداری می کردند اما بعد از 
افزایش نرخ این نان ترجیح می دهد که در صف 

نانوایان سنتی بایستد.
وی با بیان اینکه با وجود نظارت  احتمال سرازیر 
شدن آرد از نانوایان سنتی به نانوایان فانتزی وجود 
دارد، خاطرنشان کرد: ساختار و تصمیم گیری ها 
در این زمینه اشتباه است. حدود ۶50 واحد نان 

فانتزی کنار نانوایان یارانه بگیر مستقر هستند، آیا 
در این مجموعه ها تبادل آرد صورت نمی گیرد؟ 
بدون تردید این اتفاق رخ می دهد چراکه تفاوت 
قیمت یک کیسه آرد ۶40 هزار تومانی با 38 هزار 
تومان زیاد است از این رو از دولت درخواست داریم 

که در راستای یکسان  سازی نرخ آرد قدم بردارد.
این فعال اقتصادی ادامه داد: مسئولان وزارت 
کشاورزی و اقتصاد بر این باورند که مصوبه 
آزادسازی نرخ آرد صنف و صنعت اشتباه بود و 
برای جبران اشتباه می خواهند نرخ نان سنتی را 
آزادسازی کنند. اگر این شرایط ایجاد شود ممکن 
است که فضا رقابتی شود اما تجربه نشان می دهد 

بعد از مدتی دوباره آرد نانوایان یارانه ای می شود.
وی در پایان گفت: برخی از فرمانداران و استانداران 
درخواست می دهند که به تعدادی از نانوایان 

سهمیه ویژه داده شود.

کاهش۵۰درصدیمصرفنانفانتزی
رئیس اتحادیه نان های حجیم و نیمه حجیم : برخی از فرمانداران و استانداران درخواست 

می دهند که به تعدادی از نانوایان سهمیه ویژه داده شود

ماجرای کاهش درآمد مشمول مالیات وکلا و سردفتران

چراکاهشدرآمدمشمولجایگزین
کاهشضرایبمالیاتیشد؟

مدیر برنامه ریزی و نظارت راهبردی سازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران، افزایش تولید را نتیجه واگذاری معادن به افراد دارای 
اهلیت براساس قوانین و مقررات تعیین شده دانست. به گزارش پایگاه 
خبری معدن نامه به نقل از صداوسیما، سمیه خلوصی گفت: پس از ابلاغ 
سیاست های کلی اصل 44 و لزوم افزایش سهم بخش خصوصی در اقتصاد 
ملی، ایمیدرو به همراه شرکت تهیه و تولید، مدل های مختلفی برای جذب 
سرمایه گذاری از بخش خصوصی به بخش معدن و صنایع معدنی طراحی 
کرد که خوشبختانه اثربخشی این جذب سرمایه گذاری را در واحد های 
مختلفی شاهد هستیم. وی با اشاره به نحوه واگذاری معادن به سرمایه 
گذاران افزود: ابتدا از طریق کمیسیون معاونت تصمیماتی مشخص و 
فراخوان انجام می دهیم که طبق قوانینی که برای ما مقرر شده، اهلیت 
سرمایه گذاری را بررسی می کنیم و سرمایه گذار و راهبری که بیشترین حق 
بهره برداری معدن را به ما پیشنهاد دهد به عنوان برنده انتخاب می شود. به 
گفته خلوصی پس از بررسی و تایید اهلیت و ارزیابی کیفی سرمایه گذار، 
از نظر قیمتی بهره بردار، راهبر یا سرمایه گذاری که بیشترین حق و سهم 
دولتی را پیشنهاد بدهد به عنوان بهینه ترین سرمایه گذار انتخاب می کنیم. 
مدیر برنامه ریزی و نظارت راهبردی سازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران ادامه داد: نتیجه این اقدامات دارای نمونه های مشخصی 
است که از جمله آن می توان به واحد “فروکروم جغتای” که از زمان واگذاری 
این واحد به بخش خصوصی، راهبری و مدیریت آن بیش از سه برابر رشد 
تولید داشته است. خلوصی گفت: سرب نخلک که یکی از قدیمی ترین 
معادن کشور است نیز رشد تولید آن بیش از 3 برابر بوده که سرمایه گذار و 
راهبر ما اقدام به سرمایه گذاری در خط تولید کرده و این در واقع باعث افتخار 
سازمان است که از طریق مدل های مختلف هم سهم بخش خصوصی در 
اقتصاد ملی را افزایش داده و هم توانسته بهره وری تولید و بهره وری سرمایه 

را در کشور افزایش دهد.

 واکنش ایمیدرو به حواشی واگذاری برخی معادن
مدیر برنامه ریزی ایمیدرو: هر کس 
بیشترین سهم دولتی را پیشنهاد 

دهد، برنده است

رئیس اتاق تعاون ایران:

جراحی اقتصادی مشکل 
نقدینگی تولیدکنندگان 

را افزایش داد

رئیس کمیته امداد امام خمینی گفت: تاکنون بیش از 30 هزار دام زنده 
به مراکز کشتار دام کمیته امداد در سراسر کشور آورده و ذبح شده است. 
به گزارش مهر، سید مرتضی بختیاری رئیس کمیته امداد امام خمینی در 
بازدید از مرکز ذبح کمیته امداد در مجاورت مسجد مقدس جمکران گفت: 
در جوار حرم حضرت معصومه و مسجد مقدس جمکران به نیت سلامتی و 
تعجیل در فرج امام زمان و برای کمک به نیازمندان اقدام به جمع آوری دام 
زنده و کمک های نقدی برای خرید دام نموده ایم. بختیاری افزود: تاکنون 
بیش از 30 درصد در ذبح دام زنده در سال جاری افزایش داشته ایم؛ مراکز 
کشتار دام کمیته امداد در سراسر کشور آماده ذبح در سراسر کشور هستند. 
همچنین 9 هزار مرکز نیکوکاری در سراسر کشور آماده دریافت کمک های 
نقدی و غیرنقدی مردم نیکوکار هستند.  رئیس کمیته امداد افزود: مراکز 
ذبح و دفاتر کمیته امداد آماده قبول کمک های نقدی برای خرید دام و 

همچنین پذیرش دام های زنده هستیم.

افزایش ۳۰ درصدی ذبح دام در عید 
قربان امسال

درحالـی فـروش نفـت در دولـت سـیزدهم رونـد رو بـه 
رشـدی داشـته اسـت اما عزم دولـت بـرای اخـذ مالیات 
جدی اسـت و در همین مدت اخـذ مالیـات از هنرمندان 

3 برابر شـد.
به گـزارش مهر بررسـی درآمدهـای مالیاتـی دولت، طی 
سـال های 98 تـا 1400 نشـان می دهـد درآمـد دولـت 
از ایـن بابت رو بـه بهبود اسـت. در حالـی که در سـال 98 
مجموع تعداد مالیات اصناف 48۶,888 بـوده، این رقم در 
سال 1400 به ۶09,402 رسـیده است. همچنین میزان 
مالیات هـای ابرازی نیـز در این سـال ها رو بـه افزایش بود.

افزایش پایه هـای مالیاتی، به عنوان یکـی از بهترین روش 
جایگزین برای درآمدهای ناپایدار نفتی اسـت. این مساله 
در چند دهه گذشـته و به دلیل نبود پایگاه های اطلاعاتی 
دقیق و همچنین عـادت به درآمدهای نفتـی، کمتر مورد 
توجه سیاسـتگذاران قرار گرفـت و بر این اسـاس مالیات 
جهت گیری مناسبی نداشـته اسـت؛ چرا که افراد حقوق 
بگیر و تولیدکنندگان که عموماً شـرایط مالی شان شفاف 
اسـت به صورت منظـم مالیـات پرداخـت کرده انـد، ولی 
کسـانی که اقتصـاد زیرزمینـی را دنبـال می کننـد هیچ 
مالیاتـی تاکنـون پرداخـت نکرده انـد. بـا کاهش اتـکا به 
درآمدهای نفتی، در دو سـه سـال اخیر، درآمدزایی دولت 
از محل مالیـات افزایش یافـت. البته هنوز فاصلـه زیادی 
در مقایسه با کشـورهای پیشـرو در این زمینه وجود دارد.

کاهش فشار مالیاتی
 از مالیات دهندگان خوش حساب

یکـی از برنامه هـای دولـت سـیزدهم در حـوزه مالیـات، 
کاهش فشار مالیاتی از بخش رسـمی و مالیات دهندگان 
خوش حساب و حرکت به سـمت مالیات ستانی از بخش 
غیر شـفاف و افرادی اسـت کـه درآمـد بالایـی دارند ولی 

فـرار مالیاتـی می کنند.
بر این اسـاس اولین اقدام سـازمان امور مالیاتی طی چند 
مـاه گذشـته، سـامان دادن به نظـام نقـل و انتقـال پول و 
شفاف شـدن وجه ذی نفعان بود. در این راسـتا درگاه های 
پرداخت و پوزها بـه پرونده های مالیاتی اضافه شـد. با این 
اقدام تعداد دریافت اظهارنامه مالیاتی از مشـاغل حقیقی 
به 4 میلیون اظهارنامه رسـید که نسـبت به سال گذشته 

1.2 میلیون افزایش داشـت.
یکی دیگـر از اقدامات حمایتـی دولت در زمینـه مالیات، 
کاهش نـرخ مالیـات واحدهـای تولیدی بـوده اسـت. در 
سـال جاری بـرای حمایـت از تولیـد در قانون بودجـه و با 
پیشـنهاد دولت، نرخ مالیات هـر واحد تولیـدی 5 درصد 
کاهش یافت و به 20 درصد رسـید. همچنین بخشودگی 
مالیاتی بـرای واحدهای تولیدی آسـیب دیده در دسـتور 

کار قرار گرفته اسـت.
تفکیک حسـاب شـخصی و تجاری از دیگر اقدامـات بود. 
بر اسـاس اعلام مقام های مسـئول، آئین نامه این موضوع 
تا مـاه آینده توسـط بانک مرکـزی نهایی می شـود. با این 
اقدام افرادی که از حسـاب شـخصی خود بیش از مبلغش 
معینی بـرای کار تجاری اسـتفاده کنند مشـمول مالیات 

خواهند شـد.
همچنیـن در راسـتای ایجـاد عدالـت مالیاتـی، علی رغم 
افزایش 2.5 برابـری میزان مالیات، امـا از 4 میلیون مودی 
مالیاتی، مالیات 1.۶ میلیون نفر صفر تعیین شـده و 800 
هزار مودی نیز مالیاتی کمتر از 5 میلیـون تومان پرداخت 
می کنند. این در حالی اسـت کـه از 5 درصـد مودیانی که 
جزو اصناف پردرآمد هسـتند مثـل پزشـکان و وکلا، 50 

درصـد از کل مالیات اخذ می شـود.
ضرورت افزایش بیشتر پایه های مالیاتی

علی رغم همـه آمارهای امیدوارکننـده مالیاتی، همچنان 
در زمینـه فنـاوری اطلاعـات و اخـذ مالیـات بـه صـورت 

اظهارنامه ای بـا چالش هـای زیـادی رو به رو هسـتیم.
مجلـس در سـال 94 طـی مصوبـه ای تأکیـد داشـت که 
مالیات باید به صورت سامانه ای و هوشـمند اخذ شود، اما 
متأسفانه هیچگاه به مرحله اجرا نرسـید تا اینکه مجلس 
یازدهم قانونـی را تحت عنـوان سـامانه مودیـان مالیاتی 
و پایانه هـای فروشـگاهی تصویـب کـرد. سـامانه مودیان 
مالیاتـی بایـد سـال گذشـته در اردیبهشـت مـاه افتتاح 
می شـد، اما بازهـم به گفته برخـی از نماینـدگان مجلس 

شـاهد ترک فعـل و آسـیب هایی در ایـن زمینـه بودیم.
کارشناسان معتقدند ایجاد این سامانه هم تکلیف قانونی 
و هم روش سالم و شـفافی برای اخذ مالیات است. هرچند 
که برای اجرا مقدماتـی اعم از تجهیز همه فروشـگاه ها به 
دسـتگاه های مخصوص و اقناع عمومی باید حاصل شود.

مقایسه عملکرد مالیاتی سه استان بزرگ
بررسـی ها نشـان می دهد در سـه اسـتان بزرگ کشـور از 
جمله تهران، اصفهان و البرز شاهد عملکردهای متفاوتی 
در زمینه مالیاتـی بوده ایم. بـه عنوان مثال در مرکز شـهر 
تهران تعداد مالیات هـا در سـال 98 به میـزان ۶02 و رقم 
مالیات های ابرازی 47 میلیارد و 743 میلیون و 991 هزار 
و 77۶ ریال و رقم مالیات های تشـخیصی 417 میلیارد و 
1۶3 میلیون و253 هـزار 45 ریال بوده اسـت. این میزان 
در سـال 99 بـه 727 و مالیـات ابـرازی بـه 5۶ میلیـارد و 
187 میلیـون 389 هـزار و513 ریـال مالیات تشـخیص 
به 351 میلیـارد و34۶ میلیـون و 550 هـزار و ۶74 ریال 
رسـیده اسـت. در سـال 1400 اما این رقم بـه 547 و رقم 
مالیات های ابرازی بـه 55 میلیارد و 42۶ میلیـون و 503 

هزار و 80 ریال رسـید که حاکـی از کاهش آن اسـت.
در اسـتان اصفهان امـا تعداد مالیـات در سـال 98، 512 و 
مالیـات ابـرازی 8,390,0۶0,723 و مالیـات تشـخیصی 
157 میلیـارد و 9۶7 میلیـون و 395 هـزار و 175 بـوده 
اسـت. در سـال 99 این رقم بـه ۶04 و رقم مالیـات ابرازی 
به 18 میلیارد و ۶88 میلیون و 890 هـزار و 918 و مالیات 
تشـخیصی به 211 میلیارد و 144 میلیـون و 352 هزار و 
9۶3 رسید. در سـال 1400 نیز تعداد مالیات ها در استان 
اصفهان بـه 485 و رقـم مالیات هـای ابـرازی 24 میلیارد 
و 403 میلیـون و 201 هـزار و 90 ریال رسـیده کـه روند 

افزایشـی را نشـان می دهد.
در اسـتان البرز امـا در سـال 98 رقـم مالیـات 224 و رقم 
مالیات ابرازی 9 میلیارد و 575 میلیون و 819 هزار و ۶93 
ریال و رقم مالیات تشـخیصی 39 میلیـارد و78 میلیون و 
305 هزارو 303 ریال رسیده اسـت. در سال 99 نیز تعداد 
مالیـات بـه 279 و مالیات ابـرازی بـه 7 میلیـارد و و 881 
میلیون و 848 هزارو 37 ریال و مالیات تشـخیصی به 74 
میلیـارد و 455 میلیـون و 400 هـزارو 802 ریال رسـید. 
در سـال 1400 اما تعداد بـه 1۶4 کاهش یافتـه و مالیات 
ابرازی نیز به ۶ میلیـارد و 898 میلیـون و 341 هزارو 970 

ریال رسـید که نشـان از کاهش عملکرد مالیاتـی دارد.
وضعیت درآمدهای مالیاتی مشاغل پردرآمد

فرار مالیاتی برخی از مشـاغل پردرآمد یکی از چالش های 
بزرگ، سـازمان امـور مالیاتی بـوده اسـت. امـا گزارش ها 
نشان می دهد در سـه سال گذشـته روند دریافت مالیات، 
تا حـدودی بهبـود یافته اسـت. به عنـوان مثـال در حالی 
که میـزان مالیات ابـرازی پزشـکان در سـال 98 به میزان 
3, هـزارو و 358 میلیـارد و,799 میلیـون و ,990 هـزار 

و,248 ریـال بـوده، ایـن رقـم در سـال 1400 بـه 7 هـزار 
و 278 میلیـارد و 559 میلیـون و 121 هـزار 819 ریـال 

رسـیده است.
در خصوص اخـذ مالیـات از وکلا نیز گزارش هـا از افزایش 
رقم مالیـات ابـرازی و همچنین تعـداد آن حکایـت دارد. 
در سـال 98 تعـداد آن 5202۶ و رقم مالیات ابـرازی 589 
میلیارد و 258 میلیـون و 744 هزارو 381 ریـال بود و این 
رقـم در سـال 1400 بـه 55,474 و رقـم مالیاتـی ابرازی 
یک هزار و 140 میلیـارد و ۶8۶ میلیـون و 7۶7 هزار 481 

ریال رسـید.
رقم مالیاتـی هنرمنـدان نیـز طبق آمارها رشـد داشـت. 
در سـال 98 رقم مالیـات ابـرازی هنرمندان 8 میلیـارد و 
211 میلیـون و 472 هـزار و 557 ریـال بـود کـه این رقم 
در 1400 به 30 میلیارد و 930 میلیـون و 821 هزار 775 
ریال رسیده است. همچنین مجموع عملکرد مالیاتی که 
اصناف نیـز روند رو بـه رشـد درآمدهای مالیاتی را نشـان 
می دهد. در سـال 98 تعداد کل مالیات اصناف 48۶,888 
بود و این رقم در سـال 1400 به ۶09,402 رسـیده است.
با ایـن حـال در خصـوص طلافروشـان گزارش ها نشـان 
می دهـد کـه فاصلـه زیـادی، بیـن مالیـات ابـرازی و 
تشخیصی وجود دارد. اما آهن فروشـان که مالیات ابرازی 
آنها در سـال 98 به میزان 803 میلیـارد و 411 میلیون و 
834 هزار و757 ریال بود در سـال 1400 این رقم به 732 
میلیارد و 174 میلیـون و 409 هـزار و 7۶1 ریال رسـید.

کارشناسـان افزایـش بسـترهای مناسـب فرهنگـی، 
اقتصـادی، سیاسـی و… را راهـکار بهبـود وضعیـت 
درآمدهای مالیاتـی دولت عنـوان می کنند و بـر ضرورت 

توجـه سیاسـتگذاران بـر ایـن امـر تاکیـد دارند.

مالیاتپرداختیهنرمندانسهبرابرشد
عزم دولت سیزدهم برای گرفتن مالیات از پر درآمدها

هر
س: م

عک

صدیف بیک زاده از ســازمان حمایت مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان 
استعفا کرد.

گزارش ها حاکی از این اســت که رئیس ســازمان حمایت از این ســمت 
اســتعفا کرده و وزیر صمت در حکمی سرپرســت جدید سازمان حمایت 

تولیدکنندگان و مصرف کنندگان را منصوب کرده است.
ســید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت در حکمی حســین فرهیدزاده را به عنوان 

سرپرست جدید سازمان حمایت تولیدکنندگان و مصرف کنندگان منصوب کرده است.
اردیبهشت امســال، عباس تابش، رئیس قبلی سازمان حمایت هم از ســمت خود استعفا کرد و 
بیک زاده جانشین او شد. او طی نامه ای به وزیر صمت شرایط حاکم بر بازار و نیاز به توان مضاعف 
در رأس مدیریت این سازمان و همچنین دلایل شــخصی و مشکلات خانوادگی را عامل تقاضای 

استعفای خود عنوان کرده است.
وی از سال 1397 به سمت رئیس ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان منصوب 

شده بود.

رئیس سازمان حمایت از مصرف کننده استعفا کرد

معاون عملیات و نظارت بر بازار بورس کالا، از بررسی عرضه خودرو 
در بورس در شورای عالی بورس خبر داد و گفت در صورت موافقت 

قطعی این شورا، خودرو در بورس عرضه خواهد شد.
سید جواد جهرمی در گفت و گو با ایسنا، در مورد آخرین وضعیت 

تصمیم گیری عرضه خودرو در بورس کالا توضیح داد: شورای عالی بورس در این زمینه 
تصمیم گیری خواهد کرد. در این راستا کمیسیون فرعی شورا تشکیل شد و اعضای این 
کمیسیون که از اعضای اصلی شــورای عالی بورس مانند رئیس سازمان بورس، نماینده 
وزارت صمت، نماینده بانک مرکزی، نماینده دادستانی و... به همراه کارشناسان تشکیل 

می شوند با فرایند عرضه خودرو در بورس موافق هستند.
وی با تاکید بر اینکه با توجه به موافقت شورا، خودرو در بورس عرضه خواهد شد، اظهار 
کرد: اگر عرضه خودرو در بورس به طور قطعی مصوب شــود، احتمالا یک کلاس خاص 
از خودروها عرضه می شوند نه خودروهای یک شــرکت برای مثال خودروهای کم تیراژ 

عرضه می شود.

عرضه خودرو در بورس به شرط موافقت شورای بورس

مدیر گازرسانی شرکت ملی گاز ایران با اشاره به اینکه امسال گازرسانی به 
3 هزار و 200 روستا در دستور کار قرار دارد، گفت: در 2 سال آینده نیز کار 
گازرسانی به ۶ هزار روستا به اتمام می رسد. »سید جلال نورموسوی« در 
گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه گازرسانی به 29 شهر در دستور کار قرار دارد، 

افزود: با افزایش خطوط گاز در استان سیستان و بلوچستان و هرمزگان، تعداد شهرهای در نوبت 
گازرسانی افزایش خواهد داشت.  وی ادامه داد: امسال نیز 3 هزار و 200 روستا گازرسانی می شود.  
نور موسوی تاکید کرد: در دو سال آینده نیز ۶ هزار روستای باقی مانده گازرسانی می شود و بر اساس 
برنامه ریزی ها، گازرسانی روستایی در دولت سیزدهم به اتمام می رسد.  وی با بیان اینکه ممکن است 
در برخی سال ها تکالیف قانونی برای گازرسانی تغییر کند، گفت: به طور مثال امسال سرانه گازرسانی 
به مناطق صعب العبور را افزایش دادند که این موضوع به تعداد روستاهای در نوبت گازرسانی افزوده 
شده است.  مدیر گازرسانی شرکت ملی گاز ایران در خصوص آخرین وضعیت گازرسانی به چابهار 
نیز افزود: بر اساس اعلام شرکت مهندسی و توسعه گاز، تزریق گاز به خطوط انتقال چابهار در 3 ماهه 

سوم سال آغاز می شود و به تناسب آن بهره برداری از گازرسانی فاز یک چابهار انجام خواهد شد. 

گازرسانی به ۹ هزار روستا تا پایان دولت سیزدهم

اقتصادبورساقتصاد

کاغذ اقتصادی
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آثار ذرات معلق هوا بر سلامتی 
و بروز مرگ زودرس

انســان به صورت مســتقیم در مواجهه با طیف وســیعی از 
مخاطرات ناشی از پدیده گرد و غبار قرار دارد؛ پدیده گرد و 
غبار می تواند تهدیدی برای سلامتی افرادی که در مواجهه 
با آن قرار دارند، باشــد؛ افزایش غلظــت ذرات معلق قابل 
تنفس در هوا به دنبــال پدیده گرد و غبــار می تواند باعث 

تشدید بیماری های قلبی عروقی و تنفسی در افراد شود.
به گزارش ایســنا و بنابر اعلام مرکز ســلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت،  آلودگی ذرات معلق بســته به غلظت آنها 
می تواند برای تنفس انسان بســیار خطرناک باشد. آلودگی 
ذرات قابل تنفس ممکن اســت باعث بیماری، بستری شدن 
در بیمارستان و مرگ زودرس شود. قرار گرفتن کوتاه مدت 
در معــرض آلودگی ذرات معلــق می تواند منجــر به مرگ 
شــود. حداکثر غلظت ذرات می تواند از چند ساعت تا چند 
روز ادامه داشــته باشد. مرگ زودرس ناشــی از تنفس این 
ذرات می تواند درست در روزی که سطح ذرات بالا می رود 
یا در عرض یک تا دو ماه پس از آن رخ دهد. آلودگی ذرات 
همچنین اثــرات مضر بســیاری از کاهش عملکــرد ریه تا 
حملات قلبی دارد. تنفس غلظت بــالای آلودگی ذرات در 
طولانی مدت نیز می تواند کشــنده باشــد. در سال 2013 
آژانس بین المللی تحقیقات ســرطان وابســته به ســازمان 
جهانی بهداشــت بدون توجه به منشاء ذرات اعلام کرد که 

ذرات معلق، سرطان زا هستند.
نتایــج مطالعاتی که تاثیر قــرار گرفتــن طولانی مدت در 
معرض آلودگی ذرات بر روی سیســتم عصبی را بررســی 
می کند، نشان می دهد که در بزرگسالان باعث کاهش حجم 
مغز و زوال عقل می شــود. دانشمندان شــواهدی یافته اند 
مبنی بر اینکه آلودگی ذرات ممکن اســت بر حاملگی مانند 
زایمان زودرس، وزن کم هنــگام تولد و مرگ و میر جنین و 

نوزادان نیز تاثیر بگذارد.

لزوم چکاپ سالانه دیابت 
در افراد بالای ۳۵ سال

مدیرعامل انجمن دیابت ایران به افراد بالای 35 سال توصیه 
کرد که به منظور چکاپ ابتلای احتمالــی به بیماری دیابت 
به مراکز درمانی مراجعه کنند. به گزارش ایسنا، امیرکامران 
نیکوســخن در خصوص آمار دیابت نوع 2، گفت: تقریبا 14 
درصد جمعیت 25 تا 75 سال کشــور به دیابت مبتلا هستند 

که شامل حدود هفت میلیون نفر می شود.
وی با اشــاره به اینکه در یک یا دو سال گذشــته آمار افراد 
دیابتی در دنیا افزایش داشته اســت، تصریح کرد: برابر آمار 
قبلی که مربوط به ســال 2019 است، شــمار این افراد در 
جهان 4۶3 میلیون نفر بود و پیش بینی شــده بود که شــمار 
این افراد در ســال 2020 از مرز نیم میلیارد نفر بگذرد، اما 
متاســفانه بر اساس آمار سال گذشــته، جمعیت دیابتی دنیا 
537 میلیون نفر شــد و ظرف کمتر از 9 ســال از پیش بینی 
قبلی عبور کردیم. نیکوســخن یکی از دلایــل فزونی گرفتن 
آمار ابتلا به دیابت را کرونا دانســت که منجر به رواج زندگی 
خانه نشــینی شــده و گفت: در این دوره تحرکات بدنی نیز 
کاهش یافت. در کشــورمان آمار دیابــت 11 درصد بود که 
امروز به 14 درصد رسیده است و بر اساس میانگین جهانی، 

از دنیا بالاتر هستیم.
وی افزود: در شــرق دریای مدیترانه، شــیوع دیابت بیشتر 
از سایر نقاط دنیا است و پاکســتان، کویت و... در منطقه ما 
قرار دارند. در ایران نیز برخی شــهرهای کشور شیوع بالایی 
از دیابت دارنــد مثل یزد که این امر به ســبک عادت غذایی 
و زندگی افراد بــاز می گردد. وی با تاکید بــر اهمیت درمان 
و پیشــگیری از بیماری، اظهار کرد: هر دوی این موارد مهم 
هستند از طرفی در زمینه پیشــگیری اولیه و ثانویه باید کار 

شود و بحث خانوادگی نیز در این بیماری مهم است.

معـاون محیط  زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت 
محیط زیسـت،از امـکان افزایـش قرق هـای 
اختصاصی در کشـور خبـر داد، اهمیـت افزایش 
آنهـا را بسـیار بـالا دانسـت و گفـت: قرق هـای 
اختصاصی مصـداق مناسـبی از مشـارکت مردم 

در حفاظـت از محیط زیسـت اسـت.
اختصاصـی  قرق هـای  ایسـنا  گـزارش  بـه 
حیات وحـش را ترجمـه نه چنـدان دقیقـی از 
واژه private protected areas بـا 
علامت اختصـاری )PPA (دانسـت کـه یکی از 
انـواع الگوهـای مدیریتـی مناطق حفاظت شـده 
دنیاسـت. ایـن مکان هـا طبـق اسـتانداردهای 
اتحادیـه حفـظ طبیعـت )IUCN( تعریـف و 
تبییـن شـده اند کـه به عنـوان بالاتریـن مرجـع 
بین المللـی بـرای ارتقـای شـاخص های حفظ و 
ماندگاری تنوع زیسـتی و طبیعت، تعریف نهایی 
خود از حفاظت را در سـه اصل نگهداشـت، احیاء 
و بهره بـرداری پایـدار از منابـع تنـوع زیسـتی و 
طبیعی اعلام کرده اسـت. امروزه از نظر بسـیاری 
از دولت هـا و سـازمان های بین لمللـی مرتبـط با 
محیط زیسـت از مهم تریـن مدل هـای حفاظت 
از تنـوع زیسـتی و روشـی غیـر قابـل انـکار برای 
توسـعه شـبکه های ملـی حفاظـت محسـوب 
می شـود. حفاظت گاه هـای خصوصـی در برخی 
از مناطـق جهـان سـابقه ای دیرینـه ای دارد و 
»IUCN«  در سـال 2008 همزمـان بـا ارائـه 
آخرین تعریف از مناطق حفاظت شـده، »مناطق 
حفاظت شـده خصوصی« را به طور خاص تعریف 
کرد کـه مـورد اسـتفاده بسـیاری از کشـورهای 
جهـان واقـع شـد و در تدویـن قوانیـن و ضوابط 
ملـی مرتبط بـا حفاظـت از حیـات وحـش مورد 
اسـتفاده قـرار گرفـت. پنـج منطقـه در شـورای 
عالـی محیط زیسـت بـرای قـرق اختصاصـی 
کشـور به تصویب رسـیده است.سـه منطقـه در 
یـزد، یـک منطقـه در کرمـان و یـک منطقـه در 

سـمنان قـرار دارد.
حسـن اکبـری در گفت وگـو بـا ایسـنا، دربـاره 
آخریـن وضعیـت افزایـش تعـداد قرق هـای 
اختصاصـی اظهار کـرد: پیشـنهاداتی بـه تهران 
آمـده کـه دفاتـر تخصصـی معاونـت محیـط 
زیسـت طبیعـی، آن هـا را بررسـی کـرده اسـت. 
سـازمان حفاظـت محیط  زیسـت هماهنگـی را 
بـا سـازمان منابـع طبیعـی و آبخیـزداری انجام 
داده و بحث هایـی دربـاره موضـوع قرق هـا در 

جریـان اسـت.
معاون محیط  زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت 
محیط زیسـت به جلسـات پیش رو اشـاره و ابراز 
امیـدواری کرد که پـس از موفقیت هـای اولیه در 
اولین شـورای عالی محیط زیسـت بتوانند تعداد 

قرق های اختصاصـی را افزایـش دهند.
اکبری ضمـن ضـروری دانسـتن افزایـش تعداد 
قرق ها بـه آمـاده بـودن پرونده هـای قرق اشـاره  
کرد و افـزود: امکان افزایـش قرق های اختصاصی 
کامـلا در کشـور وجـود دارد و اهمیـت افزایـش 
آن ها بسـیار بالا اسـت چـرا که مصداق مناسـبی 
از مشـارکت مردم در حفاظت اسـت. در شـرایط 
کنونـی حفاظت توسـط دولـت و سـازمان نقص 
دارد و به خوبـی تامیـن نمی شـود، بدیـن جهـت  
کمک مردم می تواند در حفاظت از تنوع زیسـتی 
بسـیار موثر باشـد. معاون محیط  زیست طبیعی 
سـازمان حفاظت محیط زیسـت، به اسـتان های 
مختلفـی از جملـه خراسـان شـمالی، خراسـان 
جنوبـی، کرمـان، اصفهـان، هرمـزگان اشـاره 
کـرد کـه پیشـنهادات خـود را بـرای قرق هـای 
اختصاصـی مطـرح کرده انـد و گفـت: تقریبـا از 
13 اسـتان مختلف درخواسـت های متعـددی را 
داریـم اما بنابر رایزنی های انجام شـده با سـازمان 
منابع طبیعی و آبخیـزداری کشـور، بخش هایی 
که مورد تاییـد ایـن سـازمان باشـند، در اولویت 
هسـتند. اکبری بـه تلاش هـای سـازمان محیط 
زیست اشـاره کرد که سعی دارد امسـال تعدادی 
قـرق را مصـوب کنـد و افـزود: اگـر ایـن اقـدام را 
انجام ندهیـم از برنامه هـای حفاظتی پیش بینی 

شـده عقـب می افتیم.
وی تاکیـد کـرد: بـرای انجـام ایـن کار جـدی و 
مصمـم هسـتیم امـا وقتـی صـدور مجـوز ایـن 
طرح وابسـته به بخشـی از سیسـتم های تصمیم 
گیری مانند شـورای عالی محیط زیسـت باشـد 
احتمـال محقق نشـدن پیش بینی های سـازمان 

وجـود دارد.
معاون محیط  زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت 
محیـط زیسـت دربـاره برنامه هـای حفاظتـی 
پیش بینی شـده گفت: پیـش بینی ما این اسـت 
که بتوانیـم گونه هایی کـه دارای قلمرو وسـیعی 
هسـتند را در زیسـتگاه های خـارج از مناطـق 

حفاظت شـده هـم حفـظ کنیم.
اکبری نمونه بارز شکسـت برنامه هـای حفاظتی 
صرفا در مناطـق چهارگانه را موضـوع حفاظت از 
یوزپلنگ آسیایی دانسـت و توضیح داد: طی دهه 
80 و 90 حفاظـت از مناطـق چهارگانـه در ایران 
مرکـزی به خوبـی انجـام شـد و برقـراری امنیت 
به خوبـی صورت گرفـت امـا توسـعه چندانی در 
افزایش جمعیت یوز آسـیایی نداشـتیم. افزایش 
جمعیـت طعمه هـا خـوب بـود ولـی همـه ایـن 
مـوارد منجـر بـه احیـای جمعیـت یوزپلنگ هـا 
نشـد بلکه حتی جمعیـت موجـود از بیـن رفت.

وی افـزود: امـروزه در ایـران مرکـزی جمعیتی از 
یـوز وجـود نـدارد بـه جـز احتمـالا دو یوز نـر، به 

این دلیل که قلمرو وسـیعی داشـت و در خارج از 
مناطق حفاظت شـده با انواع مشـکلات از جمله 
کمبود طعمـه مواجه بـود بنابراین این گونـه را از 

دسـت داده ایم.
معـاون محیط  زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت 
محیط زیسـت به پلنگ اشـاره کـرد کـه گونه ای 
قلمرو طلـب اسـت و در مناطق کوچـک موجود 
نمی توانـد بقـای خـود را حفـظ کنـد. نیـاز بـه 
حفاظـت در زیسـتگاه های آزاد و وجـود طعمـه 
در آن هـارا  دارد به گونـه ای کـه بـا خـارج شـدن 
از منطقـه حفاظت شـده و کـوچ به منطقـه آزاد 

طعمه در دسترسـش باشـد.
اکبـری بـا اشـاره بـه جمعیـت گونه هـای اصلی 
ایـران مرکـزی کل و بـز ، قـوچ و میـش گفـت: 
ایـن گونه هـا در لکه هـای مناطق حفاظت شـده 
به صـورت پرتراکـم وجـود دارنـد، بـه عبارتـی 
جمعیت تقریبا پـر تراکمی در یـک لکه حفاظت 
شـده وجود دارد؛ در حالـی که در زیسـتگاه های 
گسـترده ای که به صـورت آزاد و خـارج از مناطق 
حفاظـت شـده هسـتند، جمعیـت آن ها بسـیار 

ناچیز شـده  اسـت.
وی تاکیـد کرد: این نـوع حفاظت روش درسـتی 
نیسـت و به طور قطع بخش قابل توجهـی از تنوع 
ژنتیکی کشـور را در این حالت از دسـت خواهیم  
داد. در بهتریـن حالـت می توانیـم در حـد تـوان 
تعـداد زیسـتگاه ها بـرای گونه هـای متفـاوت را 

افزایـش دهیم.
اکبـری، تراکـم متعـادل در ایـن زیسـتگاه ها را 
ضـروری دانسـت تـا گونه هـا به راحتـی کـوچ 

کنند. با تبـادل ژن نیـز جمعیت های سـالم تری 
خواهیـم داشـت.

معـاون محیط  زیسـت طبیعی سـازمان حفاظت 
محیط زیسـت لازمـه برخـورداری از جمعیـت 
سـالم تری از گونه ها در زیسـتگاه ها را بهره گیری 
از روش هـای تکمیلـی بـرای حفاظت دانسـت و 
افزود: سـازمان حفاظـت محیط  زیسـت طبیعتا 
اجـازه نـدارد همـه  زیسـتگاه ها را حفاظت شـده 
اعلام کند و دسـتگاه هایی ماننـد وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( و سـازمان منابع طبیعی 
و آبخیـزداری کشـور که بایـد در ایـن زمینه نظر 
خود را اعـلام کنند، این امـکان را به مـا نخواهند 
داد. اکبـری به نبـود نیـروی کافی بـرای افزایش 
تعداد مناطق حفاظت شـده اشـاره کـرد و گفت: 
به این دلیـل باید به سـراغ روش های مشـارکتی 
یا روش های بخـش خصوصی برویم. یکـی از این 
روش هـا کـه بسـتر تحقـق آن در کشـور فراهـم 
اسـت، موضـوع قرق هـای اختصاصـی اسـت. 
وی افـزود: سـازمان حفاظـت محیط  زیسـت به 
کنوانسـیون تنـوع  زیسـتی ملحـق شده اسـت و 
بنابـر تعهـد ایـن سـازمان بـه کنوانسـیون تنوع 
زیسـتی بایـد قـرق اختصاصـی را بـه 17 درصد 
و تـا سـال 2030 بـه 30 درصـد افزایـش دهیم. 
اکبری در پایان نسـبت به ضرورت فرهنگ سازی 
صحیح با همراهی دسـتگاه های مسـئول و ایجاد 
یـک بینـش محیـط زیسـتی عمیق تـر میـان 
مسـئولان و مردم ابراز تاکیـد و اظهـار امیدواری 
کرد کـه بتوانیم سـرمایه های زیسـتی کشـور را 

حفـظ کنیم.

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی با اشاره به 
اینکه یکی از برنامه های عملیاتی امسال ما طراحی 
یک شبکه جامع هوشمند است که از پیشگیری تا 
غربالگری، مراقبت و ارائه مداخلات را در برمی گیرد 
اظهار کرد: تصور می کنم طی چندماه آینده بتوانیم 
چنین زیرساختی را فراهم کنیم که همه دانش آموزان 
شناسنامه الکترونیک سلامت جسمانی و آمادگی 
تحصیلی داشته باشند. حمید طریفی حسینی در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه یکی از برنامه های 
عملیاتی امسال ما طراحی یک شبکه جامع هوشمند 
است که از پیشــگیری تا غربالگری، مراقبت و ارائه 
مداخلات را در برمی گیرد و یک الگوی چند سطحی 
است اظهار کرد: یک سیستم ارجاع چندسطحی را در 

دست آماده سازی داریم.
وی افزود: بخشی از این شــبکه، خارج از آموزش و 
پرورش تعریف می شــود و از دستگاه های مربوطه 
می خواهیم داده های مورد نیاز را در اختیار ما قرار دهند. 

هر دانش آموز از بدو تشخیص، گروه هدف ماست که 
می تواند از یک روزگی کودک باشد. 

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی در ادامه 
توضیحاتی پیرامون طراحی این شــبکه جامع ارائه 
کرد و گفت: در حال حاضــر طراحی مفهومی این 
مدل یکپارچه را انجام داده ایم و بر اساس آن، سیستم 
یکپارچه هوشمندی خواهیم داشت و تمام فرایندهای 
مرتبط با هریک از مراحل اعم از غربالگری و مداخلات 
حمایتی در این سامانه قابلیت رصد، کنترل و پایش 
پیدا می کند. طریفی حسینی افزود: بنا داریم امکان 
اتصال سامانه های وزارت بهداشت و سازمان بهزیستی 
را نیز به این شــبکه متصل کنیــم؛ در این صورت 
می توانیم از بدو یک تشخیص، دانش آموز یا نوآموز 
را ردیابی کنیم. کودکی که دارای معلولیت است، از 
بدو تشخیص، جزو گروه هدف ماست و ما باید خدمات 
توانبخشی لازم را به او ارائه کنیم. وی با بیان اینکه در 
این ســامانه ، نقش ها و دسترسی های مختلف برای 

سطوح مختلف در آموزش و پرورش فراهم می شود 
گفت: هدف این کار دستیابی به یک تصویر و نیمرخ 
دقیق از ویژگی های جسمانی، روانی، نیازها، مشکلات و 
حتی استعدادهای دانش آموزان در بخش های مختلف 
است و فقط هم مختص دانش آموزان استثنایی نیست. 
رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی افزود: به 
عنوان مثال سال گذشــته یک میلیون و ۶70 هزار 
دانش آموز وارد حیطه سنجش سلامت شدند، اینها 
تمام اطلاعاتشــان در این سامانه ثبت و متغیرهای 
دیگری نیز به آن افزوده می شود. همچنین ابزارهای 
مورد استفاده در فرایند ســنجش ارتقاء می یابد و 
سنجش سلامت یک فرایند مستمر و دائمی خواهد 
شد. از معلم و خانواده گرفته تا مدیر مدرسه و مدیران 
ستادی، در سطوح تعریف شده به اطلاعات سامانه 
دسترســی پیدا می کنند که به روند برنامه ریزی ها 
کمک می کند. طریفی حسینی با اشاره به اینکه بیس 
و یا پایه اولیه این شبکه را داریم و در واقع همان کاری 

که اکنون در سنجش سلامت انجام می دهیم را توسعه 
خواهیم داد گفت: به این ترتیب سنجش سلامت یک 
امر مستمر و دائمی خواهد شد و هر زمان که مشکل 
یا بیماری برای دانش آموز تشخیص داده شود در آنجا 
ثبت می شود و از آن سو می توانیم میزان ارائه خدمات 
به دانش آموز و آورده ای که داشته است را ردیابی کنیم.

وی افزود: ما یک شناسنامه الکترونیک واحد از بدو 
ورود تا زمان خارج شدن دانش آموز از سیستم آموزشی 
خواهیم داشت که تمام ویژگی ها، نیازها، مشکلات، 
توانمندی ها و استعدادهای وی در آن ثبت می شود 
و حتی اگر دانش آموزی در مســابقه ای شــرکت و 
مقامی کسب کند قابل ثبت است. نمرات دانش آموز 
را نیز می توان وارد سامانه کرد تا چند نمودار متفاوت 

عملکردی از دانش آموز احصاء کنیم.
رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی درباره 
زمان اجرای این طرح اظهار کرد: مدل مفهومی شبکه 
جامع، طراحی شده و در حال رایزنی با مرکز فناوری 
برای ارتقای زیرساخت فناوری هستیم و تصور می کنم 
طی چند ماه آینده بتوانیم چنین زیرساختی را فراهم 
کنیم که همه دانش آموزان شناسنامه الکترونیک 
سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی داشته باشند و 
همه ویژگی ها و اقتضائات دانش آموز در آن قابل ثبت 

و رویت باشد.

برنامهمحیطزیستبرایافزایشقرقهایاختصاصی

دانشآموزانصاحبشناسنامهالکترونیکسلامت
جسمانیوآمادگیتحصیلیمیشوند

 چاره معلولان فاقد گواهینامه 
یا خودرو برای تسهیل »تردد« 

چیست؟
سازمان بهزیستی و پلیس راهور ناجا با همکاری مشترک به افراد 
معلول واجد شــرایط »پلاک خودرو ویژه معلــولان« می دهند 
و از آنجایی که در حــال حاضر تعداد متقاضیــان دریافت پلاک 
ویژه زیاد است، ممکن اســت این افراد از نظر دســتورالعملی و 
ضوابط قانونی بهزیســتی و پلیس راهور شــرایط دریافت پلاک 
ویژه را نداشته باشــند. بر این اساس بهزیســتی برای این افراد 
چاره دیگری در قالب "بسته تردد" اندیشــیده است. به گزارش 
ایسنا،  پلاک خودروی ویژه معلولان امکان بهره مندی فرد دارای 
معلولیت از جای پارک ویژه معلولان را برای آنها فراهم می کند و 
از سوی دیگر پلیس و سایر رانندگان با مشاهده این پلاک متوجه 
می شــوند که فرد راننده، دارای معلولیت است. فروردین ماه بود 
که محسن ایروانی، سرپرســت دفتر امور توانمندسازی معلولان 
سازمان بهزیستی کشور به ایسنا اعلام کرد که صدور مجوز برای 
پلاک ویژه خودروی معلولان مبتنی بر بودجه نیست. صدور این 
مجوزها فقط وابسته به این امر است که معلولان جسمی حرکتی 
اندام تحتانی دارای خودرو و گواهینامه بتوانند از این امتیاز جهت 
انجام فعالیت های شغلی و اجتماعی بهره مند شوند. اما طبق گفته 
سرپرست دفتر توانمندســازی معلولان، روند اعطای پلاک ویژه 
خودرو به این صورت است که پس از ارائه درخواست کتبی از سوی 
معلولان متقاضی به واحدهای مددکاری شهرستان ها، در صورت 
برخورداری از شرایط اولیه دریافت پلاک ویژه )معلولان جسمی 
حرکتی متوسط، شدید و خیلی شــدید مطابق با دستورالعمل( 
موارد به کمیته توانبخشی ارجاع و در صورت تایید نهایی توسط 
مدیر شهرستان به استان مربوطه ارجاع داده می شود. بهزیستی 
استان ها پس از جمع آوری تقاضاهای شهرستان های تابعه، آنها را 
در قالب لیست واحدی به بهزیستی کل کشور اعلام می کند. وی 
ادامه داد: در نهایت دفتر توانمندسازی معلولان سازمان بهزیستی 
کشور مشخصات تمامی معلولان واجد شرایط را در قالب یک لوح 
فشرده به صورت محرمانه و مهر شــده به معاونت فنی مهندسی 
و خدمات ترافیک پلیس راهور ارســال می کند کــه پس از طی 
مراحل اداری، بارگذاری اطلاعات بر روی سایت راهور ناجا صورت 
می گیرد و معلولان می توانند با در دست داشتن مدارک شناسایی 
و معرفی نامه اســتان به واحدهای تعویض پلاک مراجعه و پلاک 

خود را تعویض کنند.

معاون امور دهیاری های سازمان شهرداری ها و 
دهیاری های کشور با اشاره به اینکه درجه بندی 
دهیاری های کشور در شش درجه انجام شده است از 

درجه بندی بیش از 92 درصد دهیاری های کشور خبر داد.
علی قربانی در گفت وگو با ایسنا، در تشریح آخرین وضعیت 
دهیاری های کشور در صدور مجوزها گفت: به استناد قانون تأسیس 
دهیاری های خودکفا در روستاهای کشور صدور مجوز تأسیس 
دهیاری برعهده وزارت کشور است و از ابتدای صدور مجوز تأسیس 
دهیاری، رویکردی مبتنی بر برخورداری جمعیت روستایی بیشتر 
مدنظر بوده است. بر همین اساس همواره روستاهای پرجمعیت  در 
صدور مجوز تأسیس در اولویت قرار داشته اند تا این فرآیند از نظام 
و سامان عادلانه ای تبعیت کند.وی افزود: تا کنون برای 37830 
دهیاری از سوی وزارت کشور مجوز تأسیس صادر شده است و 
حدود 95 درصد جمعیت روستایی کشور را تحت پوشش خدمات 
خود قرار داده اند.قربانی درباره درجه بندی دهیاری های کشور نیز 
گفت: با اصلاح آیین نامه اجرایی شوراها در سال 1398،  دستورالعمل 
درجه بندی دهیاری ها بر اساس شاخص های جمعیت، وسعت و 
درآمد، مرکزیت دهستان یا بخش و دارا بودن ظرفیت گردشگری 
روستا از درجه یک تا شش اصلاح و به استانداری ها ابلاغ شد. بر این 
اساس دهیاری ها به شش درجه درجه بندی می شوند. تاکنون نیز  
34هزارو ۶۶7  دهیاری در کشور درجه بندی شده است یعنی حدود 

92.5 درصد دهیاری های کشور درجه بندی شده اند.
معاون امور دهیاری های سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
در بخش دیگری از صحبت های خود از راه اندازی کمیته انضباط 
کار در استانداری ها خبر داد و افزود: در راستای انتظام بخشی به امور 
دهیاری ها، کاهش تخلفات احتمالی و رسیدگی به تخلفات دهیاران و 
کارکنان دهیاری ها کمیته انضباط کار در استانداری ها راه اندازی شده 
است.وی درباره حمایت از طرح های درآمدزای دهیاری ها نیز گفت: 
به منظور کمک به دهیاری ها برای ایجاد درآمد پایدار در قالب اجرای 
طرح های درآمدزا در روستاها، از ابتدای سال 1395 با انعقاد تفاهم نامه 
همکاری مشترک سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور با پست 
بانک ایران و تمدید آن در سال 1400، تخصیص تسهیلات بانکی به 

طرح های دارای توجیه فنی و اقتصادی آغاز شده است.

استاد گروه ویروس شناسی دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 
تهران و عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا، با بیان اینکه دو 
زیر سویه BA4 و BA5 وارد کشور شده اند، گفت: به طور کلی هیچ 
کشوری نمی تواند از انتقال و انتشار ویروس های تنفسی جلوگیری 
کند. دکتر طلعت مختاری آزاد - رییس آزمایشگاه های مرجع 
کشوری آنفلوآنزا، در گفت وگو با ایسنا، درباره رفتار ویروس BA4 و 
BA5 که به عنوان زیرسویه های امُیکرون شناخته می شوند، گفت: 
باید توجه کرد که دو زیرسویه BA4 و BA5 از نظر تغییراتی که 
کرده، حتی با خود ویروس امُیکرون اولیه هم تفاوت هایی دارد. باوجود 
اینکه این دو، زیرسویه های امُیکرون محسوب می شوند، اما تغییرات 

زیادی کرده اند.
پیشنهاد سازمان جهانی بهداشت  به واکسن سازان کرونا

وی افزود: این تغییرات باعث شده که در عین اینکه هنوز واکسن های 
کرونای قبلی می توانند در پیشگیری از ابتلای شدید و مرگ ومیر 
ناشی از این بیماری موثر باشند، اما این تغییرات در دو زیرسویه 
BA4 و BA5 باعث شده که سازمان جهانی بهداشت و برخی از 
کشورهای تولیدکننده واکسن به فکر این باشند که در فرمول واکسن 

تغییراتی ایجاد کنند.
بیماری زایی BA4 و BA5 چگونه است؟

مختاری آزاد درباره وضعیت بیماری زایی دو زیر سویه BA4 و 
BA5، گفت: در عین حال باید توجه کرد که تغییر در ویروس، 
می تواند تغییراتی را هم در رفتار ویروس ایجاد کند. هنوز بیماری زایی 
دو زیرسویه BA4 و BA5 به شدت دلتا نیست و ملایم تر از 
دلتاست، اما نمی دانیم در آینده به چه صورت خواهد بود. همچنین 
طبق مطالعاتی که انجام شده،  دوره نهفتگی بیماری در این دو 
زیرسویه مانند کروناویروس های قبلی دو تا سه روز نیست و به نظر 

می رسد می تواند طولانی تر هم باشد.
زیرسویه های BA4 و BA5 در ایران

وی درباره زیرسویه های BA4 و BA5 در ایران گفت: سوال این 
است که آیا این ویروس وارد کشور شده است، پاسخ این است که بله؛ 
به طور کلی هیچ کشوری نمی تواند از انتقال و انتشار ویروس های 
تنفسی جلوگیری کند. این ویروس هم وارد ایران شده و فعلا در شروع 
آن هستیم، باید ببینیم که روند ویروس چگونه خواهد بود. بسته به 
روند و شدت بیماری طبیعی است که تصمیمات مرکز مدیریت 

بیماری های وزارت بهداشت و ستاد کرونا تغییر خواهد کرد.

مســئول دبیرخانه کمیته هماهنگی و نظارت بر اجرای قانون حمایت از حقوق 
معلولان درخصوص بازنشســتگی پیش از موعد افراد دارای معلولیت و مشکلات 
موجود در این زمینه توضیحاتی ارائه کرد. منصور الله وردی در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به اینکه درخصوص بازنشســتگی پیش از موعد افراد دارای معلولیت دو 
قانون وجود دارد، بیان کرد: نهم آذرماه سال ۶7 قانونی تحت عنوان قانون »نحوه 
بازنشستگی جانبازان انقلاب اســلامی ایران و جنگ تحمیلی و معلولان عادی و 
شاغلین مشــاغل ســخت و زیان آور« تصویب و پس از آن در سال 83 این قانون 

اصلاح شد. 
در قانون مصوب سال ۶7 آمده است که »کلیه وزارتخانه ها، شرکت ها، مؤسسات 
دولتی، شــهرداری ها، بانک ها، مؤسسات و شرکت ها و ســازمان هایی که شمول 
قانون بر آنها مستلزم ذکرنام است می توانند مستخدمین معلول ) اعم از جانبازان 
انقلاب اســلامی ایران و معلولین عادی رســمی یا ثابت یا دارای عناوین مشابه 
خود را ) بجز کارگران مشــمول قانون کار( به شرط داشــتن حداقل بیست سال 
تمام سابقه خدمت بر اساس درخواســت کتبی آنان و تصویب شورای امور اداری 
و استخدامی کشور با افزودن ســنوات خدمت ارفاقی که مدت آن ذیلًا برحسب 
نوع و درجه معلولیت و یا بیماری مشخص شده است، به مدت خدمات آنان بدون 
پرداخت کسور فقط از لحاظ احتساب حقوق بازنشستگی بازنشسته کنند.«، این 
درحالیست که در اصلاحیه ســال 83 این قانون نیز هیچ اتفاق خاصی برای افراد 

دارای معلولیت رخ نداد.
وی افزود: افراد دارای معلولیتی که 20 تا 40 درصد دچار معلولیت باشند حداقل 
2 و حداکثر 3 سال ســنوات ارفاقی و از 40 درصد به بالا تا آستانه از کارافتادگی 

حداقل سه سال و حداکثر ۶ سال سنوات ارفاقی به آن ها تعلق می گیرد.

روابط عمومی ســازمان بیمه سلامت با 
تکذیــب خبری با عنــوان »قیمت دارو 
در روزهای آینده تغییر می کند« که به 
نقل از مدیر عامل این سازمان در برخی 
رســانه ها و فضای مجازی منتشر شده، 

توضیحاتی در این زمینه را ارائه کرد.
به گزارش ایسنا، روابط عمومی سازمان 
بیمه ســلامت، اعــلام کــرد: »بحث 
ساماندهی ارز دارو مطرح است و حذف 

ارز دارو به هیچ عنوان مطرح نیست. همچنین پوشش بیمه ای به هیچ عنوان حذف 
نشده و تغییر نخواهد کرد. پرداختی از جیب مردم در زمینه دارو افزایش نمی یابد. 
بر اســاس این گزارش داروهایی که در حال حاضر پوشش 70 درصدی بیمه دارند 
به همین شکل باقی می ماند و علاوه بر آن، مابه التفاوت ارز به همه داروها تخصیص 
پیدا می کند. بحث پلکانی بیمه شــدن مربوط به داروهایی است که تاکنون تحت 
پوشــش بیمه نبودند. بنابراین علاوه بر پوشــش 70 درصدی داروهایی که تحت 
پوشش هستند، داروهایی که تاکنون تحت پوشش نبوده هم به صورت پلکانی تحت 
پوشش قرار خواهند گرفت.« بیمه سلامت ایران همچنین اعلام کرده است: »حتی 
برای بخشی از داروهای بدون نسخه نیز که تحت پوشش بیمه نیستند، برنامه هایی 
برای پوشش بیمه ای وجود دارد. با این حساب، پرداختی از جیب مردم در زمینه دارو 
کاهش پیدا می کند. هزینه های افزایش یافته در زمینه تولید دارو محاسبه خواهد 
شد و این مابه التفاوت با بودجه ای که سازمان برنامه و بودجه می دهد، توسط بیمه ها 

پرداخت می شود و قرار نیست پرداختی از جیب مردم افزایش پیدا کند.«

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در شــبانه روز 
گذشته 2هزار و 375 بیمار مبتلا به کووید 19 
در کشور شناسایی شدند و متاسفانه 10 نفر نیز 
به دلیل این بیماری جان خود را از دست دادند.

به گزارش ایسنا، از دیروز تا امروز و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، 2375 بیمار 
جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی و 

29۶ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید19 در کشــور به 7 

میلیون و 249 هزار و 97۶ نفر رسید.
متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 10 بیمار مبتلا به کووید19 در کشور جان خود را از دست 

دادند و مجموع جانباختگان این بیماری، به 141 هزار و 439 نفر رسید.
خوشبختانه تاکنون 7 میلیون و ۶4 هزار و ۶73 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستان ها 
ترخیص شــده اند. 35۶ نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در بخش های مراقبت های ویژه 

بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.
تا کنون 52 میلیون و 734 هزار و 930 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.

در حال حاضر 4 شهرستان در وضعیت قرمز، 14 شهرستان در وضعیت نارنجی، 142 شهرستان 
در وضعیت زرد و 288 شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

همچنین تا کنون ۶4 میلیون و ۶7۶ هزار و 291 نفر دُز اول، 58 میلیون و 33 هزار و 127 نفر 
دُز دوم و 27 میلیون و 889 هزار و 899 نفر نیز دُز سوم واکسن کرونا را در کشور تزریق کرده اند.

مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 150 میلیون و 599 هزار و 317 دُز رسید.
در شبانه روز گذشته نیز 28 هزار و ۶95 دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

شرایط »بازنشستگی پیش از موعد« 
معلولان

سازمان بیمه سلامت: پرداختی از جیب 
مردم در زمینه دارو افزایش نمی یابد

فوتی های کرونا در کشور دوباره 2رقمی شد

معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری های
 کشور خبر داد

درجه بندی دهیاری های کشور

 عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا اعلام کرد

وضعیت بیماری زایی  دو 
زیرسویه جدید
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دوشنبه  20 تیر ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

رضا محبی ســردبیر و کارگردان فصل چهارم 
مجموعه »اقیانوس آرام« معتقد است این برنامه 
در قالب اجرایی مشابه »تد« پیش می رود. رضا 
محبی سردبیر و کارگردان فصل چهارم مجموعه 
»اقیانــوس آرام« درباره ســاخت برنامه هایی 
مختص نوجوانان در گفتگو بــا خبرنگار بیان 
کرد: در اقیانوس آرام ما شاهد حضور مهمانانی 
هستیم که در قالب یک اجرایی شبیه تد، مسیر 
طی شــده خودشــان را از کودکی تا به امروز 
برای بچه ها تعریف و توصیــف می کنند. آنها 
از تصمیمات، از انتخاب ها، از شکســت ها، از 
میان برها و از تجربیاتی می گویند که در طول 
زندگی نقاط مهمی داشــته اند. وی با اشاره به 
اهمیت چنین برنامه هایی برای نوجوانان اظهار 
کرد: آدم ها برای طراحی مسیر زندگی نیاز به 
عناصر و شاخص هایی دارند که شاید از مهم ترین 
آن ها آگاهی، بینش و تجربه است. آگاهی و بینش 
به زندگی نیازمند تجربه و تمرین است. تجربه به 
آسانی به دست نمی آید و نسل جدید برای اینکه 
زودتر بتواند در معرض رشد قرار گیرد، نیاز به 
مواجهه با تجربه ها یا جهان های زیستی متفاوت 
است تا بتواند به عنوان ابزاری در انتخاب مسیر 
آینده از آن ها استفاده کند. تجربه های زندگی از 
موقعیت های مختلفی کسب می شود. خواندن 
کتاب، تماشای فیلم، تعامل و ارتباط با دیگران 
و… اما شــاید یکی از مهم ترین و سریع ترین 
مسیرهای رشد استفاده از تجربه مسیر زندگی 
دیگران است. انتخاب ها و تصمیماتی که یک 
فرد برای تمام طول زندگی اش گرفته است و 
از دل آن تصمیم ها مسیرش را پیدا کرده است.
مسیرهای متفاوت زندگی را در برنامه جمع آوری 
کردیم محبی با اشاره به موضوعات فصل جدید 
این برنامه تصریح کرد: در »اقیانوس آرام« سعی 
کردیم متفاوت ترین مسیرها را در حوزه های 
مختلف کنار هم جمع کنیم تا بچه ها بتوانند با 
مشاهده و تأمل در مورد آن و طرح پرسش های 
که از آن مسیر دارند، نقشه راه زندگی خودشان 
را کم کم کشــف و پی ریزی کنند. کارگردان 
»اقیانوس آرام« تاکید کــرد: نوجوان ها برای 
انتخاب مســیر آینده شــان علاقه مندی ها و 
دغدغه های مختلفی دارنــد، در اقیانوس آرام 
ما سعی کردیم که این گوناگونی مسیرها و این 
تنوع هدف ها را برای نوجوانان در کنار افرادی که 
در این مسیر یک حرفی برای گفتن داشته اند را 

با هم جمع کنیم.

سومین »شب 
فیلم های کوتاه 

ایران« با نمایش ۱۰ 
فیلم ایرانی در پراگ

رویداد »شب فیلم های کوتاه ایران« در سومین 
برنامه خود، جمعه 17 تیرماه با نمایش 10 فیلم 
کوتاه ایرانی در پراگ برگزار می شود. به گزارش 
خبرنگار مهر، رویداد »شــب فیلم های کوتاه 
ایران« در سومین برنامه خود، جمعه 17 تیرماه 
1401 مصادف با 8 جولای 2022 در ســالن 
پرادلنِکا شهر پراگ در پایتخت جمهوری چک 

برگزار شد.
 این برنامه، اولین بار در نوامبر 2021، در بحبوحه 
شیوع کرونا در شهر پراگ فعالیتش را آغاز کرد 
و در دومین دوره از برگزاری ایــن رویداد، 29 
خردادماه، شهر مونیخ آلمان میزبان فیلم های 
کوتاه ایرانی بود. ســومین دوره از این رویداد، 
دربرگیرنده فیلم های کوتاه منتخب و برگزیده ای 
از کارگردانان جوانی است که آثارشان پیش تر در 
جشنواره های داخلی و بین المللی با استقبال 
روبرو شده اســت و همچنین در سینماهای 
هنر و تجربه در تهران و شهرستان ها به اکران 
عمومی رسیده اند. این آثار عبارتند از: »صحنه« 
به کارگردانی امیر مهندسیان، »دم اژدها« اثر 
سعید کشــاورز، »هرگز، گاهی، همیشه« به 
کارگردانی شادی کرم رودی، »بی ریختی« اثر 
محمد رحمتی، »دلال« ساخته مهرداد حسنی، 
»آئینه« کاری از فرانک مــرادی، »تن ها« اثر 
مروارید کاشیان، »آبا« ساخته مهدی برزُکی، 
»سور بز« به کارگردانی سعید زمانیان و »اسباب 
بازی« اثر نیما رحیم پور. هدف از برگزاری این 
رویداد فرهنگی خارج از مرزهای ایران، آشنایی 
بیشتر ملل مختلف با ایران، فرهنگ و آداب و 
رسوم مردم این کشور و همچنین ایجاد فرصت 
و همچنین انگیزه بیشتر برای هنرمندان ایرانی 
است تا اثرشان محدود به اکران در جشنواره ها 
و نمایش برای عده ی معدودی از تماشــاگران 
نباشــد و امکان نمایش آثارشــان برای طیف 
وسیع تری از مخاطبان ایرانی و خارجی در دنیا 
نیز فراهم شود. در مراسم اختتامیه این رویداد، 
همچنین شعر تصویری با عنوان »به وقتِ تمام 
شدنِ با هم بودنمان!« به نویسندگی و کارگردانی 
مروارید رمضانی و آهنگسازی سروش کمالیان، 
با موضوع »هجرت« به نمایش درخواهد آمد. 
شــب های فیلم های کوتاه ایران، در تورهای 
جهانی خود، به صورت مستقل و بدون وابستگی 
به سازمان یا ارگانی، چه در داخل و چه در خارج 
از ایران، در راستای گسترش فرهنگ و هنر ایران 
فعالیت خود را به سردبیری مروارید رمضانی آغاز 
کرده است و تنها با حمایت هنرمندان ایران و 
هنردوستان تماشاگر در مسیر اهداف فرهنگی 

و هنری خود پیش می رود.

مراسم تجلیل از عوامل فیلم سینمایی »هناس« در سازمان انرژی اتمی 
کشور برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مشاور رسانه ای پروژه، مراسم تجلیل از 
عوامل فیلم سینمایی »هناس« با حضور شهره پیرانی همسر شهید رضایی 
نژاد، آرمیتا رضایی نژاد فرزند شهید، حسین دارابی کارگردان و محمدرضا 

شفاه تهیه کننده این اثر در سازمان انرژی اتمی کشور برگزار شد.
در این مراسم محمد اسلامی رئیس سازمان انرژی اتمی کشور ضمن 
قدردانی از عوامل این فیلم سینمایی برای پرداخت به این سوژه حساس 
گفت: ساخت فیلم هایی مانند »هناس« باعث می شود تا زحمات 
دانشمندان هسته ای که در این سال ها برای ارتقا و سربلندی این بخش 

مهم و حساس تلاش کرده اند، بهتر و بیشتر دیده شود.
وی افزود: ساخت و پرداخت به چنین سوژه هایی در قالب آثار سینمایی 
و نمایشی باعث می شود تا مخاطبان به صورت ملموس تری در جریان 
زحماتی که در بخش هسته ای کشور کشیده شده و کسانی در این راه به 

شهادت رسیده اند، قرار بگیرند.
اسلامی با اشاره به اینکه در ادامه از ساخت آثاری با موضوع شهدای 
هسته ای حمایت می کنند، بیان کرد: بسیار مایل هستیم که روند ساخت 
چنین فیلم هایی ادامه داشته باشد تا مردم با زوایای بیشتری از زندگی 
شهدای هسته ای و صبر و تشویش های خانواده های این شهدا آشنا شوند.

رئیس سازمان انرژی اتمی کشور در پایان این مراسم از شهره پیرانی همسر 
شهید رضایی نژاد که در ساخت این اثر همراهی کافی را با عوامل این پروژه 
داشته و اجازه داده است تا اثری با پرداخت به زندگی شخصی او و همسرش 

ساخته شود، تشکر کرد.
همچنین در این رویداد، فیلم سینمایی »هناس« برای اعضای سازمان 
انرژی اتمی کشور و خانواده های شان به نمایش درآمد که در نهایت با 
استقبال خوب مخاطبانی که با این فیلم سینمایی همذات پنداری 

کردند، مواجه شد.

عوامل »هناس« تجلیل شدند

قدردانی سازمان انرژی اتمی
 از همسر شهید

»اقیانوس آرام«
 یک تد نوجوانانه

شورای ارزشیابی و نظارت بر نمایش اداره کل هنرهای نمایشی اعلام 
کرد گروه های تئاتری پیش از شروع تمرین و صرف هزینه های مادی و 

معنوی باید مراحل قانونی صدور پروانه نمایش را طی کنند.
در این اطلاعیه آمده است: »بدین وسیله به اطلاع می رساند شورای 
ارزشیابی و نظارت بر نمایش اداره کل هنرهای نمایشی، مسئولیتی 
در قبال هر اقدامی که توسط عوامل نمایش منجر به تعهد مادی و 
معنوی شود )شامل تمرین یا صرف هزینه و مشابه آن به ویژه پیش از 
تعیین تکلیف ارزیابی متن و سایر مراحل قانونی صدور پروانه اجرای 
نمایش( ندارد. متقاضیان با در نظر گرفتن زمان و مراحل قانونی این 
روند؛ نسبت به ثبت درخواست خود در سامانه مربوطه، اقدام کرده و 

به این ترتیب از پیامدهای احتمالی ممانعت به عمل آورند.«

تئاتری ها بدون پروانه نمایش تمرین نکنند
بدون مجوز هزینه نکنید!

هـادی حجازی فر دبیر جشـنواره نمایش عروسـکی 
جزئیـات برگـزاری ایـن رویـداد را تشـریح و عنوان 
کـرد در تلاش هسـتند تـا یکـی از سـالن های تئاتر 
شـهر بـه صـورت اختصاصـی بـه اجـرای نمایـش 

عروسـکی اختصـاص یابـد.
بـه گـزارش  مهـر، نشسـت رسـانه ای نوزدهمیـن 
جشـنواره بین المللـی نمایـش عروسـکی تهـران 
مبارک با حضـور هادی حجـازی فر دبیر جشـنواره 
و کاظم نظری مدیرکل هنرهای نمایشـی در سـالن 

مشـاهیر مجموعـه تئاتر شـهر برگزار شـد.
در ابتـدای ایـن نشسـت رسـانه ای کاظـم نظـری 
عنـوان کـرد: از آقـای حجـازی فر تشـکر مـی کنم 
که بـا وجـود وقت کمـی که داشـتیم قبـول زحمت 
کرد و مسـئولیت دبیـری جشـنواره را پذیرفت و به 
سـرعت و بـا همفکـری اسـتادان و صاحـب نظـران 
تئاتـر عروسـکی دبیرخانـه را تشـکیل و فراخـوان 
را تنظیـم کردنـد. از او مـی خواهـم بـا برگـزاری 
جشـنواره نمایـش عروسـکی در توسـعه نمایـش 

عروسـکی اهتمـام بـورزد.
حجـازی فر نیـز در ادامـه بیان کـرد: تلاشـمان این 
اسـت کـه جشـنواره ای متفـاوت داشـته باشـیم. با 
همفکـری و نشسـت هایی که بـا خانواده عروسـکی 
برگزار شـد فراخـوان جشـنواره بـا توجه به آسـیب 
شناسـی دوره های قبل تدوین شـد. تـلاش کردیم 
فراخوان جامع و کامل باشـد اما طبعـا ایراداتی دارد 
ولی همـه تـلاش ما ایـن اسـت کـه جشـنواره را به 
بهترین شـکل ممکـن و بدون نقـص برگـزار کنیم. 
ایـن مطلب را هم شـفاف بگویـم که هرجا احسـاس 
کنیـم اشـتباه کردیـم بـه اشـتباه مان اعتـراف مـی 
کنیـم و روندمـان را تغییر مـی دهیـم. الان تحرک 
دادن به جشـنواره ای که مـدت هاسـت درجامانده 
و نزدیـک بـه 4 سـال اسـت کـه بـه دلیـل کرونـا و 
مسـائل دیگر راکد بوده، سـخت اسـت امـا مطمئنم 
اتفاقـات خوبی مـی افتد. بـا خیلی از دوسـتان برای 
حضـور در ایـن دوره صحبـت کردیـم تـا دسـت به 

تولیـد بزنند.
وی تاکید کرد: همیشـه بهانه تولید تئاتر عروسـکی 
جشـنواره هـا بـوده انـد و حـالا تصـور کنید کسـی 
کـه 4 سـال قبـل وارد دانشـگاه شـده تـا بـه حـال 
چقـدر کـم کار عروسـکی دیـده اسـت. از آقـای 
سـالاری و نظـری کمـال تشـکر را دارم کـه در این 
فرصت کم بـرای راه انـدازی جشـنواره از ما حمایت 
کردنـد. امیـدوارم بتوانیـم از دوسـتان شـهرداری و 
میراث فرهنگی هـم برای برگـزاری هرچه باشـکوه 

جشـنواره کمـک بگیریـم.

ایـن هنرمند دربـاره جزئیـات برگزاری ایـن دوره از 
جشـنواره توضیـح داد: جشـنواره بـر اسـاس درجه 
بنـدی مخاطـب در سـه بخـش برگـزار مـی شـود. 
از امـروز 14 تیـر از طریـق سـایت جشـنواره ثبـت 
نام انجـام خواهـد گرفـت. در ایـن دوره 40 نمایش 
داریـم کـه 10 نمایـش متعلق بـه بخش فضـای باز 
و 30 نمایـش نیـز در بخـش بزرگسـال و کـودک و 
نوجـوان حضـور خواهند داشـت کـه البته بـا توجه 
به کیفیـت کارها قابلیـت افزایـش آثار وجـود دارد.
حجازی فر با اشـاره به تغییـرات فراخـوان این دوره 
عنـوان کرد: در ایـن دوره بخـش بازخوانـی متون را 
حـذف کردیـم و فقـط گـروه هـا بازبینـی خواهنـد 
داشـت. همچنین برای حفـظ انگیزه بچه هـا به 20 
گروهی که در بازبینی رد شـده انـد هم کمک هزینه 
پرداخت خواهد شـد تا هزینه تمرین و آماده سـازی 
کارهایشـان تامین شـود. کمـک هزینه هـا بین 30 
تـا 50 میلیـون تومـان در بخـش صحنـه ای و برای 
بخـش فضـای بـاز بیـن 20 تـا 25 میلیـون تومـان 
خواهـد بـود، البتـه مـی دانیـم کـه هزینـه نمایش 
های عروسـکی بسـیار زیادتر از کارهای دیگر است.
کارگـردان نمایـش »ملاقـات بانـوی سـالخورده« 
یادآور شـد: در این دوره 2 تغییر عمـده در فراخوان 
داشـته ایـم. اول اینکـه چـون بچـه های عروسـکی 
در حـوزه هـای دیگـر فعـال هسـتند در فراخـوان 
ایـن بنـد کـه یـک کارگـردان فقط بـا یـک نمایش 
می توانـد در جشـنواره حضور داشـته باشـد حذف 
شـده اسـت و مسـاله بعدی دربـاره کارهایی اسـت 
که از سـه دوره قبل تر در جشـنواره حضور داشـتند 
و کمتر دیده شـدند کـه این آثـار می تواننـد دوباره 
در جشـنواره حضـور یابنـد. حیف اسـت بچـه های 
جـوان عروسـکی از دیـدن نمایـش هـای تاثیرگذار 

سـال های گذشـته محـروم باشـند.
وی دربـاره رقابتـی برگـزار شـدن جشـنواره گفت: 
ایـن دوره جشـنواره 110 درصـد رقابتـی برگـزار 
خواهـد شـد و خیلـی امیـد داریـم کـه بتوانیـم 
چند چهـره را بـه دنیـای عروسـکی معرفـی کنیم. 
همچنیـن جایزه ویـژه ای هم برای دوسـتانی داریم 
کـه بـه بچـه هـای عروسـکی کمـک مـی کننـد یا 
طـرح ویـژه ای بـرای اجرای شـان دارنـد. از طـرف 
دیگـر تـلاش مـی کنیـم برنامـه ریـزی بـه شـکلی 
باشـد که گروه ها یـک روز کامل سـالن را در اختیار 
داشـته باشـند و از سـالن هـای خصوصی هـم برای 
برگـزاری جشـنواره کمـک مـی گیریـم. همچنین 
مهمتریـن بزرگداشـت مـا در ایـن دوره بـرای آقای 
حسـن دادشـکر خواهد بـود کـه امیـدوارم از لحاظ 

روحـی و جسـمی در حالشـان تاثیرگـذار باشـد.
ایـن کارگـردان در پاسـخ به پرسـش خبرنـگار مهر 
مبنـی بـر میـزان بودجـه جشـنواره بیان کـرد: می 
توانـم همین را بگویم که جشـنواره امسـال نسـبت 
بـه دوره گذشـته افزایـش بودجـه 400 درصـدی 
داشـته اسـت. چون این پـول از بودجه تئاتـر هزینه 
می شـود تمام تلاشـم را می کنـم تا زمـان برگزاری 
جشـنواره این بودجه را به جیـب تئاتـر بازگردانم و 
امیـدوارم کـه بتوانـم اعلام کنـم این جشـنواره صد 
در صد با هزینه ای خارج از تئاتر برگزار شـده اسـت 
چون معتقدم تئاتـر عروسـکی این تـوان را دارد که 
هـم درآمدزایـی کند و هـم مـورد توجه قـرار گیرد.
وی تاکیـد کـرد: صادقانـه بگویـم شـاید اگر کسـی 
جـای کاظـم نظری کـه خـودش اهـل تئاتر اسـت، 
بـود ایـن اتفـاق نمـی افتـاد. مـن عمیقـا بـاور دارم 
کـه تئاتـر عروسـکی تـوان ایـن را دارد کـه بخـش 

خصوصـی را پـای کار بیـاورد.
نظـری نیـز در ایـن زمینـه عنـوان کـرد: جشـنواره 
تئاتر عروسـکی بـرای ما جشـنواره ویژه ای اسـت و 
به دلیل ماهیـت اش در همـه جای دنیا مـورد توجه 
قـرار دارد. نـه تنهـا من بلکـه معـاون هنـری و وزیر 
ارشـاد نیز در تلاش بـرای هرچه باشـکوه تـر برگزار 

شـدن جشـنواره هستند.
حجـازی فـر دربـاره بخـش بیـن الملـل جشـنواره 
توضیـح داد: بخـش بیـن الملـل خیلـی مهم اسـت 
و تـلاش مـی کنیـم کـه  کارهـای خوبـی را بـه این 
بخـش دعـوت کنیـم. ارتباط هـای بیـن المللـی از 
طریـق همـه بچه هایـی کـه ارتبـاط دارنـد در حال 

انجام اسـت و امیدواریـم  بتوانیم با کمـک بچه های 
عروسکی و مساعدت دوسـتان در اداره کل هنرهای 
نمایشـی ورک شـاپ، داور بین المللی و برنامه های 
جـذاب بیـن الملـی داشـته باشـیم. در بخـش بین 
الملـل اولویت مـان کار خـوب اسـت و تعـارف هـم 
نداریـم چـون ایـن پـول از جیب مـردم هزینـه می 
شـود، از این رو فـارغ از نام  کشـورها دوسـت داریم 

پذیـرای نمایـش هـای باکیفیت داشـتیم.
در ادامـه نظـری دربـاره حمایـت از اجـرای عمومی 
آثـار بعـد از جشـنواره بیـان کـرد: خبـر خـوب این 
اسـت کـه حمایـت هـا و کمـک هزینـه هایـی کـه 
در جشـنواره به گـروه هـا داده می شـود به شـکلی 
خواهد بود کـه بعدا شـرایطی برای اجـرای گروه ها 
فراهـم کنـد و محصولی کـه از این  جشـنواره بیرون 
می آیند بتوانند یک سـال تئاتر عروسـکی را تامین 
کننـد. جشـنواره نمایـش عروسـکی یـک  رویـداد 
شـهری اسـت،  انعکاسـش باید بـرای همه باشـد از 
ایـن رو در تلاش هسـتیم نمایش های جشـنواره به 

شهرسـتان ها هـم اعزام شـوند.
حجـازی فـر در ایـن زمینـه افـزود: نتوانسـتم ایـن 
قـول را بدهـم کـه جشـنواره همزمـان در اسـتان 
هـا هم برگـزار شـود امـا قـرار بر این اسـت کـه یک  
کارشـناس بـرای گـروه هـای شهرسـتانی کـه در 
جشـنواره پذیرفتـه مـی شـوند، اعـزام شـود تـا در 
همه مراحل همراه شـان باشـد و بـه آنهـا راهنمایی 
دهـد. همچنین حمایـت از تولیـد برای اجـرای آثار 
را خواهیم داشـت و تلاش مـی کنیم محل و سـالن 

تمریـن نیـز در اختیار گـروه هـا قـرار دهیم.

تشریحجزئیاتجشنواره»مبارک«
هر

  م
س:

عک

بـا اعـلام دسـتورالعمل تاییـد صلاحیـت 
کارگردانـان فیلم اولـی از سـوی بنیـاد 
سـینمایی فارابـی، می تـوان شـاهد تغییر 
رونـد ورود نیروهـای تـازه نفـس بـه 

سـینمای ایـران بـود.
به گـزارش خبرنـگار مهـر، طی یـک دهه 
گذشـته علاقه منـدان بـه تولیـد فیلم های 
سـینمایی برای دریافت مجـوز کارگردانی 
باید امتیـاز لازم را دریافت کـرده تا بتوانند 
فعالیـت حرفـه ای خـود را در ایـن زمینـه 
آغـاز کننـد. امتیازدهـی بـه سـینماگران 
برای اجـازه فعالیـت در حـوزه کارگردانی 
با ایـن هدف صـورت گرفـت تـا ورود افراد 
به عنـوان کارگـردان در سـینما سـخت تر 
شـود و بتوانیـم بـا انتخـاب بهترین هـا و 
افراد بااسـتعداد، شـاهد سـینمای بهتری 

برای کشـورمان باشـیم.
سـازمان  در  مدیریت هـا  تغییـر  بـا 
سـینمایی، طـی ماه هـای گذشـته شـاهد 
تغییـر سیاسـت ها در رونـد تولیـد فیلم ها 
و مدیریـت ورود نیروهـای تـازه نفـس 
بـه سـینما بودیـم کـه یکـی از مهمتریـن 
ئـه  را تغییرهایـی کـه رخ داده اسـت، ا
اجـازه صـدور مجـوز کارگردانـان فیلـم 
اول بـه بنیـاد سـینمایی فارابـی بـوده 
اسـت، بنیـادی کـه بـه تازگـی بـه عنوان 
متولـی فیلم هـای اول در سـینمای ایـران 
معرفی شده اسـت. در همین راسـتا، بنیاد 
سـینمایی فارابـی در صفحه رسـمی خود 
دسـتورالعمل تاییـد صلاحیـت حرفـه ای 
کارگردانان فیلم اول را منتشر کرده است، 
دسـتورالعملی کـه شـرایط و ضوابطی که 
بـرای درخواسـت مجـوز کارگردانـی بـه 
آن نیاز اسـت را تشـریح کرده اسـت. لازم 
اسـت یادآوری کنیم کـه ضوابـط دریافت 
مجـوز کارگردانـان فیلـم اولـی نسـبت به 
ضوابطـی که طـی سـال های پیـش اجازه 
شـروع فعالیت به متقاضیـان کارگردانی را 
مـی داد بـا تفاوت هایـی همـراه اسـت کـه 
تـلاش می کنیم در ایـن گزارش بـه برخی 

از ایـن تفاوت هـا اشـاره کنیـم.
اولیـن نکتـه جالبـی که بـه چشـم می آید 
افزایـش عـدد کسـب امتیـاز در دوره 
جدیـد صـدور مجـوز کارگردانـی در بنیاد 
سـینمایی فارابـی اسـت. بـه عنـوان مثال 
طی سـال های گذشـته 100 امتیـاز برای 
دریافـت مجـوز کارگردانی در نظـر گرفته 
شـده بـود و در صورتی کـه فـرد متقاضی 
موفـق بـه دریافـت حداقـل 70 امتیـاز 

می شـد می توانسـت مجـوز کارگردانـی 
خـود را دریافـت کنـد، امـا در قوانیـن 
جدیدی کـه اعلام شـده سـقف امتیـاز به 
150 رسـیده و متقاضی با دریافت حداقل 
100 امتیـاز می توانـد مجـوز کارگردانـی 

خـود را دریافـت کنـد.
بحـث تفکیـک امتیازدهـی بـه متقاضیان 
از اهمیـت بسـیاری برخـوردار اسـت کـه 
در دهه 90 نیز بـا اعلام تفکیـک امتیازها، 
بسـیاری از متقاضیان نسـبت بـه این روند 
معترض بودند. بی شـک در سیاسـت های 
جدید صـدور مجـوز کارگردانـی، تفکیک 
امتیازها با تغییرات بسـیاری همراه اسـت 
کـه هنـوز اطلاعـات دقیقـی دربـاره آن 

منتشـر نشـده است.
در دوره گذشـته بیشـترین امتیـاز بـرای 
فیلـم یـا نمونـه کاری بـود کـه توسـط 
متقاضـی ارائـه می شـد و برابـر 50 امتیـاز 
بـود. دریافـت ایـن امتیـاز از اهمیـت 
بسـیاری برخـوردار بـود بـه گونـه ای کـه 
اگـر فـرد متقاضـی نمی توانسـت حداقـل 
نیمـی از ایـن 50 امتیـاز را دریافـت کند، 
امتیازهـای دیگـر وی مـورد تاییـد قـرار 
نمی گرفـت. امـا در ضوابط جدیـد دریافت 
مجـوز کارگردانـی امتیـاز فیلـم یـا نمونه 
کار به ۶0 امتیاز رسـیده و نسـبت به دیگر 
بندهای مورد نظر بیشـترین امتیاز را از آن 

خـود کـرده اسـت.

مسـاله جالبـی کـه بایـد در ضوابـط 
جدیـد بـه آن توجـه کـرد امتیـاز سـوابق 
فعالیت هـای حرفـه ای متقاضـی اسـت 
کـه 35 امتیـاز دارد، فعالیت هایـی کـه تا 
امروز هیـچ تفکیکی برای آن اعلام نشـده 
و مشـخص نیسـت کـه ایـن فعالیت هـای 
حرفه ای چـه مواردی را شـامل می شـود. 
ایـن درحالـی اسـت کـه طـی سـال های 
گذشـته فعالیت هـای حرفـه ای متقاضی، 
اولویـت بنـدی شـده و مـورد توجـه قـرار 
می گرفـت. بـه عنـوان مثـال 15 امتیـاز 
برای دسـتیاری کارگردانـی در نظر گرفته 
شـده بود که متقاضـی در صـورت فعالیت 
در ایـن رشـته می توانسـت بیـن 2 تـا 15 
امتیـاز را دریافـت کنـد، امتیـازی کـه به 
راحتـی بدسـت نمی آمـد. به عنـوان مثال 
برخـی از دسـتیاران کارگردان کـه تمایل 
بـه دریافـت مجـوز کارگردانـی داشـتند 
بـا اینکـه تجربـه دسـتیاری کارگردانـی 
در پروژه هـای بـزرگ و همـکاری بـا 
کارگردانـان مطـرح را داشـتند، از ایـن 
بخـش امتیـاز کمـی دریافـت می کردند. 
همچنیـن 15 امتیـاز نیـز بـرای دیگـر 
فعالیت سـینمایی البته خـارج از محدوده 
کارگردانـی در نظـر گرفتـه شـده بـود. 
عـلاوه بـر آن 10 امتیـاز نیـز بـرای جوایز 
لمللـی در نظـر  فیلم هـا در سـطح بین ا

گرفتـه شـده بـود.

ه و ششمین  یزه بزرگ گوی بلورین پنجا جا
جشنواره فیلم کارلووی واری به »تابستان با 

امید« ساخته صدف فروغی  رسید.
ه  و  ، مراسم اختتامیه پنجا یسنا به گزارش ا
لمللی فیلم کارلووی  ره بین ا ششمین جشنوا
واری دقایقی پیش برگزار شد و در نهایت فیلم 
سینمایی »تابستان با امید« محصول کانادا و 
ایران، با بازی لیلی رشیدی که در شمال ایران 
فیلمبرداری شده است، پس از  10 سال غیبت 
یران در بخش مسابقه این رویداد  سینمای ا
سینمایی، جایزه گوی بلورین بهترین فیلم را 

از آن خود کرد.
نی و تهیه  ین فیلم به نویسندگی و کارگردا ا
کنندگی فروغی و همچنین تهیه کنندگی 
کیارش انوری و  »کریستینا پیووسان« جایزه 
25 هزار دلاری را به خود اختصاص داد که 
بین کارگردان و تهیه کنندگان تقسیم می 

شود.
کمدی اسپانیایی ساخته  »جوناس تروبا« با 
عنوان  »باید بیایی ببینی« که گفتگوهای دو 

زوج بین زندگی شهری و روستایی را به تصویر 
می کشد، جایزه ویژه هیات داوران جشنواره 
ر دلاری را  ه با جایزه نقدی 15 هزا را همرا

دریافت کرد.
ره هم به  یزه بهترین بازیگر زن جشنوا جا
و   موملادزه«  »تاکی  به   مشترک  صورت 
»ماریا خندادزه« برای نقش های اصلی فیلم 

گرجستانی »اتاقی از خودم« ساخته »سوسو 
بلیادزه« اعطا شد.

فیلم های کشور میزبان، جمهوری چک نیز 
حضور موفقی در مراسم توزیع جوایز داشتند 
و »بئاتا پارکانوا« بهترین کارگردان و »مارتین 
فینگر« جایزه بهترین بازیگر مرد جشنواره را 

برای فیلم »کلمه« دریافت کردند.

گویبلورینجشنوارهکارلوویواری
بهفیلمایرانیرسید

مجوز فیلم اولی ها چگونه صادر می شود؟

تغییردرفرمولامتیازدهی
گزارش
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گرشـا رضایـی خواننـده موسـیقی پـاپ کـه اظهاراتـش در واکنـش به 
یکی از تماشـاگران کنسـرتش در زاهدان با حاشـیه های زیـادی روبه رو 

شـد، در یـک گفتگـوی رادیویـی توضیحاتـی را ارائه داد.
بـه گـزارش  مهـر، گرشـا رضایـی خواننـده پـاپ کـه طـی چنـد روز 
گذشـته انتشـار ویدئـوی مربـوط بـه واکنـش توهین آمیـز او نسـبت به 
انتقـاد یکـی از مخاطبانش در کنسـرت در فضـای مجـازی، انتقاداتی را 
بـه همراه داشـت و بـا واکنـش دادسـتانی زاهـدان هـم مواجه شـد، در 
گفتگویـی بـا مصطفی امامـی در برنامـه رادیویی »اسـتودیو هشـت« به 
بیـان اظهاراتـی پرداخـت کـه بیشـتر از جنـس توجیه بـود تـا توضیح!
ایـن خواننده دربـاره واکنش خـود بـه انتقاد یـک مخاطب در کنسـرت 
بیـان کـرد: مـن از خـودم دفـاع کـردم، ایشـان هـم نماینـده مـردم 
سیسـتان نبوده اسـت. مردم زاهـدان آنچنان مهمـان نـوازی کردند که 

خجالـت زده بـودم و قربـان صدقـه مـردم سیسـتان هـم رفتم.
وی در ادامـه مدعی شـد: این اتفـاق جریانی اسـت که به نظـرم از خارج 
کنتـرل می شـود. جریانـی کـه بعـداً می گویـد گرشـا رضایـی بـه مردم 
فـلان جـا توهین کـرد امـا مـن توهین نکـردم مـن گفتـم آن فـرد نظم 
کنسـرت را بهـم نریـزد. آنجـا خانـواده نشسـته بـود و نمی توانـم ببینم 

برخـی داد و بیـداد می کننـد.

ایـن خواننـده پـاپ در عیـن حـال گفـت: ضمـن 
اینکـه اگـر سـوءتفاهمی بـرای مـردم زاهـدان 
پیـش آمـده اسـت دستشـان را می بوسـم خـاک 
پای همـه مـردم ایـران هسـتند و اگر لازم باشـد 
برایشـان تفنـگ به دسـت می گیـرم و فکـر نکنند 

مـا فقـط میکروفـن بـه دسـت می گیریـم.
رضایـی در پاسـخ بـه مصطفـی امامـی مجـری برنامـه دربـاره وایـرال 
شـدن سـخنانش در کنسـرتی دیگر که بـا ادبیاتـی نامناسـب منتقدانی 
پلی بک خوانـی خـود را خطـاب قـرار داده بـود هم اظهـار کـرد: این هم 
بـه خاطـر تقطیـع اسـت مـن می خواسـتم از فضـای فرهنگـی کشـور و 

جوانـان کشـور محافظـت کنـم در مقابـل پیج هـای مجـازی.
وی در واکنـش بـه اینکـه ادبیاتش در کنسـرت تهـران و خطـاب کردن 
منتقـدان بـا اصطلاح »خـاک توی سـرتان« قابل دفـاع نبوده اسـت هم 
بـدون هیـچ توضیحـی دربـاره دلیـل بـه کار بـردن ایـن ادبیـات عنوان 
کـرد: در ایـن دو روز خیلی بـه من حملـه شـد و حرف هـای رکیک زده 
شـد. مـن منظـورم این بـود اگـر قـرار اسـت از ایـن دایـره حذف شـوم 
فدای سـر مـردم ایـران، مثـل قدیـم موسـیقی کـودک کار می کنـم اما 

نگذارنـد ایـن بـلا سـر بقیـه بیاید.

اظهارات عجیب گرشا رضایی درباره حاشیه هایش 
از خودم دفاع کردم!

خبر
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سرمربی هوادار می گوید تیمش از آن چیزی 
که تصور می کرد، جلوتر است.

به گزارش ایســنا، ســاکت الهامی، سرمربی 
هــوادار در حاشــیه تمرین امروز )شــنبه( 
تیمش اظهار کرد: می دانم چه چالش سختی 
را انتخاب کردم. امســال چالش سختی برای 
خود من است. دوســت دارم امسال در این 
چالش و شرایط ســخت قرار بگیرم. از مالک 
و مدیرعامل باشــگاه تشــکر می کنــم که با 
بودجه ای که داشــتند، بازیکنان مان را حفظ 
کردنــد. امســال تجربه جدیــدی برای من 
اســت. اوایل که آمدم، ترس داشتم اما الان 

بازیکنان امیدوارم کردند.
او افزود: از آن چیزی که فکر می کردم جلوتر 
هســتیم اما می دانیم امسال که جنگ قدرت 
است، کار ســختی داریم. همه جای دنیا هم 
همین اســت. اگر ایراد می گیرنــد چرا انقدر 
هزینه در فوتبال می شــود، باید بدانند که در 
فوتبال دنیا مرسوم اســت. ان شاءالله بتوانیم 
نماینده خوبی برای اســتان تهران باشیم و از 

تیم مان فوتبال خوبی ببینیم.
ســرمربی هوادار دربــاره پیوســتن محمد 
حســینی، مدافع این تیم به اســتقلال بیان 
کرد: آقای حســینی از بازیکنــان تاثیرگذار 
باشــگاه بود. من از نظر فنی از او شــناخت 
داشــتم و باشــگاه هم از نظــر اخلاقی از او 
تعریف می کرد. این طبیعت فوتبال است که 
ما نتوانیم با استقلال رقابت کنیم. این چالش 

سختی است که باید با آن بسازیم.
الهامــی در پاســخ بــه این ســوال کــه آیا 
برای خلق شــگفتی در لیگ بیســت و دوم 
تــلاش می کنند یا بــرای بقــا، توضیح داد: 
تمــام بازی هایمــان از ابتدا نمایــش بازی 
قابل احترام اســت. چه زمانی که نســاجی 
در پانزدهم جــدول یا تراکتور کــه در ابتدا 
یازدهم بود، نمایش یک بــازی قابل احترام 
بود. ان شــاءالله امســال هم همیــن رویه را 
ادامه می دهیــم. فکر می کنــم از جوانان ما 
بیشــتر می شــنوید. ما به دنبال این هستیم 
که جایگاه قابــل احترامی کســب کنیم اما 
نمی توانــم بگویم کدام رتبــه از جدول قرار 
می گیریم. اول خدا، دوم خدا و ســوم همت 

بازیکنان، راه موفقیت ما است.
او در ادامه درباره لغو ســفر بــه آلمان برای 
حضــور در کنگــره مربیــان فیفا بــه خاطر 
اردوی ترکیه هوادار گفت: کنگره ای از سوی 
فیفا برگزار شــد. ممنون از مدیران باشــگاه 
و میرشــاد ماجدی کــه ویــزا و حضورم در 
آلمان را پیگیــری کردند. همــه چیز آماده 
رفتنم اســت اما شــرایط تیم طوری اســت 
که رفتنم ســخت اســت و هر طور با خودم 
کلنجار می روم نمی توانم برای ۶ روز به آن جا 
بروم. همه بهترین های دنیــا به جز من آنجا 

هســتند. من در جریان دعوتم نبودم. آقای 
هاشــم خدادادی که مربی بدنساز است هم 
دعوت شده است. من نمی دانم چرا به آن جا 
دعوت شــده ام. آقای مرزبان هم آنجا حضور 
دارد. من یک روز می گویم می روم و یک روز 
می گویم، نمی روم. اگر بروم اردوی ترکیه لغو 
می شــود و به همین دلیل احتمالا نروم. باید 
ببینیم با باشگاه چطور برنامه ریزی می کنیم.

سرمربی فصل گذشــته نساجی که با حواشی 
زیادی از این تیم جدا شــد، دربــاره دلایل 
جدایی اش و شــایعاتی که دربــاره رختکن 
نســاجی به وجود آمد،  اظهار کرد: امیدوارم 
نســاجی قهرمان جام حذفی شود. خوشحالم 
در یک سال و نیمی که آن جا بودیم، بهترین 
نتیجه تاریخ نســاجی رقم خورد و مردم یک 
هفته در قائم شــهر جشــن گرفتند. در مورد 
اتفاقــات رختکن اگر بخواهــم صحبت کنم، 
باید بگویم کــه اتفاقــات و صحبت هایی در 
رختکــن رخ می دهد که در همــه جای دنیا 
رخ می دهد. من بعــد از بازی بــا آلومینیوم 
از باشــگاه توقع حمایت داشــتم. هیچ توقع 

دیگری نداشتم.
الهامی بیــان کرد: مــن خودم از نســاجی 
خداحافظی کردم و اخراج نشــدم. می گویند 
صدای من ضبط شــده بود. البتــه از طرف 
بازیکنان ایــن اتفاق نیفتاد. چــون با آبروی 
من بازی شــد، از مدیران نساجی نمی گذرم 
و آن ها را بــه خدا واگــذار می کنــم. برای 
نســاجی علی الخصــوص آقــای حدادیان، 
آقــای ســیف الله پور، بازیکنان و هــواداران 
باشــگاه آرزوی موفقیت می کنم. اما کســی 
که این کار را کرد و آن شــایعه را پخش کرد 

را نمی بخشــم. من یک ماه در خانه ماندم و 
پسرم هم از دانشــگاه انصراف داد. حقم نبود 
که اینطور با من رفتار شود. با این حال برای 

نساجی آرزوی موفقیت دارم.
او در پاســخ به این ســوال که چند جلسه از 
محرومیتش باقــی مانده اســت، گفت: من 
محرومیت ندارم و تبرئه شدم. وقتی از خودم 

دفاع کردم آن دو جلسه را بخشیدند.
سرمربی هوادار در پاسخ به این سوال که آیا 
باید مانند فصول گذشــته شاهد عصبانیت او 
در کنار زمین بود، توضیح داد: انســان رفته 
رفته باتجربه می شــود و امیدوارم دیگر این 
اتفاقات تکرار نشود. امیدوارم آستانه تحملم 
به حدی شــود که بتوانم اتفاقــات زمین را 
تحمل کنم. دیگر بحث خودم نیســت، بلکه 

بحث خانواده ام است.
الهامی در ادامه درباره قانون ســقف قرارداد 
اظهار کــرد: در این مــورد اعتقــادم بر این 
اســت که فوتبال جای رقابت است و هر که 
بیشــتر دارد، باید بتواند بیشــتر خرید کند 
اما فوتبال ما طوری اســت که همه از دولت 
ارتزاق می کنند. به نظرم اگــر بودجه ای که 
تعیین می کنند، براســاس بودجه عمل کنند 
درست اســت. ما الان منتظر این هستیم که 
نقل و انتقالات تیم های دیگر انجام شــود تا 
بازیکن بگیریم. ســقف قرارداد الان فایده ای 
ندارد و باید دو، ســه ماه زودتر اعلام می شد. 
در حال حاضر تیم های خصوصی توان رقابت 

با تیم های دولتی را ندارند.
او دربــاره وضعیــت تیم ملی و دو دســتگی 
بین بازیکنان گفت: صعود بــه جام جهانی و 
نتیجه خوب مربی خیلی خوب اســت اما در 

این شرایط، بی ثباتی فدراســیون به فوتبال 
ضربــه زده اســت. ای کاش زود تــر تکلیف 
ریاست فدراسیون مشــخص می شد و کاری 
که می خواســتند را انجــام می دادند. من از 
زمانی که در فوتبال بودم این شرایط را ندیده 
بودم. فدراسیون نه قدرت تصمیم گیری و نه 
قدرت اجرا دارد. بازیکنــان هیچ تیمی حق 
ندارند درباره مربی صحبــت کنند. بازیکنان 
تیم ملی در جایگاهی نیســتند کــه درباره 

سرمربی نظر دهند.
الهامی ادامه داد: نظر من این است که کسی 
که یک بــار امتحان پس داده و رفته اســت، 
بازگشــتش دیگر خوب نیست چون برگشت 
به عقب است. کی روش در فوتبال ما زحمت 
کشــیده اما او دیگر رفته است و نباید به فکر 
بازگشت او باشــیم. نتایج کی روش مشخص 
اســت و کســی منکر موفقیت او نیســت اما 
اسکوچیچ هم کمتر از او نتیجه نگرفته است. 
داریم همه چیز را روی سر اسکوچیچ خراب 
می کنیم چــون او یقه کســی را نمی گیرد و 

فقط دارد کار خود را انجام می دهد.
او با بیان این که احسان حاج صفی، کاپیتان 
تیم ملی تنهاست و ای کاش مسعود شجاعی 
هم کنار او بود، گفت: هیچوقت تیم ملی این 
حال و روز را نداشــت. ای کاش می گذاشتند 
بازیکنان قدیمی تر تیم ملــی صحبت کنند 
نه این که بازیکنــان جدید کــه حتی بازی 
ملی ندارند نظر دهنــد. بازیکن در هر تیمی 
در دنیا تصمیــم بگیرد، آن تیــم به هیچ جا 
نمی رسد و نمونه اش را در گذشته دیده ایم. 
باید به فدراســیون احترام بگذاریم تا ثبات 

برگردد.

الهامی:پسرمبهخاطرشایعهرختکننساجیازدانشگاهانصرافداد
به بهانه تمدید قرارداد ایوب والی با فولاد؛

وفادارترین بازیکن تاریخ فوتبال 
ایران کیست؟

در تاریخ فوتبال ایران بازیکنانی حضور داشته اند که در تمام دوران 
خود به یک باشگاه وفادار ماندند.

به گزارش ایسنا، ایوب والی، کاپیتان فولادی ها که در تمام دوران 
بازی خود تنها در جمع سرخ پوشــان خوزســتانی حضور داشته 
است قرارداد خود را تمدید کرد تا از او به عنوان یکی از وفادارترین 
بازیکنان تاریخ فوتبال ایران یاد شود. والی سال 1387 وارد باشگاه 
فولاد شد و مدت حضور این بازیکن در جمع فولادی ها به 14 سال 
رسیده است. او وفادارترین بازیکن ایرانی است که هنوز در مستطیل 

سبز به عنوان بازیکن فعالیت می کند.  
به بهانه تمدید قرارداد والی با تیمــش، بازیکنان دیگری را که در 
تاریخ دوران حضور خود فقط در یک باشگاه حضور داشتند بررسی 

خواهیم کرد:
در میان بازیکنان خارجی کارلس پویول، فرانچسکو توتی، پائولو 
مالدینی، رایان گیگــز، جیمی کرگر و پل اســکولز از وفادارترین 
بازیکنان شــاغل در فوتبال اروپا بودند. پائولو مالدینی، اســطوره 
باشــگاه میلان پس از پایان دوران بازی خود هم همچنان در این 

باشگاه فعالیت می کند.  
اما در میان بازیکنان ایرانی فرزاد حســین خانی در سال 137۶ در 
17 سالگی وارد باشگاه مس کرمان شــد و تا سال 1398 در جمع 
مسی ها فوتبال بازی کرد و هیچ وقت باشگاه خود را تغییر نداد. او 
رکورددار عنوان وفادارترین بازیکن تاریخ فوتبال ایران است که تنها 
در یک باشگاه فعالیت داشته است. حسین خانی پس از پایان دوران 
بازی خود به عنوان مربی در این باشگاه مشغول شد. حسین خانی 
به همراه مس کرمان توانست به لیگ برتر صعود کند و اکنون نیز 

سرمربی مس کرمان در لیگ برتر است.  
مجید بصیرت، کاپیتان سال های دور تیم سپاهان پس از حسین 
خانی بیشترین مدت زمان حضور در یک باشگاه را تجربه کرد. او از 
سال 13۶1 تا 1381 در سپاهان 200 بازی انجام داد. بصیرت اولین 
بازی خود را در رده بزرگسالان در سن 15 سالگی برای سپاهانی ها 
انجام داد. او در ابتدای سومین دوره لیگ برتر در لباس سپاهان از 
دنیای فوتبال خداحافظی کرد و پس از آن مدتی به عنوان دستیار و 

سرپرست در این باشگاه حضور داشت. 
ابراهیم صادقی، هافبک سابق سایپا از وفادارترین بازیکنان تاریخ 
لیگ برتر است. او از سال 1379 که وارد باشگاه سایپا شد به مدت 17 
سال در جمع نارنجی پوشان تهرانی حضور داشت. ابراهیم صادقی، 
سابقه پوشیدن پیراهن تیم ملی و قهرمانی در لیگ برتر به همراه 
سایپا را در کارنامه دارد. او در سال 2007 یکی از کاندیدهای بهترین 
بازیکن سال آســیا بود. صادقی پس از پایان دوران فوتبال خود در 
لیگ نوزدهم و بیستم سرمربی تیمش شد. او در میانه لیگ بیستم 

از سایپا جدا شد.
حســین بغلانی، مدافع صنعت نفت آبادان در تمام دوران خود و 
با وجود مشکلات بســیار زیاد این باشــگاه، در آبادان ماند و جزو 
وفادارترین بازیکنان ایرانی لقب گرفــت. او همچنان فوتبال بازی 
می کند و قدیمی ترین بازیکن آبادانی هاست. بغلانی از سال 1389 
تا امروز به مدت 12 سال در جمع طلایی پوشان حضور داشته است.
البته بازیکنانی مثل حســین پاپی، مجید ایوبی، محرم نویدکیا، 
اسماعیل فرهادی، محسن بیات، قاسم حدادی فر، ابراهیم کریمی و 
علیرضا رمضانی را می توان نامبرد که بیش از 10 سال در باشگاه های 
خود حضور داشتند و در میان بزرگان باشگاه های خود قرار دارند اما 

پس از حضور در باشگاه های دیگر در این لیست قرار ندارند.

نشست هماهنگی بازی های جام جهانی قطر با حضور وزیران امور 
خارجه، ورزش و جوانان، رییس کمیته ملی المپیک، سرپرســت 
فدراسیون فوتبال کشورمان، رئیس سازمان مناطق آزاد تجاری و 
دیگر مسئولان مرتبط با این رویداد در محل وزارت امور خارجه برگزار 
شد .  به گزارش ایسنا،در این نشست،حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه ضمن قدردانی از تلاشهای صورت گرفته توسط نهادهای 
دست اندرکار و با اشاره به مسئولیت معاون اول رئیس جمهور در 
ارتباط با برنامه حضور جمهوری اسلامی ایران در جام جهانی قطر، 
بر آمادگی وزارت امور خارجه جهت ادامه همکاری و تسهیل آماده 
سازی هرچه بهتر تیم ملی فوتبال کشورمان در مسابقات جام جهانی 
فوتبال قطر تاکید کرد. امیرعبداللهیان با اشاره به اینکه شعار » همه 
با هم برای موفقیت تیم ملی فوتبال جمهوری اسلامی ایران« بعنوان 
شعار اصلی این نشست و تمامی نهادهای ذیربط در امر آماده سازی 
تیم ملی فوتبال کشورمان می باشد، بر ضرورت انسجام و همدلی 
تمامی نهادهای مرتبط با حضور تیم ملی فوتبال کشورمان در قطر 
تاکید کرد.  سجادی، وزیر ورزش و جوانان نیز در این نشست ضمن 
تقدیر از تلاش های دستگاه دیپلماسی کشور در مسیر موفقیت تیم 
ملی فوتبال ، با ارائه آخرین اقدامات انجام شــده، بر ضرورت ادامه 
همکاری همه نهادهای اقتصادی، فرهنگی، استانداری ها و نهادهای 
انتظامی جهت تسهیل حضور ایرانیان عزیز در استودیوم های ورزشی 

قطر و تشویق تیم ملی کشورمان تاکید کرد.

رئیس سابق فدراسیون فوتبال می گوید این فدراسیون نماینده 
فوتبال است و باید با دولت صحبت کند، نه بازیکنان.

امیر عابدینی در گفت وگو با ایسنا، درباره حواشی روزهای اخیر 
تیم ملی فوتبال ایران اظهار کرد: گاهی اختلافات ســطحی 
است و می شود سریع آن را حل کرد اما گاهی شکاف در پیکره 
تیم ملی عمیق اســت که این زنگ خطری برای حضور ما در 
جام جهانی خواهد بود. دوستان ما فراموش کردند که ما یک 
آوردگاه بزرگ را در پیش داریم. در این آوردگاه هر کشــوری 
توفیق حضور ندارد. ما با تلاش بازیکان و زحمتی که متحمل 
شدند الان در آســتانه ورود به جام جهانی هستیم. چرا این را 
تخریب و خراب می کنند؟ وی ادامه داد: بضاعت سرپرســت 
تیم ملی کم است و اگر بضاعت کافی و مدیریت توانمند بود، 
نباید اجازه می داد کار به اینجا بکشد. نماینده بازیکنان و تیم 
ملی فدراسیون فوتبال است، نه بازیکن، نه نویسنده و نه هیچ 
کس دیگری نماینده تیم ملی نیســت. ما تشــکیلاتی به نام 
فدراسیون داریم که پاسخگو است. او افزود: اگر دولت محترم 
دوست دارد مطالبی را بشنود و حمایت کند باید از زبان آقای 
ماجدی بشنود، نه اینکه فرد دیگری برود و حرف بزند. اینکه 
بازیکنی احساس خطر کند و بر علیه سرمربی تیم قیام کند، 
معنا و مفهوم دارد. دوستان ما باید این موضوع را جمع کند و 
آقای ماجدی باید با دلسوزان فوتبال و احتمالا آقای مخبر به 
نمایندگی دولت صحبت کند. آقای مخبر هم باید بداند وزارت 
ورزش نمی تواند دراین کار تخصصی دخالت کند. وزارت ورزش 
در کار عمومی ورزش می تواند دخالت کند و فدراسیون ها کار 
تکنیکالی و تخصصی تیم را دنبال می کنند. تعجب می کنم چرا 
آقای ماجدی این موضوع را جمع نمی کند. او باید به رسانه ها 

قاطع بگویید که آقای اسکوچیچ سرمربی تیم ملی است.

در نشست هماهنگی بازی های 
جام جهانی قطر چه گذشت ؟

امیر عابدینی مطرح کرد؛
آقایان تجربیات تلخ دوره 

کی روش را فراموش کرده اند
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پارچه ای از پشم، گاو آهن - شركت 
به   - گیاه  مهر   - فرانسه2  نفتی 
جسم معنا می دهد، جسم نیست3 
شیر،  غرش   - زرتشتی  پیشوای   -
شمارش  واحد   - آفریقا  در  کشوری 
دروغ   - سنگین4  چكش   - کاغذ 
سیگار  به  سیگاری،  نفس   - تركی 
 - سرایان  خواجه  لقب   - زنند  می 
رخام    - شهر مذهبی، شهر سوهان5 

و  شالوده   - مالديو6  کشور  لقب   -
بنیاد، پایه و مبنا، سنگ آسیاب،حرف 
توجه   - ها  نازی  حرف  هیتلری، 
كردن همراه با لطف و مهربانی، توجه 
كردن - ستم، گونه7 - كافی، كافی 
از   - وارونه  به   - بزه  - گناه،  است 
فقیر  تهیدست،   - فارسی8  الفبای 
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آخرین   - وارونه  چو   - ایرانی10 
نازی، دستیار هیتلر، معاون هیتلر - 
از مزه  کاشف دوربینهای زیرآب11 - 
تهران،  معروف  میدان  رهایی،   - ها 
خلاصی - محاسن صورت، جراحت، 
زخم12 - كاخی در تخت جمشید - 
اثری از فرانسواز ساگان13 - آزمندی 
آغاز   - چاكران  كسان،   - دختر   -
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عمودی
لبنان  پایتخت   - خوش  بوی   -  1
دستگاه  اجزای  از  تنفسی،  لوله   -
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سعد سلمان2 - از جلوه های طبیعی 
آنجا  به  را  چوپان گله   - دماوند  شهر 
ابریشم   - پرسشی  كلمه  برد،  می 
و  ها - دست  ویتنامی  عید  خام3 - 
پایی كه بی حركت باشند - اثر چربی 
 - وسیله  آلت،   - تیفوس4  عامل   -
گونه   - تر5  برانگيزنده   - وسیع  راه 
ای طلاق، آشكار و واضح - رقیق تر، 
شفافتر - حیوان حرام گوشت، خوک 
- تكرار یك حرف6 - زنده - پایتخت 
 - سفر7  خوراك  توشه،   - سریلانکا 
قهرمان   - سیخول  تیغی،  جوجه 
در  كشوری   ،2004 سال  المپیك 
جهانی  جام  میزبان  جنوبی،  آمریكای 
خلافت  مركز   - پهلوان   -  19788
عامیانه،  برادر   - علی)ع(  حضرت 

خدمتكار پیر - درخت زبان گنجشك9 
زبان عربی، درخت عرب  - درخت در 
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 - كردن  باطل   - گوسفند11  موی   -

اشكانی  دوره  به  منسوب  داستانی 
اسعدگرگانی12  فخرالدین  تالیف 
طرف  ها،  پرچانه  زدني  گویی،  پر   -
 - - گرما13  دریا  الهه   - درختان   -
وسیله بازی - وسنی، نسبت دو زن با 

یک شوهر - شخص بزرگ و ممتاز14 
كوچك  و  خوار  شمردن،  حقیر   -
ماله   - نیرومند   و  پهلوان   - شمردن 
برزگران، دانه حنظل15 - مقابل کیفی 

آرد كننده دندان   - پیمان   -
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خبرخبر

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی گفت:اگر خودروسازان قیمت ها 
را افزایش دهند جنبه سوداگری دارد و به نفع 
واسطه ها است، چرا که مصرف کننده دیگر توان 

پرداخت این هزینه را ندارد.
بهزاد رحیمی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص 
درخواست خودروسازان برای افزایش قیمت 
محصولاتشــان، بیان کرد: با توجه به بررسی 
صورت های مالی و عملکرد خودروسازان، زیان 
ده بودن آنها محرز است، اما قطعا این موضوع از 
طریق افزایش قیمت جبران نمی شود و بازار 
و مردم دیگر کشش قیمت های بیشتر از این 

را ندارند.
وی با اشاره به اینکه اگر افزایش قیمتی هم باشد 
فقط جنبه سوداگری دارد و به نفع واسطه ها 
است، چرا که مصرف کننده دیگر توان پرداخت 
این هزینه را ندارد، عنوان کرد: خودروســازان 
باید هزینه های خودشــان را مدیریت کنند و 
قیمت تمام شده شان را پایین بیاورند و الّا از این 
طریق نه مجلس و نه افکار عمومی پذیرای این 

افزایش نیست.
این عضو کمیسیون صنایع و معادن با بیان اینکه 
در زیان ده بودن خودروســازان شکی نیست، 
تاکید کرد: قرار نیست خودروسازان با همان 
روال خودشان مسیر را ادامه دهند و بعد افزایش 

و زیانشان را از جیب مردم تامین کنند.
رحیمی در پاسخ به این سوال که خودروسازان 
در رابطه با ارتقای کیفیت محصولات شــان 
معتقدند که ابتدا قیمت ها و تولیداتشــان را 
افزایــش دهند بعــد به بحــث کیفیت می 
پردازند، گفت: این شرط و چرخه مردود است. 
خودروسازان در هر شرایط قیمتی باید به فکر 
کاهش قیمت، مدیریت هزینه هــا و افزایش 
کیفیت محصولات شان باشــند. البته تا حالا 
نیز کیفیت رضایت بخشی نداشته اند هر چند 
خودشان برنامه ای برای خارج کردن خودروهای 
بی کیفیت و یا فاقد کسب استانداردها داشتند. 
وی با تاکید بر اینکه کیفیت شرط اصلی است 
و ارتباطی با موضوع افزایش قیمت ندارد، گفت: 
این یک شرط باطل اســت که توجیهی ندارد 
و مجلس نیز از این سیاســت و صحبتی که 
خودروسازان می کنند به هیچ عنوان حمایت 

نمی کند.

بررسی راه کارهای کاهش 
تورم در برنامه هفتم 

توسعه در جلسه مجمع 
تشخیص مصلحت نظام

مجمع تشخیص مصلحت نظام در جلسه ای 
فوق العاده که به ریاست آیت الله آملی لاریجانی 
و با حضور روسای سه قوه، رئیس سازمان برنامه 
و بودجه و معاون بانک مرکزی و رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس و دبیر و اعضای مجمع 
برگزار شد، به بحث و بررسی پیرامون بررسی 
سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه کشور 
پرداخت. به گزارش ایســنا، اعضای مجمع با 
بررسی پیشنهاد کمیسیون مشترک تدوین 
سیاســت های کلی برنامه هفتم توسعه، در 
موضوع »ایجاد ثبات در سطح عمومی قیمت 
ها و نرخ ارز و کاهش نرخ تورم به میزان  7 واحد 
درصد در هر سال از برنامه هفتم توسعه و تک 
رقمی نمودن آن تا پایان برنامه« به جمع بندی 
رسیدند. اعضای مجمع همچنین مقرر کردند: 
»کنترل و مدیریت نقدینگی و ایجاد تناسب در 
نرخ رشد نقدینگی و رشد ناخالص داخلی به 
گونه ای که در هر سال حداقل 20درصد از نرخ 

رشد نقدینگی کاسته شود.«
 در موضــوع نقدینگــی و اعتبــارات بانکی، 
اعضای مجمع تصویب کردند که »جهت دهی 
به نقدینگــی و هدایــت اعتبــارات بانکی 
بــه فعالیت هــای مولــد و جذابیت زدایی از 
فعالیت های غیر مولد با اصلاح نظامات پولی، 

بانکی و مالی و تجاری« صورت پذیرد.
در این جلسه آیت الله سیدابراهیم رئیسی، با 
اشــاره به اهتمام دولت به کنترل نقدینگی و 
اهمیت هماهنگی میان سیاست های کلی و 
برنامه های تحولی در دولــت گفت: توجه به 
سیاست های دولت، آهنگ حرکت در کشور را 

هماهنگ تر می کند.

یک کارشناس مسائل بین الملل معتقد است: 
مذاکرات احیای برجام به واسطه مقاومت ثابت 
ایران و آمریکا، مقاومت "وابسته" اروپا و "متغیر" 
مسکو و پکن به فرجام نهایی نزدیک نمی شود 
یا اگر نزدیک شود فرجام پیدا نمی کند؛ تا وقتی 
این وضعیت برقرار است در روند مذاکرات 
تغییری حاصل نخواهد شد. مهدی مطهرنیا 
در گفت وگو با ایسنا گفت: در میان کشورهای 
جهان که رویکرد و سیاست رئالیستی و 
پراگماتیستی دارند مذاکره یک هدف برای 
رسیدن به اهداف است، مگر اینکه کاملا راه های 
استفاده از مذاکره به عنوان یک ابزار کم هزینه 
بسته شود و مذاکره به اختلال در دستیابی به 
اصول و اهداف منجر شود، از آن جهت است 

که آمریکا میانجی ها یا مذاکره مستقیم و 
غیرمستقیم با ایران را همواره پذیرفته است. 
وی گفت: اساسا در عرصه سیاست حرفه ای 
و نزد سیاستمداران انجام مذاکره یک رسالت 
تعریف شده سیاسی است اما زمانی که سخن از 
پایان مذاکره گفته می شود نشان دهنده ورود 
به فاز دیگری در عرصه ارتباط میان دو کشور 
یا دو جبهه در مقابل هم است. آمریکایی ها 
بر این باورند که ایران از مذاکره برای خرید 
زمان استفاده می کند، ایران هم معتقد است 
که آمریکا تضمین لازم برای ماندن در برجام 
را نمی دهد. معتقدم ایران و آمریکا در این 
شرایط در بحث هسته ای به یک مقاومت ثابت 
رسیده اند که در صورت ادامه این وضعیت 

نمی توان انتظار شکست یا گشایشی در روند 
داشت. وی ادامه داد: آمریکا برجام را موسع 
می خواند و خواستار تن دادن تهران به حل و 
فصل همه پرونده هایی  است که به نوعی ایران 
در آنها دخالت و نفوذ دارد در حالی که ایران 
برجام را به بحث هسته ای محدود می داند و 
خواهان برداشته شدن همه تحریم ها علیه ایران 
حتی تحریم های حقوق بشری و تروریستی 
است. این کارشناس مسائل بین الملل با اشاره 
به مذاکره نکردن ایران و آمریکا به طور مستقیم 
در بحث برجام خاطرنشان کرد: تحت تاثیر 
این وضعیت، بنگاه های معاملات یا همان 
میانجی گرها فعال شده اند که خود به خود 

هزینه های توافق را افزایش می دهد. 

یک کارشناس مسائل بین الملل تشریح کرد

چرااروپانمیخواهدبرجامبیفرجامباشد؟

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: در سال 
جدید به جز یک مرحله که منشاء گرد و غبار کانون های داخلی بود سایر 
موارد عمدتا از کانون های خارجی کشور ما را تحت تاثیر قرار داد، بنابراین 
لازم است که مقابله با این پدیده از مسیر دیپلماسی منطقه ای از سوی 
وزارت خارجه دنبال شود. مجتبی یوسفی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
راهکارهای مقابله با پدیده ریزگردها در سطح کشور و به ویژه استان 
خوزستان، بیان کرد: برای مقابله با پدیده ریزگردها در دو بخش امکان 
تصمیم گیری و اقدام وجود دارد؛ یکی کنترل کانون های ریزگرد در داخل 
کشور است. در استان خوزستان 8 کانون ریزگرد در طول یک دهه گذشته 
به وجود آمده است در برخی از استان های غربی کشور نیز شاهد تشدید این 
کانون های ریزگرد هستیم. دلیل اصلی آن نیز به سوءمدیریت در تخصیص 
منابع آبی و سیاست های غلط در حوزه منابع آبی در سطح کشور باز می 
گردد. نماینده اهواز گفت: برداشت های غیر ضروری و غیر کارشناسی 
آب از سرشاخه ها از دیگر عواملی است که سبب شده تا استان هایی مانند 
خوزستان یا سایر استان های غربی که در تاریخ زیست بشریت سرشار از 
جلگه بوده به کانون ریزگرد تبدیل شود. وی در ادامه اظهار کرد: از سوی 
دیگر از سال 97 تا سال 1400 در طول دولت گذشته حدود 2 هزار و 700 
میلیارد تومان از صندوق توسعه ملی برای مقابله با پدیده ریزگردها برداشت 
شده است تا برای اصلاح کانون های ریزگرد هزینه شود اما امروز نتیجه 
ای دربرنداشته است که مسئولان باید به مردم پاسخگو باشند چرا اکنون 
وضعیت اینگونه است؟ این عضو کمیسیون عمران گفت: در بخش دوم ما 
با کانون های ریزگرد در خارج از کشور مواجه هستیم، در سال جدید به جز 
یک مرحله که منشاء گرد و غبار کانون های داخلی بود، سایر موارد عمدتا 
از کانون های خارجی کشور ما را تحت تاثیر قرار داد. علت این موضوع نیز 
به سیاست های زیاده خواهانه و غیر انسانی برخی از کشورهای منطقه باز 
می گردد. نماینده اهواز گفت: احداث سدهای متعدد باعث برهم ریختن 
اکوسیستم شده است اتفاقی که در داخل کشور به دنبال سیاست های غلط 
آبی و بخشی نگری رقم خورده است، اکنون در سطح منطقه نیز در حال 
تکرار است، ساخت سدهای بزرگ غیر کارشناسی در ترکیه اکوسیستم 

منطقه را برهم زده است.
اقدامـات زیاده خواهانـه کشـورهای منطقـه 2۱ درصـد 

بیابان زایـی را افزایـش داده اسـت
یوسفی با بیان اینکه این اقدامات غیر کارشناسی سبب شده تا 21 درصد 
بیابان زایی افزایش پیدا کند، عنوان کرد: دیپلماسی فعال منطقه ای در 
این حوزه باید از سوی وزارت امور خارجه دنبال شود. وی گفت: از تلاش 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان محیط زیست در طول ۶ ماه گذشته 
قدردانی می کنیم. جلساتی در سطح معاونین وزرا برگزار شده و پیشنهاد ما 
این بود که کشورهای منطقه را در سطح سفرا و وزرا دعوت کنیم تا بتوانیم 
برنامه ریزی برای مقابله با پدیده ریزگردها داشته باشیم. اگر پدیده ریزگردها 
از وضع موجود فراتر رود صرفا یک کشور یا دو کشور ضرر نخواهند کرد بلکه 
کل اکوسیستم منطقه تحت تاثیر قرار خواهد گرفت که به راحتی نیز قابل 

جبران نخواهد بود.

یوسفی: مقابله با ریزگردها باید
 از مسیر دیپلماسی فعال منطقه ای 

دنبال شود

رحیمی: مصرف کننده 
دیگر توان پرداخت افزایش 

قیمت خودرو را ندارد خطیـب نمـاز جمعـه تهـران تاکیـد کـرد: از نظر 
مـا هـم دزدی و اختـلاس گناه بـه شـمار می رود 
و هـم بی حجابـی گنـاه اسـت. اتفاقـا بسـیاری از 
بی حجاب هـا زن هـا و بچه هـای همـان دزدهـا 

. هسـتند
به گـزارش ایسـنا، آیـت الله سـیداحمد خاتمی در 
خطبـه اول نمـاز جمعـه این هفتـه تهـران ضمن 
دعـوت مومنـان بـه تقـوای الهی بیـان کـرد: امام 
علـی )ع( بـه فرزنـدش امـام حسـن )ع(فرمودند 
کـه محبـوب تریـن چیـزی کـه از میـان وصایای 
من بـر می گزینی تقـوای الهی اسـت. در دهه اول 
مـاه ذیحجه سـفارش زیادی بـه یاد خداوند شـده 
اسـت، روز عرفه که فردا اسـت، روز دعـا و نیایش 
اسـت، فـردا بعـد از ظهـر عجیبی اسـت و بعـد از 
مـاه رمضـان، لحظـات زیـادی را به عظمـت عصر 

روز عرفـه نداریم.
امـام جمعـه موقـت تهـران در ادامـه گفـت: فردا 
بعـد از ظهر ایـن زمزمه را تکـرار خواهیـم کرد که 
"مـا هیچ هسـتیم و هر چـه هسـت از ذات مقدس 
ربوبـی اسـت". در مناجـات شـعبانیه داریـم کـه 
خدایـا بـه مـن عنایت کـن کـه فقـط تـو را ببینم 
و دل از هـر چیـز غیـر تـو هسـت ببـرم، در ایـن 
بحـث دو نکتـه مطـرح اسـت یکـی امیـد بـه خدا 
و دیگـری کمـال امیـد بـه خداونـد. امید بـه خدا 
یعنـی دل بریـدن از دیگـران و تنها دل بسـتن به 
خداوند. امـام صـادق می فرماینـد که ایـن نعمت 
اسـت و بالاتـر از این نیسـت که انسـان بـه قلبش 
مراجعـه کـرده و بـا تمـام وجـود فقط امیـدش به 

خداونـد باشـد.
خطیـب جمعـه تهـران ادامـه داد: نکتـه سـوم 
ایـن اسـت کـه در بیـش از 10 آیـه قـرآن و ده ها 
روایت سـخن از حجاب اسـت، کسـی نمـی تواند 
قـرآن را قبـول داشـته باشـد امـا حجـاب را قبول 
نداشـته باشـد. از مراجـع عظـام تقلید پرسـیدند 
کـه آیـا حجـاب از ضروریـات دیـن اسـت و حکم 
بـی اعتنایـی بـه آن چیسـت؟ اکثـر مراجـع در 
پاسـخ گفتند کـه حجـاب از ضروریات دین اسـت 
و رهبـری نیـز تاکیـد داشـتند کـه اصـل حجـاب 
ضـرورت دیـن اسـت و بـی اعتنایـی بـه اصـل 

حجـاب و عـدم رعایـت آن معصیـت  اسـت.
وی بـا بیـان اینکه منـش بانـوان ایرانـی حجاب و 
پوشـش بوده اسـت، گفت: تاریـخ بـی حجابی در 
ایـن کشـور بـه دو نفـر بـاز می گـردد؛ اولیـن فرد 
قـرۀ العیـن بهایی بـوده کـه در سـال 12۶3 با بی 
حجابـی مـردم را بـه بهائیـت دعـوت می کـرد و 

دومین فـرد رضاخان قلـدر بود کـه در 12 خرداد 
1313 او را بـه ترکیـه بردنـد و 10  روز بـه او یـاد 
دادند چطور دین سـتیز باشـد و اولیـن چیزی که 
یـادش دادنـد ایـن بـود کـه بـرای پیشـرفت باید 
حجـاب برداشـته شـود، آن هـم بـه عنـوان نوکر 
و بـرده پذیرفـت و آمـد و عمـل کـرد کـه نتیجـه 
آن فاجعـه مسـجد گوهرشـاد شـد. امـا تاریخچه 
حجـاب، قـرآن و فاطمـه اسـت. حـرف مـن بـه 
بی حجاب هـا ایـن اسـت کـه کـدام تاریـخ را مـی 
پسـندید؟، آیـا تاریخچـه قـرۀ العیـن بهایـی یـا 
رضاخان بی دیـن را می خواهیـد یا تاریـخ قرآن و 
فاطمـه را؟ فلذا مسـئله حجاب یک مسـئله فرعی 
نیسـت، بلکـه یـک مسـئله اساسـی در جهـان به 

شـمار مـی رود.
امام جمعـه موقـت تهران گفـت: نکته بعـدی این 
اسـت که شـورای عالی انقـلاب فرهنگی در سـال 
1384 مصوبـه خوبـی در زمینـه حجـاب داشـت 
که بیـش از 300 ماده داشـته و برای 32 دسـتگاه 
تکلیـف تعیین کـرده اسـت. رئیس جمهـور  اخیرا 
این مصوبه را ابلاغ کـرده و امیدواریـم اجرای این 
مصوبه تاثیـر خوبی در گسـترش حجـاب بگذارد.
خطیـب جمعـه تهـران گفـت: مبـارزه بـا منکـر 
بی حجابـی بایـد کامـلا قانونمنـد باشـد. مقابلـه 
با بی حجابـی بـه صـورت خودسـرانه و غیرقانونی 
خـودش یـک منکـر اسـت. اقدامـات خودسـرانه 
بـرای مقابلـه بـا بی حجابی هـم خلاف شـرع بوده 
و هـم صددرصـد ضـد حجـاب اسـت. چـه بسـا 
دامن زننـدگان بـه بی حجابی خودشـان دسـت به 
صحنه سـازی بزننـد. متدینین باید مراقب باشـند 
که در ایـن دام نیفتند. هـر وقت سـخن از حجاب 
بوده یک اقدام نادرسـت و خودسـرانه سـبب شده 
تـا تدابیـر شایسـته بـرای مقابلـه بـا بی حجابـی 
کنـار رود، کار خودسـرانه در نظـام جمهـوری 

اسـلامی ممنـوع اسـت.
خاتمـی در ادامـه گفـت: حجـاب قانـون اسـت و 
قانـون را اجبـار نامیدن مغلطـه به شـمار می رود، 
در همـه جـای دنیا بـه قانـون احتـرام می گذارند. 
بـا پسـوند اجبـار نبایـد حجـاب را خـراب کـرد، 
نفـس واژه حجـاب اجباری غلـط و بـرای تخریب 
حجاب اسـت. قانـون به عنـوان یک حکم شـرعی 
باید رعایـت شـود. در گناه بـی حجابی سـه گروه 
گناهـکار هسـتند اول کسـانی کـه بی حجابـی 
می کننـد، در هـر کجـای کشـور بی حجابـی بـه 
منزله ضربـه زدن به امنیـت روانی جامعه اسـت و  
خیانت بـه مـردم بـه شـمار مـی رود. دوم افرادی 

کـه بسـتر ایـن گنـاه را فراهـم می کننـد و سـوم 
آنهایـی کـه بـه بـی حجابـی تشـویق می کننـد. 
کسـی کـه بی حجـاب را تشـویق کنـد در گنـاه 

بی حجـاب سـهیم اسـت.
وی ادامـه داد: نکتـه بعدی این اسـت کـه روز 18 
تیر سـالروز توطئـه کودتـای آمریکایـی در پایگاه 
هوایـی شـهید محمـد نـوژه اسـت کـه بـا لطـف 
و عنایـت خداونـد یـک ربـع مانـده بـه اسـتارت 
کودتـا، عوامـل کودتا دسـتگیر شـدند ایـن لطف 
خداوند اسـت کـه همـراه انقـلاب بـوده و خواهد 
بـود اگر ما شـرط بندگـی را بجـا بیاوریـم خداوند 
همـان خـدای 1359 اسـت کـه کودتـا را خنثـی 

سـاخت.
امـام جمعـه موقـت تهـران در ادامـه بـا تاکیـد 
بـر اینکـه تهمـت زدن گنـاه بزرگـی اسـت، بیان 
کـرد: در روایـات متعـددی در کتب شـیعه و اهل 
سـنت تاکید شـده کـه تهمـت زدن به یـک مومن 
یمـان می شـود. آن  منجـر بـه ساییده شـدن ا
چنان کـه نمـک در آب حـل می شـود ایمـان نیز 
از بیـن مـی رود. همانطور کـه تهمـت زدن به یک 
مومن گناه اسـت تهمـت زدن بـه یک نظـام گناه 
بزرگتـری بـه شـمار مـی رود. اگر بـه یـک فردی 
خائـن می گوییم بایـد آن را اثبـات کنیـم، در غیر 

ایـن صـورت بایـد در محکمـه پاسـخگو باشـیم. 
اینکـه دهن خـود را بـاز می کننـد و به یـک گروه 
خدمت گـزار که شـبانه روز خـود را بـرای خدمت 
مردم گذاشـتند تهمـت می زنند که منافع کشـور 
را بـه منافـع فلان کشـور می فروشـند هـم تهمت 
بزرگـی اسـت و هـم خیانـت اسـت. مـا بـا انتقـاد 
مشـکلی نداریـم امـا تهمـت زدن بـه مسـئولان 
نظـام اسـلامی جـرم اسـت و مدعی العمـوم بایـد 
موضـوع را پیگیـری کننـد الحمـدلله در جاهایـی 
که مدعی العموم وارد شـده اسـت عملکـرد خوبی 
داشـته اسـت مـا نمـی گوییـم دهـان را ببندیـد 

بلکـه می گوییـم تهمـت نزنیـد.
خاتمی در پایان بـا تبریک فرارسـیدن عید قربان 
تصریـح کـرد: عیـد قربـان عیـد امتحـان بـزرگ 
ابراهیـم خلیـل اسـت، قربانی کـردن در ایـن روز 
اسـتحباب زیادی دارد. می تـوان بـا قربانی کردن 
در ایـن ایام، گوشـت خانـواده فقـرا را تامین کرد. 
19 تیـر ماه کـه مصـادف بـا روز عید قربان اسـت 
آغاز دهـه ولایـت و امامـت نیز مـی باشـد، باید از 
این فرصـت اسـتفاده کنیم تا ایـن مفهـوم بلند را 
معنـا کنیـم. امامـت و ولایـت هـم از اصـول دین 

اسـت و هم در راس فـروع دین قـرار دارد.

خاتمی:هماختلاسگناهاستهمبیحجابی
سنا

  ای
س:

عک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملک

منطقهدوکرمان

آگهیمزایده
اتومبیلپروندهکلاسه۱4۰۰۰۱833

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

قانون  نامه  آئين  قانون و ماده 13  آگهي موضوع ماده 3 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 

سند رسمی
برابر راي شماره 140160319078001264مورخه 1401/02/19 
ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 
حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض 
حسين  فرزند  خيرآبادي  مرادزاده  اکرم  خانم  متقاضي 
بشماره شناسنامه 42 صادره ازکرمان در ششدانگ يك باب 
از3968  فرعي  پلاك16834  مساحت61مترمربع  به  خانه 
از 3968  فرعي  از پلاك 89  و مجزي شده  مفروز  اصلي 

اصلي  واقع در بخش 2کرمان آدرس کرمان خیابان شهیدان 
مغفوری 27پشت مسجد جامع کوچه یاس سمت راست 
خريداري از مالك رسمي آقاي محمد مهدی زاده فرسنگی 
محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول ۱4۰۱/۰4/۰5
تاريخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰4/2۰
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد 
و املاک منطقه 2کرمان.
شناسه آگهی: ۱338769

آبادي  علي  مسعود  آقای  اینکه  به  نظر 
بدهکار پرونده فوق نسبت به پرداخت بدهی خود در 
به درخواست  بنا  و  ننموده  اقدام  تعیین شده  مهلت 
وکیل خانم مريم علي آبادي یک دستگاه خودرو پژو 
پارس به مالکیت آقای مسعود علي آبادي در پارکینگ 
عقاب واقع در الله آباد جهت وصول طلب مهریه مزایده 
طبق گزارش کارشناس  آن  مشخصات  می گردد که 
شرح  بدین   1401/03/05 مورخ  دادگستری  رسمی 

می باشد:
انتظامی:  شماره  پارس-به  پژو  خودرو  دستگاه  یک 
نوک  بژ  رنگ:  ایران 45-مدل: 1387-  ل 84   195
شماره  12487242793و  موتور  شماره  مدادی-به 

E808762 شاسی
 در بازديد بعمل آمده در پارکینگ خودرو مربوطه گلگیر 
جلو سمت راست و چپ خوردگی جزئی دارد- درب 

جلو سمت چپ ضربه جزئی دارد-درب های جلو و 
عقب ضربه جزئی دارد- لاستیک ها در حد 40 درصد 
در سلامت هستند- دارای بیمه نامه شخص ثالث تا 
اسفند سال جاری می باشد- قریب به دو ماه است که 

خودرو در پارکینگ متوقف است.
 باتوجه به وضعيت مطلوب خودرو در بازار امروز مبلغ 
1/400/000/000 ريال معادل يکصد و چهل ميليون تومان 

ارزیابی مي گردد.
مورخ  یکشنبه  روز  ظهر   12 الی   9 ساعت  از  مزایده 
1401/05/02 در اداره كل ثبت اسناد و املاك كرمان واقع 
در ضلع شمالی پارک نشاط طبقه دوم سالن اجتماعات 
شهید نصر از طریق مزایده بفروش می رسد و مزایده 
از مبلغ پایه کارشناسی به مبلغ یک میلیارد و چهارصد 
میلیون ریال که قطعی گردیده شروع و بالاترین مبلغ 
پیشنهادی با پرداخت ده درصد فروخته خواهد شد. 

خریدار مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب ثبت تودیع 
نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش 
را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد و 
مزایده ابطال و تجدید میگردد. بدهی های مالیاتی و 
عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه 
رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد بعهده برنده 
مزایده است. ضمن آنکه پس از انجام مزایده در صورت 
وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از 
محل مازاد به برنده مزایده مسترد میگردد. طالبین می 
توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر در ساعات اداری به 

اداره ثبت اسناد مراجعه نمایند.

تاریخ انتشار: دوشنبه ۱4۰۱/۰4/2۰
علیرضا محمدی کیا
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی کرمان
شناسه آگهی: ۱348۰64

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی 
مساحت  به  اصلی   -2 از  فرعی   10528 پلاک  آن  در 
334.2متر مربع واقع در حيدر اباد شهر کهنوج قطعه یک، 
بخش 46 کرمان مورد تقاضای آقای محمد مشرفی نژاد فرزند کیوان 
به شماره ملی 3391642130 نیاز به تحدید حدود اختصاصی دارد. لذا 
حسب درخواست کتبی مالک مورخ 1401/04/14 آگهی تحدید حدود 
اختصاصی پلاک فوق منتشر و عمليات تحدیدی آن از ساعت 8 صبح 
روز پنج شنبه مورخه 1401٫05٫13 در محل شروع به عمل خواهد آمد. 
لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر 
در این اگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود و 
حقوق ارتفاقی أن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحديدى لغایت 30 روز واخواهی خود را به اداره ثبت و اسناد 
املاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود. در غیر این 

صورت پس از انقضای مهلت مذکور هر گونه ادعایی مسموع نیست.
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد 
شهرستان  کهنوج.م الف :568

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه خانم ستاره سعید فرزند علی اصغر به شماره 
شناسنامه 5 و شماره ملی 3179578084 صادره از بردسیر 
مالک ششدانگ یک قطعه زمین دارای پلاک 1955فرعی از 
2-اصلی واقع در شهر کهنوج شهرک آزادگان قطعه یک بخش 46 کرمان 
که سند مالکیت به شماره چاپی 252048سری ب سال 98 با شماره دفتر 

الکترونیکی 139920319002001308،
صادر و تسلیم گردیده ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی تصدیق 
و  شده  مفقود  فوق  پلاک  مالکیت  سند  نموده که  اعلام  شده  امضاء 
درخواست سند المثنی نموده است ، لذا باستناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت اگهی  میشود تا چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر با وجود سند مالکیت 
نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت 
شهرستان کهنوج مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله تسلیم نماید و الا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند 
مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید. علی رحمانی خالص .رئیس اداره ثبت 

اسناد شهرستان کهنوج .از طرف هوشنگ سالاری .م الف :548

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای ایمان تاجیک  فرزند محمد  به شماره 
شناسنامه 144 و شماره ملی 3161292790 صادره از کهنوج 
مالک ششدانگ  مغازه دارای پلاک 1401فرعی از 157-اصلی 
واقع در شهر فاریاب گروه 3 قطعه یک بخش 46 کرمان که سند مالکیت 
به شماره چاپی 349203سری ج سال 97 با شماره دفتر الکترونیکی 

،139820319002002825
صادر و تسلیم گردیده ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی تصدیق 
و  شده  مفقود  فوق  پلاک  مالکیت  سند  نموده که  اعلام  شده  امضاء 
درخواست سند المثنی نموده است ، لذا باستناد تبصره یک اصلاحی 
ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت اگهی  میشود تا چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر با وجود سند مالکیت 
نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت 
شهرستان کهنوج مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله تسلیم نماید و الا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند 
مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید. علی رحمانی خالص .رئیس اداره ثبت 

اسناد شهرستان کهنوج .از طرف هوشنگ سالاری .م الف :569

آگهی مزایده اموال غیر منقول )استاد رهنی(
آگهی مزایده اموال غیر منقول

مورخ   20265 شماره  رهنی  سند  بموجب 
جیرفت  شهر   108 شماره  رسمی  اسناد  1391/11/28دفترخانه 
موضوع پرونده اجرائی کلاسه 9400036له: بانک اقتصاد نوین 
شعبه جیرفت عليه : آقای امیر رضاخانی نژاد فرزند حسن به 

شماره شناسنامه 59 بعنوان وام گیرنده  و 
ملی   شماره  به  حسن  فرزند  نژاد  رضاخانی  ایمان   -1

3020008794
2- اکرم رضاخانی نژاد فرزند حسن به شماره شناسنامه 13 
شماره  به  الله  حبیب  فرزند  نژاد  محمدرضایی  ناز  پری   -3

 200 شناسنامه 
 4- محمد رضاخانی نژاد فرزند حسن به شماره شناسنامه 156 
ملی  شماره  به  حسن  فرزند  نژاد  رضاخانی  اقدس   -5

3031783018
6-  محمد علی رضاخانی نژاد فرزند حسن به شماره ملی 3020192773

7- زینب رضاخانی نژاد فرزند جان الله به شماره شناسنامه 52 
ملی  به شماره  فرزند حسن  نژاد  رضاخانی  جواد  محمد   -  8

 3020254310
به  نسبت  مدیون  اینکه  به  نظر  تشکیل  راهنین  بعنوان 
پرداخت بدهی خود اقدام ننموده است در اجرای ماده واحده 
 1386 مصوب  ثبت  قانون  اصلاحی   34 ماده  اصلاح  قانون 
الاجرا  لازم  رسمی  اسناد  مفاد  اجرای  نامه  آئین  مقررات  و 
قانون ثبت اسناد و املاک کشور بنا به درخواست بستانکار از 
مورد وثیقه ارزیابی لازم توسط کارشناس رسمی دادگستری 
ادامه  تقاضای  بستانکار  ارزیابی  قطعیت  از  پس  و  انجام 
عملیات اجرایی نسبت به مورد وثيقه ششدانگ یکباب خانه 
 45 بخش  در  واقع  اصلی   705 از  فرعی  ثبتی1119  پلاک 
412 متر مربع به آدرس:  کرمان به مساحت ششدانگ 50/ 
مینماید  را  شرقی  تیر  هفت  چهارراه کلینیک کوچه  جیرفت 
دفتر   129 6899صفحه  شماره  ثبت  ذیل  فوق که  ملک  لذا 
مالکیت  سند  و   ثبت  نژاد  رضاخانی  حسن  بنام  محلی   46
آن نیز صادر وتسليم گردیده است به مزایده گذاشته میشود 

13/50متر  بطول  به شرح ذیل میباشد :شمالا"  اربعه  حدود 
بطول  جنوبا"  ملنتی  بلوار  به  متر   30 بطول  شرقا  کوچه  به 
چهارده متر به پلاک 1122 فرعی از 705 اصلی غربا " بطول 
نظریه  برابر  اصلی که   705 از  فرعی   1118 پلاک  به  متر   30
رسمی  کارشناس   1400/04/09 مورخ  400/35/ص  شماره 
مربع  متر   412/50 پلاک  دانگ  شش  دادگستری:مساحت 

میباشد.
412/50 متر مربع هر متر  الف -  عرصه: عرصه به مساحت 

مربع به ارزش 20/000/000 ریال جمعا 8/250/000/000 ریال
قدمت  با  ضربی  طاق  آجری  ساختمان  شامل  اعیان:  ب-   
مربع  متر   170 بنای  زیر  با  پنج سال ساخت  و  بیست  حدود 

به ارزش 350/000/000 ریال
 100/000/000  ج- امتیازات آب و برق و حصار کشی به مبلغ 
ریال   8/700/000/000 مزایده  مورد  پلاک  دانگ  شش  ریال 
و  مبنا  که  میباشد.  ریال  میلیون  هفتصد  و  میلیارد  هشت 
 9 ساعت  از  مزایده  جلسه  میگردد  تعیین  نیز  مزایده  پایه 
الى 12 صبح روز سه شنبه مورخه 1401/05/04در محل شعبه 

از  مزایده   " برگزار  جیرفت  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  اجراء 
فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالا ترین  به  و  شروع  مذکور  مبلغ 

خواهد شد. 
پایه  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت 
کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده 

قانونی او در جلسه مزایده است.
 برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت 5 روز از تاریخ مزایده به حساب ثبت تودیع نماید و در 
صورتیکه ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت تودیع نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب 

خزانه واریز خواهد شد و مزایده ابطال و تجدید میگردد.
 ضمنا فروش نقدی بوده و پرداخت کلیه قبوض آب و برق و 
رقم قطعی  اینکه  از  اعم  مزایده  انجام  تاریخ  تا  غیره  و  تلفن 
باشد.  می  مزایده  برنده  عهده  به  نشده  یا  شده  معلوم  آن 

م.الف: 206

جواد فاریابی مسئول واحد اجرای اسناد رسمی جیرفت



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

1270 پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال      1401 مــاه  تیــر   20 دوشــنبه   

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

شهردار کوهبنان گفت: شهرداری کوهبنان از نظر 
درآمد و بودجه در وضعیت مناسبی نیست که این 
مهم باعث کندی پیشرفت پروژه های عمرانی شده 
است. شهردار کوهبنان می گوید بودجه شهرداری 
کوهبنان در سال جاری 14 و نیم میلیارد تومان 
است که هر ما بیش از یک و نیم میلیارد تومان 
حقوق و هزینه های جاری است که برای پرداخت 

حق تا پایان سال با کمبود بودجه مواجه هستیم.
شهردار کوهبنان گفت: با کمک نماینده مردم در 
مجلس شورای اسلامی و فرمانداری در راستای 
جذب قیر رایگان کار های خوبی شده که تا پایان 
سال 70 هزار متر مربع آسفالت معابر را خواهیم 
داشت. محمدی می گوید: با توجه به شرایط سخت 

اقتصادی آسفالت معابر را در دستور کار داریم که 
برای ادامه کار نیاز به همیاری مردم است.

به گفته محمدی سامان  دهی پارک محله جوانان 
در دستور کار قرار دارد که تا پایان سال جاری 
تسطیح و جدول گذاری این پارک انجام خواهد 
شد. شهردار کوهبنان می گوید: بحث سگ های 
ولگرد به عنوان یک چالش جدی در مدیریت 
شهری است البته کار هایی برای مبارزه با سگ های 
بلاصاحب داریم. شهردار کوهبنان گفت: کوچه 
شماره 18 محله جوانان حدود 4000متر آسفالت 
نیاز دارد که در صورت همیاری این مهم تا یک ماه 
آینده انجام خواهد شد. محمدی می گوید: نام 
گذاری کوچه های باقی مانده و لکه گیری آسفالت 

کوچه ها و معابر را در دستور کار داریم، مشکلات 
کم آبی باعث شده که آبیاری درختان هر 20 
روز یک بار انجام شود. جلسه مطالبه گری محله 
اسلامی با حضور مسئولین اجرایی، فرماندهان 
نظامی و اصحاب رسانه به همت دو پایگاه شهید 
چمران و فاطمه الزهرا سلام الله علیها در مسجد 
امام صادق )ع( کوهبنان برگزار شد. درادامه 
حسین سالاری فرماندار کوهبنان گفت: همه 
مردم در نظر مسئولان عزیزند مردمی که همواره 
پای انقلاب و آرمان های انقلاب هستند. به گفته 
سالاری خدمت در نظام مقدس جمهوری اسلامی 
نوعی عبادت است که باید قدردان این مهم باشیم. 
سالاری گفت: سامان دهی ورودی شهر کوهبنان 

از سمت یزد در دستور کار قرار دارد، ولی با توجه به 
شرایط اقتصادی در سال جاری بیش از 5 میلیارد 
تومان تخصیص داده شده است. فرماندار کوهبنان 
می گوید: برای احداث باند دوم ورودی کوهبنان 
از سمت یزد جابجایی شبکه های آب، برق و 
مخابرات در مسیر انجام شد. فرماندار کوهبنان 
گفت: استخر شنا در حال حاضر پیشرفت خوبی 
دارد و تاسیسات مورد نیاز هم خریداری شده که 
در سال جاری حدود 20 درصد کار باقی مانده هم 
انجام خواهد شد. سالاری می گوید: سامان دهی 
نانوایی ها در سطح شهرستان در دستور کار است 
و از مرداد ماه نان یارانه ای طبق شرایط شورای 
آرد و نان توزیع می شود. به گفته سالاری بحث 
مخابرات و ارتقای سرعت اینترنت محله جوانان 
پیگیری شده که امیدواریم این مشکل هم با عنایت 
مسئولان مخابرات استان مرتفع گردد. فرماندار 

کوهبنان گفت: در بحث صنعت به.دنبال توسعه 
پایدار بودیم لذا ظرفیت های منطقه شناسایی و 
مطالعات پهنه معدنی برای اولین بار اجرا و در کنار 
آن مطالعات باستان شناسی هم در سال 99 انجام 
شد تا ظرفیت ها شناسایی شود البته در حال حاضر 
مزایده معادن و بکار گیری نیرو در معادن شروع 

شده است.
 فرماندار کوهبنان می گوید:شرکت تهیه و تولید 
مواد معدنی در شهرستان در حال فعالیت است که 
پی جویی معادن آهن و مس منطقه در حال انجام 
است راه اندازی افق های جدید در معادن هم انجام 
شده یا در حال انجام است. سالاری گفت:احداث 
سه واحد زغال شویی جدید در منطقه، کنسانتره 
سنگ آهن، سرب و روی، احداث کک سازی در 
شهرستان در حال انجام است تا چرخه فرآوری 

زغال تکمیل شود.

دخل و خرج شهرداری کوهبنان مناسب نیست

عکس نوشت

رئیس میراث فرهنگی زرند گفت: جشنواره ی 
گیاهان داروئی گرگاک، بادام روستای درخیز، 
جشنواره ی کماچ مهرآباد و جشنواره شترسواری 
سیریز برگزار می شود. رئیس میراث فرهنگی زرند 
با اشاره به برنامه ریزی 34 جشنواره در سال 1401 
در شهرستان زرند گفت: زرند شهر جشنواره های 
کشور است و عملا این جشنواره ها به خوبی جای 
خود را بین شهروندان باز کرده به طوری که این 
جشنواره ها بنا درخواست های مردمی در تقویم 
جشنواره های زرند گنجانده شده است. اسلامی 
گفت: تاریخ و تمدن، منابع و مواهب طبیعی، 
کشاورزی، عشایری و روستائی، صنایع دستی و 
رویداد های مذهبی و ایرانی از مهمترین دلایل 
برگزاری جشنواره هاست و تلاش داریم با معرفی 
تمام حوزه های گردشگری در تمام سطوح، به 
سمتِ استقرار یک اتفاقِ نظام مند تحت عنوان 
زرند شهر و پایتخت جشنواره های ایران حرکت 
کنیم که قطعا ره آورد های جشنواره ها، رسیدن 
به اهداف اقتصاد مقاومتی است. محمد اسلامی 
با تاکید بر اهمیت صنعت گردشگری به عنوان 
یک صنعت ارزآوری برای کشور که هم به تولید 
ثروت کمک می کند و هم به کاهش بیکاری 
منجر خواهد شد می گوید: هر آنچه در طبیعت 
شهرستان وجود دارد طرفیت یک جشنواره را 
دارد و بسیار امیدواریم که با نهادینه شدن فرهنگ 
گردشگری، بتوانیم به رونق و رشد و شکوفایی 

اقتصاد کمک کنیم.

نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس گفت: 
احداث کارخانه سرب و روی با جدیت در حال 
پیگیری است و با پیگیری هایی که در سطح 
وزارتخانه و استان کرمان صورت گرفته، هییت های 
کارشناسی وزارت صنعت، معدن و تجارت، معادن 

سرب و روی کوهبنان را بررسی کردند.
مردم  نماینده  کوهبنانی  شریعتی   عفت   
شهرستان های زرند و کوهبنان در مجلس شورای 
اسلامی، اظهار.داشت: سامان دهی جاده ارتباطی 
کوهبنان به زرند که از سال 1392 آغاز شد، از 

اولویت های اصلی است در حالی که راه فعلی قبل 
از انقلاب برای تردد وسایل سنگین توسط شرکت 
زغال سنگ احداث شده بود. البته پیگیری های 
فراوانی شده که اداره راه و شهرسازی استان اهتمام 

ویژه ای به این مهم باید داشته باشد.
او در پایان خاطر نشان کرد: احداث کارخانه سرب و 
روی با جدیت در حال پیگیری است و با پیگیری هایی 
که در سطح وزارت خانه و استان کرمان صورت گرفته 
هیات های کارشناسی وزارت صمت معادن سرب و 

روی کوهبنان را بررسی کردند

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای 
ساردوئیه گفت: 45 کیلومتر از راه های روستایی 

این بخش تیغ زنی شد.
قاسم مقبلی گفت: با اعزام 3 دستگاه گریدر، 
بلدوزر و لودر به مناطق کوهستانی باغ ابراهیم، 
زارچوئیه، ده شیخ، اورس مراد، مسجد، باب کهنوج 
و توابع جمعا بطول حدود 45 کیلومتر راه مناطق 
روستایی با همت همکاران تیغ زنی و بازگشایی 

شد.
او می گوید: در بخش ساردوئیه بارش های 
تابستانی با شدت و دوره زمانی کوتاه مدت و 
حجم زیاد است که پس از هر تیغ زنی توسط 
دستگاه های سنگین مجددا این راه ها نیاز به تیغ.

زنی پیدا می کنند که با توجه به گستردگی راه ها 
در یک بازده زمانی عملیات تیغ زنی در دستور کار 

این اداره قرار دارد.
مقبلی گفت: در حال حاضر درخواست تیغ زنی 
440 کیلومتر راه روستایی پشت نوبتی توسط 
مردم و شورا ها و دهیاران را داریم که با توجه 
به کمبود ماشین آلات راهداری با توجه به نیاز 
دسترسی مناطق، بعد جمعیتی و میزان درصد 
تخریب بستر راه های روستایی جدول زمان بندی 
راه های نیازمند به تیغ زنی تهیه و با اولویت های 

مشخص شده این مهم در حال انجام است.
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای 
ساردوئیه افزود: بیش از 70 درصد این مسیر ها 
کوهستانی و سخت گذر هستند لذا با توجه به 
کمبود اعتبارات شهرستانی و استهلاک بالای 
ماشین آلات راهداری، نگذاشته ایم راهی مسدود 

بماند.

امام جمعه جیرفت با بیان اینکه در شرایط کنونی تعطیلی معدن به صلاح 
منیتی و دیگر مسئولان  ، نهادهای ا ه قضا هان ورود دستگا نیست خوا
مربوطه در مساله تعطیلی معدن کرومیت واقع در شهرستان منوجان شد.

تاکید حجه الاسلام میثم تارم درباره معدن کرومیت زیر نظر شرکت معادن 
فاریاب است که در شهرستان منوجان در جنوب کرمان واقع است و مالک 
بخش خصوصی آن از اول خردادماه امسال از آنجا که کارگران حاضر به 

امضای قراردادهای کوتاه مدت کار نشدند، تعطیلی معدن را اعلام کرد.
ره خبرساز و  وضعیت کارگران در این معدن طی چندسال اخیر هموا
ند؛ مدیران استان کرمان می گویند که تصمیم  کارگران معترض بوده ا
ز بخش خصوصی کنونی است  نهایی استان تلاش برای خلع ید معدن ا
تا شرایط کار و زندگی یک هزار و 200 کارگر آن شاید به شرایط عادی 
برگردد. مدیران تعاون، کار و امور اجتماعی استان کرمان می گویند که 
اقدامات برای برقراری بیمه بیکاری کارگران این معدن در حال نهایی 
شدن است. رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت جنوب استان کرمان 
نیز گفته است که فرآیندهای اداری مربوط به خلع ید این معدن انجام شده 
و به تهران ارسال شده زیرا تصمیم گیری در این زمینه با تهران) شورای 

عالی معادن( است.
امام جمعه شهرستان جیرفت که در نزدیکی شهرستان منوجان قرار دارد 
تاکید کرده است که فعالیت دوباره معدن باید از سر گرفته و حقوق معوقه 

کارگران نیز پرداخت شود.
ضرورت تسریع در گازرسانی به جیرفت

حجت الاسلام تارم امام جمعه جیرفت همچنین در بخش دیگر سخنان 
خود خواستار تسریع در گازرسانی به تمامی محلات این شهرستان شده 

است.
ز استان کرمان با تغییر  د: طبق قول مدیرعامل شرکت گا مه دا دا و ا ا

پیمانکاران عملیات گازرسانی به تمامی محلات نیز تسریع پیدا می کند.
امام جمعه جیرفت همچنین در بخش دیگری از سخنان خود به مشکل 
وقف مسجد حضرت امام)ره( در نزدیکی مصلای جیرفت نیز اشاره کرد و 

خواستار رسیدگی به این مشکل توسط اداره اوقاف شهرستان شد.
او در ادامه بر ضرورت فرهنگ سازی در مقوله عفاف و حجاب نیز تاکید 
کرد و نیز در باب مقوله تربیت فرزندان اظهارداشت: در آستانه روز کودک 
و نوجوان قرار داریم لذا از بحث قصه و قصه گویی برای فرزندان که یکی 
از سنت های دیرینه بوده و قرآن کریم نیز بر آن تاکید دارد، باید حداکثر 

استفاده را برد. 
ا عامل  ز سخنان خود وحدت ر مام جمعه جیرفت در بخش دیگری ا ا
پیروزی در انقلاب اسلامی برشمرد و افزود: وحدت در استان کرمان از هر 
روز دیگری لازم تر است لذا همه نخبگان و اصحاب رسانه به وحدت توجه 

خاص داشته باشند. 
او تاکید کرد: بهترین کمک برای دولت وحدت و هماهنگی است لذا همه 

مردم در این زمینه کمک کنند.

بلوطهایآفتزدهزاگرس

شـیراز- ایرنا- آفـت پروانـه سـفید بلوط خوار در 
جنگل هـای بلـوط رشـته کـوه زاگـرس منطقـه 
رسـتم فـارس بـه سـرعت در حـال گسـترش 
اسـت. ایـن آفـت بـرگ درختـان را خـورده و 
بـا تنیـدن تـار و تخم گـذاری زیـاد درخـت را 
بسـتر  خشـکی  و  خشکسـالی  ند.  می خشـکا
رودخانه هـا یکـی از مهم تریـن عوامل گسـترش 

ایـن آفـت اسـت

برگزاری چهار جشنواره دیگر
تا قبل از ماه محرم الحرام

تسریع در احداث کارخانه سرب و روی در کوهبنان

تیغ زنی ۴۵ کیلومتر از راه های روستایی ساردوئیه جیرفت

 دکتر تارم امام جمعه جیرفت درخواست کرد 

دستگاه قضایی به ماجرای تعطیلی معدن 
کرومیت منوجان وارد شود

خبر

مجمع عمومی عادی سالانه شرکت معدنی و صنعتی 
گل گهر در محل سالن همایش های وزارت کشور با حضور 
82.7 درصد از سهامداران این شرکت و با ریاست دکتر 

علی اکبری، برگزار شد.
ارائه گزارش فعالیت هیئت مدیره در خصوص عملکرد؛ ارائه 
گزارش حسابرس و بازرس قانونی؛ بررسی و تصویب ترازنامه 
و حساب سود و زیان شرکت و تصمیم گیری برای تقسیم 
سود سهام؛ انتخاب حسابرس و بازرس قانونی شرکت 
برای سال مالی منتهی به پایان سال جاری؛ از جمله برخی 

دستورکارهای جلسه مجمع عمومی شرکت گل گهر بود.
ایمان عتیقی مدیر عامل شرکت گل گهر در این جلسه 
گفت: گل گهر به عنوان یکی از بنگاه های اقتصادی کشور 

متعهد به تحقق سودآوری پایدار برای سهامداران است.
او افزود: ارزش آفرینی و رسالت در سطح ملی نیز مد نظر 

شرکت گل گهر است.
او با بیان اینکه گل گهر با کسب 85 رکورد تولیدی کمی 
و کیفی جزو شرکت های برتر تولیدی شده است، به ارائه 

گزارش سود شرکت پرداخت.
عتیقی گفت: گل گهر در سال 1400 با تولید  154989۶۶ 
تن کنسانتره و تولید 12307947 تن گندله در جایگاه 

نخست تولید گندله و کنسانتره کشور قرار گرفته است.
او بیان کرد: در نتیجه چنین تولیدی، درآمد عملیاتی 

شرکت با رشد 52 درصدی همراه بوده است 
مدیرعامل گل گهر افزود: درآمد عملیاتی تلفیقی نیز با بیش 

از 47درصد رشد بوده است 
او درباره سود خالص این شرکت گفت: سود خالص شرکت 
اصلی با رشد 47 درصدی به مبلغ  208451222 میلیون 

ریال رسیده است.
عتیقی اظهار داشت: هم چنین سود خالص تلفیقی نیز 
با رشد 41 درصدی به مبلغ  279704509 میلیون 

ریال رسیده است.  او با بیان اینکه سرمایه شرکت از 10 
هزار میلیارد به 20 هزار میلیارد افزایش پیدا کرده است، 
گفت:جایگاه شرکت در بازار سرمایه کشور با دو  پله صعود 
همراه بوده و هم چنین به منظور افزایش شفاف سازی، سه 

شرکت را در سال 1400 وارد بازار بورس کرده ایم.
عتیقی گفت: بررسی سهام کگل رشد 90درصدی آن  را 
از ابتدای سال 1400 تاکنون بیان می کند که نشان دهنده 

اطمینان بازار سرمایه به گل گهر است.
او بیان کرد: گل گهر آینده نگری، رشد و توسعه مداری را با 
اتکا به استراتژی تنوع جغرافیایی مورد توجه قرار داده تا از 
چارچوب جغرافیای  فعلی فراتر رفته و با همکاری شرکای 
استراتژیک خود، کسب و کار اکتشاف، معدن کاری و 
فولادسازی را در مناطق دیگر ایران و سایر کشورهای 

جهان تجربه کند.
عتیقی اظهار داشت: افزایش سرمایه گذاری بلند مدت با 
رشد 75درصدی از 11۶ هزار میلیارد ریال به 202 هزار 

میلیارد ریال رسیده است.
او افزود: هم زمان با توسعه اقتصادی می کوشیم با ایفای 
نقش موثر در مسئولیت های اجتماعی، توسعه متوازن و 

همه جانبه را مورد توجه قرار دهیم.
مدیر عامل گل گهر گفت: گل گهر اولین شرکتی است که 
زنجیره محصول را در خود جای داده که این موجب به 
حداقل رسیدن هزینه های حمل، پرسنلی و سرمایه گذاری 

شده است.
او با بیان اینکه طرح توسعه شرکت در دو بال تولید و 
زیرساخت پیش می رود، گفت: پشتیبانی محصولات، 
تعریف پروژه های افزایش کیفیت محصول، تکمیل زنجیره 
فولاد، تامین سنگ و چند محصولی شدن جزو برنامه ها و 
استراتژی های توسعه ای گل گهر در سال های اخیر بوده 

است.
در پایان این مجمع، با تقسیم سود ۶0 درصدی 127 تومان 

به ازای هر سهم تقسیم شد.

 اطمینان بازار سرمایه به گل گهر

عنوان کتاب: شرق بهشت
نویسنده : جان اشتاین بک

مترجم : پرویز شهدی 
انتشارات: مجید

اشتاین بک در این کتاب جزئیات زندگی دو خانواده تراسک 
و همیلتون و ماجراهای در هم پیچیده آن ها را روایت می کند 
داستان  و  به کتاب مقدس  متعددی  اشارات  بین  این  در  و 

حضرت آدم و فرزندانش داشته است.
رذالت،  همچون  مختلفی  مضامین  بررسی  به  کتاب  این 
خیر خواهی،عشق، مبارزه برای پذیرفته شدن، خود تخریبی و 
احساس گناه و آزادی می پردازد و آن ها را با ارجاع به کتاب 

مقدس و خانواده حضرت آدم به هم مرتبط می کند.

فراخوان رقابت بین المللی 
 Silent Book تصویرسازی

2۰2۳ منتشر شد.

مهلت: 14 بهمن 1401
 Carthusia انتشارات  توسط   Silent Book رقابت 

Edizioni برگزار می شود.
چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

شرکت برای تمامی تصویرگران بالای 18 سال از هر ملیتی 
آزاد است.

لینک ها و دانلود ها:
Silent Book وبسایت رقابت بین المللی تصویرسازی

کتاب

فراخوان 

صندوق کارآفرینی امید کرمان ۶۰ میلیارد تومان
 از تسهیلات تبصره ۱8 را پرداخت کرد

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان از پرداخت تسهیلات ۶0 میلیارد 
تومانی تبصره 18 برای راه اندازی 38۶ طرح اشتغالزایی در این استان 

خبر داد.
د  مه ها با جها لب تفاهم نا ین تسهیلات در قا : ا فزود جد ا یوسف پوروا
جتماعی،  ه ا فا ر و ر ون، کا ره کل تعا دا ورزی شمال و جنوبی، ا کشا
بهزیستی، کمیته امداد، میراث فرهنگی )معاونت صنایع دستی( و پارک 
فناوری استان کرمان به 38۶طرح اشتغال زایی پرداخته و برای 320 نفر 

اشتغال زایی شده است.
به گفته پورواجد استان کرمان بیشترین پرداختی تسهیلات تبصره 18 
به حوزه.های کشاورزی، انتقال آب، پرورش دام و طیور و غیره اختصاص 

داشته است.
او خاطرنشان کرد: جوانان برای دریافت تسهیلات اشتغال زایی تبصره 18 

می توانند به ادارات طرف قرارداد این تفاهم نامه مراجعه کنند.
82 فقره  ز پرداخت  ستان کرمان ا مید ا فرینی ا آ ر مدیر صندوق کا
و  رد  9میلیا بر  لغ  با عتباری  ا با  صندوق  ین  ا یی  روستا تسهیلات 

130میلیون تومان از ابتدای سال جاری تاکنون خبرداد .
او افزود: بر اساس طرح شمسا )تفاهم نامه سه جانبه صندوق کارآفرینی 
امید ،بنیاد برکت و خیرین استان ( در شهرستان های بردسیر و سیرجان 
به 110 پرونده مبلغ پنج میلیارد و 75 میلیون تومان تسهیلات اشتغال 

پرداخت شد.
مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان خاطرنشان کرد: بر اساس تفاهم نامه 
صندوق با سازمان زندان ها به 29 پرونده 2 میلیارد و 425 میلیون تومان 

تسهیلات پرداخت شده است.


